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مدیرکل راه و شهرسازی استان قم گفت: شهروندانی که در بافت اطراف حرم 
و  نوسازی  برای  می توانند  هستند  ساکن  )س(  معصومه  فاطمه  حضرت  مطهر 
تومانی دریافت کنند. محمد صادقی در  میلیون  وام ۶۰۰  بازسازی منزل خود 
گفتگویی اظهار داشت: در راستای بازسازی بافت فرسوده در شهر قم بسته های 

تشویقی به تصویب رسیده که متقاضیان می توانند از تسهیلات بانکی که برای...

معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری قم از تشکیل کمیته ای به منظور 
اهرم های  افزایش  و  سبز  ساختمان های  احداث  آئین نامه های  بازنگری  و  اصلاح 
تشویقی به منظور توسعه و احداث آن ها در شهر قم خبر داد.  مهدی اصفهانیان 
مقدم در گفت وگویی بابیان اینکه افزایش جمعیت و گسترش شهرها سبب شده که 
منابع طبیعی و محیط زیست تحت تأثیر قرار بگیرد اظهار داشت: توسعه شهرها ...

مدیرکل راه و شهرسازی استان قم خبرداد:
پرداخت وام ۶۰۰ میلیون تومانی  نوسازی به ساکنین 

اطراف حرم مطهر

معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری قم خبر داد:
افزایش مشوق های حمایتی برای توسعه و احداث 

ساختمان های سبز 

48

سوم خرداد حماسه ای 
ماندگار

یکی از مهمترین و حماسی ترین عملیات رزمندگان 
ما در طول دفاع مقدس،در روز سوم خرداد همزمان 

با حماسه بزرگ فتح خرمشهر شکل گرفت و تبدیل به یک نقطه اوج در روند دفاع 
مقدس شد. در واقع فتح خرمشهر، روند جنگ را به نفع ایران اسلامی تغییر داد و به 
یکباره نخوت و غرور کاذب دشمن فرو ریخت، به همین خاطر، سوم خرداد در تقویم 
ایرانیان، یک روز نیست، بلکه یک برش حماسی از تاریخ معاصر است که هویت و 
غرور ملی ما را احیا و به عنوان یک مصداق عینی، قوام بخش فرهنگ دفاعی ایران 
اسلامی شد. لذا اگر سوال کنند که اهمیت تاریخی آزادسازی خرمشهر به چیست، 
پاسخ در هویت بخشی آن به فرهنگ دفاعی کشور و ایجاد یک پیمان نانوشته 
بین مردم ایران با شهدای دفاع مقدس و این فتح بزرگ در حراست از آرمان های 
انقلاب اسلامی نهفته است. بنابراین اگر ما سوم خرداد را به عنوان یک حماسه 
بزرگ گرامی می داریم، نه تنها به عنوان یک روز تاریخی که به عنوان یک حس زیبا 
و دلچسب که حس غرور و عزت ما ایرانیان، نگاه می کنیم.در خصوص اهمیت فتح 
خرمشهر، سخن ها بسیار گفته اند و اگر محض یادآوری بخواهیم به نکاتی اشاره 

کنیم، می توان موارد چندی را مطرح کرد که به برخی از آنها می پردازیم.
1- فتح خرمشهر معادله جنگ را به نفع ایران تغییر داد. رژیم بعثی با هدف 
پیروزی و نابودی انقلاب اسلامی و با نادیده گرفتن تمامی قوانین بین المللی به 
ایران اسلامی که به تازگی شاهد تغییر حاکمیت از دیکتاتوری به جمهوری اسلامی 
با یک انقلاب مردمی شده بود، ناجوانمردانه مورد حمله و تجاوز گسترده ای 
قرار داد. پیشروی های بدون مانع جدی در روزهای اول، باد غرور را در صدام و 
حامیانش به جنون تبدیل کرد و شهرها و روستاهای جنوبی ایران را زیر شلیک های 
مرگبار توپ های سنگین به خاک و خون کشیدند. در چنین شرایطی، مقاومت 
دلیرانه رزمندگان اسلام و بیرون راندن دشمن از خونین شهر، ارزشی بسیار فراتر از 
بیرون راندن دشمن از یک قسمت از خاک میهن اسلامی داشت و آن، ظهور یک 
حماسه در عصر جدید بود که در آن حماسه های واقعی از زندگی مردم به سینماها 
مهاجرت کرده بودند. می توان ادعا کرد که از همان سوم خرداد، دشمن خود را 
در ورطه نابودی دید و حضور میانجیگران بین المللی نشانه های عینی از ناامیدی 

دشمن از آرزوی شوم خود بر ایران اسلامی داشت.
2- آزادی خرمشهر، بعد از عملیات غرور آفرین فتح المبین اعتماد به نفس برای 
پیروزی در رزمندگان دفاع مقدس را به اوج خود رساند. اگر قبل از سوم خرداد، 
رزمندگان ما در پستوهای ذهن خود، به دفاع در مقابل حملات دشمن فکر 
می کردند، فاتحان خرمشهر، تهاجم و پیروزی بر دشمن را به یک واقعیت عینی 

و دست یافتنی تبدیل کردند.
3- فتح خرمشهر، حیات و دوام انقلاب اسلامی را به عنوان یک قدرت نوظهور در 
منطقه تثبیت کرد. تا قبل از پیروزی سوم خرداد، هنوز دشمن و حامیان استکباری 
او، خواب تعبیر نشده نابودی و سقوط انقلاب اسلامی را از ذهن خود بیرون نکرده 
بودند، اما با این پیروزی فهمیدند که در همین مدت اندک، پایه های نظام نوپای 
جمهوری اسلامی با اتکا به ولایت و رهبری حضرت امام )ره( و حمایت همه جانبه 

مردم انقلابی، همچون درختی تنومند، محکم و استوار است.
4- فتح خرمشهر یک پیمان نامه نانوشته بین رزمندگان فاتح خونین شهر با 
شهیدان و همرزمان خود بود. سلحشوران دفاع مقدس، پیمان بستند که تا بیرون 
راندن دشمن از آخرین نقطه صفر مرزی از پای نخواهند نشست و اجازه نخواهند 
داد یک وجب از سرزمین ایران اسلامی در دست بیگانگان به اسارت گرفته شود و بر 
این پیمان تا بذل جان استوار ماندند و شهدای والامقام را تقدیم انقلاب و ایران کردند 
و جاماندگان تعهد کردند که چون شهدا دل پاک کنند و تا آخرین روزهای زندگی 
خود، از آرمان آنها صیانت کنند و چون آنها صادق، سالم و خادم مردم، اسلام و رهبر 
باشند و ملت ایران نیز پیمان بستند که بر آرمان های بزرگ انقلاب و رزمندگان اسلام 
تا آخر بایستند و اجازه ندهند در گذر زمان، کوچکترین خللی بر این پیمان وارد شود. 
یک سوی پیمان، فاتحان خرمشهر بودند که با شهدا بسته بودند و در سوی دیگر، 
مردم ایران با فاتحان خرمشهر که عهد بسته بودند تا آخر، حامی فرزندان صدیق و 
خدمتگزار ایران اسلامی باشند و وفاداری به این عهد، یکی از مهمترین عوامل عبور 

سرافرازانه انقلاب اسلامی از گردنه های سخت و نرم  توطئه تا به امروز بوده است.

داود عامری*

شهردار قم دردیدار با آیت الله کریمی جهرمی مطرح کرد؛

هسته مرکزی، تمرکز 1402 مدیریت شهری 
همه پروژه های شهری دارای پیوست فرهنگی است

آیت الله کریمی جهرمی :
اقدامات شهرداری قم در سال های اخیر خرسندکننده است
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معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده: 
نیازمندی های دختران در ویترین 

دختران برطرف می شود
معاون رئیس جمهور در امور زنان 
و خانــواده گفــت: نیازمندی های 
ســلامت، بهداشــت، فرهنگی و 
اجتماعــی دختــران در ویتریــن 
دختــران در نظر گرفته شــده که 
امید می رود بتوانیم با اســتقبال 
دخترانمان، این ویتریــن را روز به 
روز گسترش دهیم. انسیه خزعلی  

ضمن تبریک ایام ولادت...

رئیس جمهور دردر مرکز اسلامی جاکارتا؛
دوران یکه تازی آمریکا و نظام 

سلطه به پایان رسیده است 

2

محسنی اژه ای مطرح کرد: 
اولویت دستگاه قضا مهار تورم

و مبارزه با فساد
رئیــس جمهــور با بیــان اینکه با 
برآمدن قدرتهــای نوظهور دوران 
یکه تــازی آمریــکا و نظام ســلطه 
بــه پایــان رســیده اســت، دلیل 
مخالفت هــا با ایــران را بــه دلیل 
دانســت کــه جمهوری اســلامی 
نمی خواهــد زیر بار نظام ســلطه 
بــرود. آیت اللــه »ســید ابراهیــم 

رئیسی« روز سه شنبه در دیدار...

گفــت:  قضاییــه  قــوه  رئیــس 
چنانچه به مقوله مهار تورم و رفع 
مشــکلات اقتصادی و معیشــتی 
مردم اهتمام کامل و جامع نشود، 
به دنبال آن بســیاری از مســائل و 
مشــکلات اجتماعی، فرهنگی و 
… حادث می شود. حجت الاسلام 
والمسلمین محســنی اژه ای طی 

سخنانی در نشست با اعضای ... 22

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم :

کاهش بارندگی ها باعث کاهش آبدهی 
چاه های آب شرب است 

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم کاهش بارندگی ها باعث کاهش آبدهی 
چاه های آب شرب در بخش های مختلف استان از جمله شهر دستجرد شده است، اظهار 
داشت: امیدواریم با همکاری سایر دستگاه ها و همراهی مردم بتوانیم تابستان امسال را با 

کمترین مشکل در زمینه تأمین آب سپری کنیم.
به گزارش روابط عمومی شرکت آب و فاضلاب استان قم، مهندس حسن بختیاری در 
نشستی با حضور شهردار و رئیس و اعضای شورای شهر دستجرد برگزار شد، با اشاره به 
آغاز فصل گرما و لزوم مدیریت تولید و توزیع آب گفت: کمبود آب در استان یک چالش 
تاریخی است و در همین راستا باید در راستای اصلاح الگوی مصرف در تمام مصارف 

گام برداریم.
وی با بیان اینکه متأسفانه مصارف بیش از الگو مشکل کمبود آب را در استان دوچندان 
کرده است، خاطرنشان کرد: ما در شرکت آب و فاضلاب تمام تلاش خود را برای تأمین 
آب موردنیاز استان به کار می بندیم اما بهره مندی مستمر از آب نیازمند توجه به استفاده 

درست از این مایع حیاتی و صرفه جویی است.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم کاهش بارندگی ها باعث کاهش آبدهی 
چاه های آب شرب در بخش های مختلف استان از جمله شهر دستجرد شده است، اظهار 
داشت: امیدواریم با همکاری سایر دستگاه ها و همراهی مردم بتوانیم تابستان امسال را با 

کمترین مشکل در زمینه تأمین آب سپری کنیم.
مدیر امور آب و فاضلاب شهر دستجرد نیز در این جلسه با اشاره به وجود هزار و 630 
مشترک آب در این شهر گفت: آب موردنیاز این مشترکان از سه حلقه چاه تأمین می شود 

که به علت کاهش بارندگی با افت شدید آبدهی مواجه شده اند.
وی کاهش 30 درصدی آبدهی چاه های دستجرد را مورد تأکید قرار داد و تصریح کرد: 
افزایش دمای هوا و رشد شدید مصرف از یک سو و آبیاری اشجار و حضور مشترکان فصلی 

در شهر دستجرد از سوی دیگر، باعث شده تا در این شهر با کمبود آب مواجه شویم.
جلال الدین اسدی در عین حال یادآور شد: در حال حاضر به میزان الگوی مصرف آب 
تولید می شود اما به علت مصارف بیش از الگو در شهر با کمبود آب روبرو هستیم که باید 

برای آن چاره اندیشی کنیم.
 

مدیرکل آموزش و پرورش استان قم خبرداد:

تمدید مهلت فعالیت پایگاه های سنجش 
نوآموزان تا ۲۶ خردادماه

مدیرکل آموزش و پرورش استان قم، عنوان کرد: فرآیند سنجش آمادگی تحصیلی از 
اسفندماه 1401 آغاز شده و تا بیست و ششم خردادماه سال جاری ادامه خواهد داشت. 
علیرضا رحیمی ضمن اشاره به تفاوت ثبت نام امسال مدارس در مقطع اول ابتدایی، 
از تمدید مهلت سنجش نوآموزان خبرداد و بیان کرد: فرآیند سنجش آمادگی تحصیلی 
هر ساله در تابستان انجام می شد، اما امسال فرآیند سنجش از اسفندماه 1401 آغاز و تا 
دهم خردادماه سال جاری درنظر گرفته شد؛ البته این مهلت تا 26 خردادماه تمدید شد.

مدیرکل آموزش و پرورش استان قم با بیان اینکه بسیاری از خانواده ها فرآیند سنجش 
دانش آموزان خود را انجام دادند، تصریح کرد: تقاضا داریم خانواده هایی که هنوز برای 
انجام سنجش آمادگی تحصیلی فرزندان خود اقدامی نکردند در اسرع وقت به پایگاه های 
سنجش مراجعه کنند؛ زیرا مهلت فعالیت پایگاه های سنجش که دهم خردادماه در نظر 

گرفته شده بود، تا بیست و ششم خردادماه تمدید شد.
رحیمی ادامه داد: خانواده ها تا 26 خرداد فرصت دارند در سامانه سنجش سیرت 
)سامانه یکپارچه رشد و تربیت( ثبت نام و به پایگاه های سنجش مراجعه کنند و نتیجه 

سنجش را برای ثبت نام دانش آموز خود به مدرسه ارائه و ثبت نام را قطعی کنند.
با اشاره به اینکه ثبت نام دانش آموزان پایه هفتم از 1 تیرماه آغاز می شود، یادآور شد: 
برای ثبت نام دانش آموزان میان پایه؛ پایه دوم تا ششم مقطع ابتدایی، پایه هشتم و نهم 
متوسطه اول، و یازدهم و دوازدهم متوسطه دوم به جز موارد تغییر محل سکونت و جابه 

جایی، عموما نیازی به مراجعه حضوری اولیا نیست.
دریافت  امنایی  هیات  عادی،  مدارس  شامل  دولتی  مدارس  در  کرد:  اظهار  وی 
هرگونه وجه به جز بیمه حوادث دانش آموزی و هزینه کتب درسی ممنوع است؛ جذب 

مشارکت های داوطلبانه مرمی نیز باید پس از شروع سال تحصیلی انجام شود.
مدیرکل آموزش و پرورش استان قم در پایان ضمن تشکر از مشارکت اولیا، تقاضا کرد 

در اسرع وقت نسبت به ثبت نام دانش آموزان و ثبت سفارش کتب درسی اقدام نمایند.

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای قم هشدارداد:

برداشت های بی رویه
از آبخوان های قم
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مدیرکل آموزش و پرورش استان قم خبرداد:

تمدید مهلت فعالیت پایگاه های سنجش نوآموزان تا 2۶ خردادماه

مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم خبرداد:

اجرای 1۷8 عنوان برنامه با محوریت 
دهه کرامت در2۷ بقعه شاخص

1

چراغ سبز مجلس به بازنگری حق کمیسیون املاک؛
حق الزحمه مشاوران املاک نباید به ارزش ملک گره بخورد

به  برنامه  امور خیریه استان قم گفت: 1۷۸ عنوان  و  اوقاف  مدیرکل 
مناسبت روز ملی تجلیل از امامزادگان و فرا رسیدن دهه کرامت، با محوریت 
2۷ بقعه شاخص استان برگزار می شود.  حجت الاسلام والمسلمین عباس 

اسکندری در گفت و گویی با اشاره به ویژه برنامه های تدارک دیده شده 
امام  و  فاطمه معصومه)س(  و سالروز میلاد حضرت  برای دهه کرامت 
رضا)ع( با محوریت بقاع متبرک قم اظهار کرد: بر این اساس در 21 بقعه ...

با  قم  آبخوان  گفت:  قم  منطقه ای  آب  شرکت  مدیرعامل 
کسری مخزن ۲ میلیارد مترمکعبی روبه رو است. محمد 
با  این شرکت  از  بازدید استاندار  احمدی جبلی در جلسه 

اشاره به ضرورت نصب کنتور های هوشمند در چاه های آب 
گفت: در حال حاضر از ۲ هزار و ۲۰ حلقه چاه فعال حدود 
۸ درصد و به تعداد ۱۶۰ حلقه چاه به کنتور های هوشمند...

بیشتر برداشت های بی رویه در بخش کشاورزی است
ضرورت نصب کنتور های هوشمند در چاه های آب 
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ارزش امنیت رابدانیم
امنیت گوهر بی بدیلی است که تمامی جوانب زندگی 
با وجود آن معنا می یابد و تأمین آن بهای گران  بشر 
قدری دارد به قیمت جان هایی شریف که برای رضایت 

خدا و به عشق هم وطنان شان در این مسیر نورانی جانفشانی می کنند.
روزی نیست که در اخبار و جراید، خبر پر پر شدن یک همرزم خود را در راه تأمین 
نظم و امنیت جامعه اسلامی نشنوم و داغ فراغی دیگر بر جانم افزون نگردد، درست 
است که آن شهید در راه رسیدن به هدف متعالی خود سعادتمند گردیده و باعث 
افتخار همه کارکنان خدوم فراجا است اما غم از دست دادن بهترین همکاران غم 

کوچکی نیست.
امروز من و همه هم قطارانم در انتظامی کشور احساس جا ماندن داریم احساس 
عقب افتادن از کاروانی که به سمت سعادت و کمال می رود و همگی محکوم هستیم 

به انتظار و آهسته گریستن، اشکی که به ما یاد داده اند گره شهادت را باز می کند.
بزرگترین و مهم ترین سرمایه هر کشوری نیروی انسانی آن کشور است اما هیچ 
کشوری این چنین گنجینه های ایثار و از خودگذشتگی در خود ندارد انسان هایی 
که از بهترین داشته های خود می گذرد برای امنیت و آرامش هموطنان و این معامله را 

بسیار برای خود سودمند می دانند.
تاجران با زکاوتی که از دنیای فانی می گذرند و بهشت جاودان می خرند، از جان 
می گذرند تا به جانان برسند، خوشا آنان که جانان می شناسند طریق عشق و ایمان 

می شناسند.
از ابتدای سال تا کنون در مدت کمتر از دو ماه 16 نفر از کارکنان جان بر کف فراجا 
به تاُسی از مولا و مقتدای خود حضرت اباعبدالله الحسین )ع( و به پیروی از 13 هزار 
یار شهید خود در راه امنیت کشور جان شیرین خود را که بزرگترین ودیعه الهی است 
تقدیم نظام مقدس اسلامی کرده اند تا کیان وطن از لوث اشرار و متعرضین به جان 

مال و ناموس مردم محفوظ بماند.
آری امنیت ساده به دست نمی آید، کاش هر روز وقتی در حال گذران زندگی آرام 
خود هستیم به فکر خانواده هایی که در راه آرامش ما عزیزانشان را از دست داده اند 
باشیم چه فرزندانی که یتیم شده اند چه همسرانی که مرد خانه را از دست داده اند و 

چه پدران و مادرانی که داغ جوانشان لحظه ای از یادشان نمی رود.
راستی چند روزی است که فرزند شهید محمد عباسی به دنیا آمده است، شهید 
عزیزی که از کارکنان پلیس راهور شهرستان سراوان بود و در بیست و پنجمین روز 
از مهرماه سال 1401 زمانی که در حال انجام وظیفه در محل مرکز تعویض پلاک 

آن شهرستان بود به دست تروریست های کوردل به فیض عظیم شهادت نائل آمد.
شهید عزیزی که همسرش تازه خبر اولین فرزندشان را به او داده بود و خدا می داند 
که با چه شوق و ذوقی روزها را سپری می کرد تا فرزند خود را ببیند. امروز فرزند این 
شهید که پسری است هم نام او به دنیا آمده است پسری که هرگز پدر خود را ندید و 

پدری که در دل آرزوی دیدن فرزند خود را داشت.
اما همان پسر، بازهم در جوانی تفنگ پدر را برمی دارد و از کیان وطن دفاع می کند 
و این راز امنیت این سرای مقدس است. امنیتی که درست است به قیمت جان است 
اما جان ما ایران است، ایرانی که خون ها برای اهتزاز پرچم مقدسش فدا شده، و امروز 
کارکنان خدوم ناجا با این رشادت ها و از خودگذشتگی ها نشان دادند وارثان خوبی 
برای پدران خود، آن مردان هشت سال حماسه دفاع مقدس هستند و تفکر و اندیشه 

شهدا در این سازمان انقلابی زنده، پویا و ماندگار است.
نسل به نسل به هم آموخته ایم که جان عزیز است اما وطن عزیز تر است، جان عزیز 
است اما شهادت در راه امنیت کشور مقدس تر است و این است فرق پلیس مکتبی 
جمهوری اسلامی ایران با پلیس های جهان پلیسی که حاضر است فرزندانش یتیم 
شوند اما امنیت فرزندان جامعه حفظ گردد، حاضر است تمام هستی خود را بدهد 
اما دارایی مردم از آماج شرارت ها در امان باشد، پلیسی که در مکتب حسین ابن علی 

)ع( تربیت یافته است و شهادت را سعادتی ابدی می داند.
آری امنیت ساده به دست نمی آید و باید ارزش این نعمت والا را دانست و شاکر 
خداوند بود و قدرشناس همه آنانی که با ایثارگری خود این امنیت را به وجود می آورند.

نباشد با بی بصیرتی به جای اینکه یار این پلیس از جان گذشته باشیم باری بر جان 
زخم دیده اش گردیم و با عدم آگاهی خود در زمین دشمن بازی کنیم، نادانسته آب 

به آسیاب دشمن بریزیم.
کارکنان انتظامی کشور خادمان بی ادعای ملت ایران اسلامی هستند مردان مردی 
که شهادت در را امنیت مردم را عالی ترین مدال افتخار خود می دانند و این ملت 
شریف نیز خادمان خود را خوب می شناسند و این است سرمایه اجتماعی پلیس که 

بزرگترین و ارزشمندترین دارایی اوست.
معاون تبلیغات و روابط عمومی عقیدتی سیاسی فراجا

جامعه مدرسین در پیام تسلیتی به مناسبت شهادت مرزداران غیور:

آتش انتقام از تروریست های مزدور به 
زودی دامن آنان را خواهد گرفت

جامعه مدرسین حوزه علمیه قم در پی شهادت پنج تن از مرزبان غیور کشور در 
سراوان، پیام تسلیتی صادر کرد.

به گزارش خبرگزاری حوزه، جامعه مدرسین حوزه علمیه قم در پی شهادت پنج 
تن از مرزبان غیور کشور در سراوان، پیام تسلیتی صادر کرد که متن آن به این شرح 
است:شهادت جمعی از مرزداران غیور میهن اسلامی و سربازان امنیت کشور در پی 
جنایت تروریستی و ناجوانمردانه اشرار و مزدوران معاندین نظام اسلامی، به مجموعه 
مرزی سراوان، موجب تألم و تأثر گردید.آن چه در این جنایت از سوی دشمن دنبال 
می شود، ایجاد شکاف میان دو کشور برادر ایران و افغانستان و دمیدن در اختلافات 

قومی و مذهبی و تزریق ناامنی و ناامیدی در جامعه است.
حضور آگاهانه مردم در ناکام گذاشتن دشمن در توطئه هایی از قبیل اغتشاشات 
سال گذشته، معاندین نظام اسلامی را به استیصال کشانده که از باب ” الغریق 

یتشبث بکل حشیش” به اقداماتی از قبیل این جنایات دست می زنند.
خون پاک این عزیزان که جانانه برای صیانت از حریم جمهوری اسلامی ایران 
نثار شد، بر عزت و اقتدار ایران خواهد افزود و آتش انتقام از تروریست های مزدور 
به زودی دامن آنان را خواهد گرفت.شهادت این جوانان سلحشور را به امت شهید 
پرور و خانواده های داغدار این عزیزان تسلیت عرض می کنیم و از خداوند متعال علو 
درجات آنان را مسئلت داریم و از مسؤولین مطالبه اکید داریم که هرچه زودتر عاملان 

این جنایت فجیع را دستگیر و به سزای اعمالشان برسانند.
جامعه مدرسین حوزه علمیه قم

 

 فرمانده مرزبانی فراجا خبرداد:

انهدام باند بزرگ قاچاق موادمخدر
 در مرز های جنوب شرق

فرمانده مرزبانی فراجا از انهدام باند بزرگ و سازمان یافته قاچاق موادمخدر و کشف 
بیش از یک تن انواع موادمخدر طی دو عملیات جداگانه در مرز های جنوب شرق 

کشور خبر داد.
 سردار احمدعلی گودرزی در تشریح این خبر، گفت: دریابانان پایگاه دریابانی 
چابهار با اشراف اطلاعاتی و رصد تحرکات در مناطق مرزی، به سرنخ هایی از قصد 
عناصر متجاوز مسلح و قاچاقچیان موادمخدر برای ورود به خاک کشور در منطقه 
مرزی دریایی دست یافتند که با برنامه ریزی دقیق عملیاتی، تشدید اقدامات کنترلی 
در دستور کار قرار گرفت. وی افزود: با انجام اقدامات گسترده اطلاعاتی مسیر های 
تردد قاچاقچیان مشخص گردید و دریابان دلاور در قالب چندین تیم پوششی و 
عملیاتی با اکیپ های گشت زنی دریایی و کمین های هدفمند و اجرای طرح مهار، 
منطقه مورد نظر را در کنترل خود قرار دادند و با پشتیبانی اطلاعاتی و هدایت 
عملیاتی مرزبانی استان سیستان و بلوچستان، موفق شدند محموله موادمخدر را 

کشف کنند.
 فرمانده مرزبانی فراجا در ادامه تصریح کرد: قاچاقچیان که قصد داشتند موادمخدر 
را در فرصتی مناسب به وسیله یک فروند لنج وارد کشور کنند به محض مشاهده 

دریابانان و به علت حجم زیاد آتش آنان، زمین گیر و خود را تسلیم مأموران کردند.
 سردار گودرزی با اشاره به توقیف یک فروند شناور، تصریح کرد: دریادلان پایگاه 
دریابانی چابهار در این عملیات موفق شدند چهار قاچاقچی را دستگیر و مقدار ۹۸4 

کیلوگرم موادمخدر از نوع حشیش را کشف کنند.

اخبار

قدرتهای  برآمدن  با  اینکه  بیان  با  جمهور  رئیس 
نوظهور دوران یکه تازی آمریکا و نظام سلطه به پایان 
دلیل  به  را  ایران  با  مخالفت ها  دلیل  است،  رسیده 
دانست که جمهوری اسلامی نمی خواهد زیر بار نظام 

سلطه برود.
آیت الله »سید ابراهیم رئیسی« روز سه شنبه در دیدار 
گروهی از مردم اندونزی در مرکز اسلامی جارکارتا، با 
اشاره به دعوت اسلام به وحدت،  انسجام و وحدت 
افکنی  اختلاف  مقابل  در  اسلامی  امت  راهبرد  را 
دشمنان اسلام عنوان کرد و گفت: افرادی که امروز 
و  امروز وحدت  بدانند  باید  دارند  در گروی دین  دل 

انسجام امت اسلامی بسیار ضروری است.
امروز جمهوری  که  افزود: اسلامی  رئیس جمهور 
اهل  اسلام  می داند،  آن  به  مقید  را  خود  اسلامی 
که  است  اسلامی  طهارت)س(،  و  عصمت  بیت 
را  آن  زهرا)س(  فاطمه  حضرت  و  امیرالمؤمنین)ع( 

مطرح کردند.
آیت الله رئیسی، نجات انسانیت را در پیروی از مکتب 
برای  آنچه که  تاکید کرد:  و  و فاطمی عنوان  علوی 
سعادت بشریت و اخلاق انسان تاثیرگذار است، از زبان 

اهل بیت )س( شنیده می شود.
رئیس جمهور خاطرنشان کرد: در خانه اهل بیت 
سخنی از انحراف شنیده نمی شود و انسان را به صراط 
مستقیم هدایت می کند. انحرافات فکری و اختلاف 

افکنی در جهان اسلام نسبتی با دین و قرآن ندارد.
الله رئیسی تصریح کرد: کشورهای اسلامی  آیت 
هم  با  صمیمی  بسیار  روابط  باید  مسلمان  امت  و 
ندارند  اسلام  گرو  در  دل  که  کسانی  باشند.  داشته 
به مسلمانان ظلم  می کنند. بیداری، آگاهی، زمان 
شناسی و دشمن شناسی مسلمانان جلوی ظلم آنها 

به  را  اندونزی  به  سفرش  رئیس جمهور  می گیرد.  را 
دعوت همتای خود و هدف از این سفر را توسعه روابط 
سیاسی، اقتصادی و تجاری و فرهنگی و تمدنی با 
اندونزی دانست و تاکید کرد: طی صحبت هایی که با 
رئیس جمهور و مسئولان مجلس اندونزی داشتیم دو 

کشور بر توسعه روابط تاکید دارند.
آیت الله رئیسی اضافه کرد: این سطح از روابط با 
اندونزی کافی نیست و می توان از این ظرفیت به نفع 
دو ملت استفاده کرد.   استفاده از ظرفیت دو کشور 

برای ارتقای سطح روابط دوکشور مورد توجه است.
روابط  توسعه  را  اندونزی  به  سفرش  از  هدف  وی 
دو  تمدنی  و  فرهنگی  تجاری،  اقتصادی،  سیاسی، 
کشور عنوان کرد و  افزود: کسانی که به نام اسلام 
خون  و  افکنی  اختلاف  اسلامی  جامعه  در  دین  و 
ریزی می کنند و هیچ نسبتی با اسلام و قرآن ندارند 
کشورهای اسلامی امروز باید روابط بسیار صمیمی با 

هم داشته باشند.

آیت الله رئیسی با بیان اینکه امروز رژیم صهیونیستی 
باید  گفت:  می کند،  پایمال  را  فلسطین  مردم  حق 
برای نجات مردم فلسطین تلاش کنیم و مسلمانی 
ما در گرو آن است که به مسلمانان مظلوم و محروم 
عالم توجه کنیم و نسبت به همه آنها مسئولیت داریم. 
رئیس جمهور با ابلاغ سلام گرم رهبر معظم انقلاب 
اسلامی به مردم و دولت اندونزی، تاکید کرد: مردم 
طهارت)س(  و  عصمت  بیت  اهل  عاشق  اندونزی 

هستند.
نظام سلطه به دنبال ادامه سلطه طلبی خود در 

جهان است 
آیت الله رئیسی با بیان اینکه دشمن امروز به دنبال 
فتنه های مختلف است، گفت: دشمن یک بار با خلق 
داعش، بار دیگر با امپراتوری رسانه ای، یکبار با اهانت 
به نبی اکرم و ... به دنبال این است که امت اسلامی 

نتواند متحد باشد.
دنبال  به  سلطه  نظام  اینکه  بیان  با  رئیس جمهور 
ادامه سلطه طلبی خود در جهان است، گفت: دلیل 
مخالفتی که امروز با جمهوری اسلامی وجود دارد به 
این دلیل است که جمهوری اسلامی نمی خواهد زیر 
بار نظام سلطه برود. با برآمدن قدرتهای نوظهور دوران 

یکه تازی آمریکا و نظام سلطه به پایان رسیده است.
درباره  غرب  و  آمریکا  ادعای  رئیسی  الله  آیت 
اگر  کرد:  خاطرنشان  و  دانست  دروغ  را  دموکراسی 
فلسطین ها  در  بگذارید  هستید  دموکراسی  دنبال 
خودشان سرنوشت شان را رقم بزنند. بگذارید در یمن 
و افغانستان خودشان تصمیم بگیرند، چرا در امور آن 
دنبال  آمریکا  و  غربی  کشورهای  می کنید؟  دخالت 
دموکراسی نیستند دنبال سلطه طلبی و غارت ثروت 

ملت ها هستند.

رئیس جمهور دردر مرکز اسلامی جاکارتا؛

معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده: دوران یکه تازی آمریکا و نظام سلطه به پایان رسیده است 

نیازمندی های دختران در ویترین دختران 
برطرف می شود

سلامت،  نیازمندی های  گفت:  خانواده  و  زنان  امور  در  جمهور  رئیس  معاون 
بهداشت، فرهنگی و اجتماعی دختران در ویترین دختران در نظر گرفته شده که امید 

می رود بتوانیم با استقبال دخترانمان، این ویترین را روز به روز گسترش دهیم.
انسیه خزعلی  ضمن تبریک ایام ولادت حضرت فاطمه معصومه )س( و روز دختر، 
از  دختران  نیازمندی های  و  رونمایی  دختران  ویترین  ایام  این  در  داشت:  اظهار 

کانال های مختلف تعبیه شده است.
وی اضافه کرد: چه نیازمندی های سلامت و بهداشت و چه نیازمندی های فرهنگی 
و اجتماعی دختران در این ویترین در نظر گرفته شده که امید است بتوانیم با استقبال 

دختران این ویترین را روز به روز گسترش دهیم.
معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده همچنین با اشاره به افزایش قیمت 
ملزومات حجاب، یادآورشد: نمونه ها و آخرین مدهای حجاب و عفاف و فروشگاه هایی 

که بتوان از آنها خرید کرد، در ویترین دختران تعبیه شده است.
خزعلی اضافه کرد: در زمینه قیمت این محصولات گلایه هایی وجود دارد که پیگیر 

هستیم تخفیف ویژه ای را برای دختران اعمال کنیم.
»ویترینِ دختران« که خاصه برای دختران طراحی شده است، همزمان با ولادت 

حضرت معصومه )س( در نرم افزار "سروش پلاس" رونمایی شد.
محتوای ویترین محتوای مورد نیاز دختران نوجوان است و مسائل و موضوعات مبتلا 
به آنها در ویترین مطرح می شود. این محتوا شامل معرفی کتاب، فیلم، انیمیشن، 
پادکست و کانال های مختلف در بردارنده مطالب جذاب برای دختران است. فضایی 
در آن فراهم است تا گعده های دوستی بین دختران شکل گیرد. حتی بخش گفتگو 
با معاونت زنان نیز در ویترین وجود دارد و دختران می توانند در این بخش نکات خود 
را مطرح کنند. محتوای نمایش داده شده در "ویترین" با کمک گروه های مردمی، 
گروه های فعال در حوزه دختران و خود دختران نوشته و آماده شده است و این 
محتواها از طریق "ویترین" در معرض دید دختران قرار می گیرد. تمرکز برای تولید 
محتوا در این بخش بر روی دختران نوجوان در رده سنی ۹ تا 1۸ سال است و ویترین 

جایی است برای تغذیه دختران با محتواهایی که باید در جریان آن باشند.

مشاور وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح:

دنا رکورددار ساخت ناوشکن
 در داخل کشور است

مشاور وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح گفت: دنا رکورددار ساخت ناوشکن در 
داخل کشور است به این دلیل که از یک بدنه فولادی برخوردار بوده و تمامی بدنه، 

تجهیزات و تسلیحات این ناوشکن در داخل کشور تولید شده است.
منوچهر علیپور در نشست خبری که روز)سه شنبه( برگزار شد، با تبریک فرارسیدن 
سالروز سوم خرداد آزادی خرمشهر اظهار داشت: سازمان صنایع دریایی وزارت دفاع 
در زمره سازمان های دانش بنیان است که موفق شده برای برخی از محصولات از 

جمله زیر سامانه ها تاییدیه دانش بنیانی بگیرد.
مشاور وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح و جانشین رئیس سازمان صنایع دریایی 
وزارت دفاع گفت: ما انواع شناورهای سطحی، زیر سطحی، اثر سطحی و قایق های 
تندرو را با ویژگی های خاص عرض شد، تولید کرده ایم و گروه های پشتیبانی، بخش 

رانش، الکترونیک و تسلیحات دریایی آن را انجام می دهند.
علیپور ادامه داد: سازمان صنایع دریایی در یک بسته کلی، گروه دستیابی پلتفرم 
یا بن سازه را طراحی می کند، سپس گروه های همکار، رانش و الکترونیک تسلیحات 
را تکمیل می کنند و این دستاورد نهایتاً به یک شناور، قایق تندرو، قایق پرنده، 

هاورکرافت و یا شناورهای سطحی بزرگ مثل انواع ناوشکن ها تبدیل می شود.
جانشین رئیس سازمان صنایع دریایی وزارت دفاع با اشاره به ماموریت ناوگروه ۸6 
نیروی دریایی ارتش در سفر به دور دنیا تصریح کرد: ناوشکن تمام ایرانی دنا به تازگی 
از یک ماموریت تاریخی برگشت که این ناوشکن توسط سازمان صنایع دریایی وزارت 
دفاع تولید شده و توانست در یک ماموریت حساس و افتخار آفرین برای ایران تاریخ 
سازی کند. وی با اشاره به ساخت ناوشکن دنا در مدت 6 سال توسط وزارت دفاع، 
گفت: ناوشکن دنا رکورد ساخت ناوشکن در داخل کشور دارد که از یک بدنه فولادی 
برخوردار است، به نحوی که تمام بدنه، تجهیزات و تسلیحات این ناوشکن در داخل 

کشور تولید شده و نماد توان علمی و فنی کشور است.
ایران در رده پنجم جهانی ساخت شناورهای تندرو قرار دارد

علیپور اظهارداشت: امروز در تولید انواع فولادهای دریایی به خودکفایی رسیده ایم 
و عبور دنا از سه اقیانوس آرام، هند و اطلس، نمایش افتخار آفرین برای صنعت کشور 
است. وی تصریح کرد: ما براساس نیاز نیروهای مسلح همواره در حال به روز رسانی 
تجهیزات و فناوری ها هستیم و دنا با پیشرفته ترین تجهیزات و تسلیحات مجهز شده 

و در حوزه زیر سیستم ها از نرم افزارهای بروز استفاده کرده ایم.
جانشین رئیس سازمان صنایع دریایی وزارت دفاع گفت: ناوشکن دنا نسبت به دو 
پلتفرم قبلی از ویژگی های بسیار پیشرفته تری برخوردار است. ی با بیان اینکه ایران 
در ساخت شناورهای تندرو در رده پنجم جهان قرار دارد، افزود: امروز در ساخت انواع 
شناورهای تندرو به پیشرفت های بسیار قابل توجهی رسیده ایم و انواع شناورهای 

کامپوزیت و آلومینیوم سبک را تولید و بکارگیری می کنیم.
 

رئیس کمیسیون عمران مجلس:

مشاوران املاک ساماندهی
 و رتبه بندی می شوند

رئیس کمیسیون عمران مجلس گفت: مشاوران املاک ساماندهی و رتبه بندی 
می شوند.

محمدرضا رضایی کوچی افزود: در طرح ساماندهی اجاره بها املاک مسکونی 
تعرفه مشاوران املاک توسط سامانه املاک و مستغلات تعیین و پرداختی مستاجران 

نیز در آن ثبت می شود.
وی در خصوص طرح کنترل و ساماندهی اجاره بها املاک مسکونی گفت: مردم 
انتظار دارند، در حوزه اجاره بها املاک مسکونی ساماندهی و کنترلی صورت بگیرد. 
از این رو طرح دو فوریتی 1۵ ماده ای را تحت عنوان "کنترل و ساماندهی اجاره بها 
املاک مسکونی" را تدوین و به هیئت رئیسه مجلس تحویل دادیم که دو روز است 
در دستور کار صحن علنی مجلس قرار گرفته و مواد ابتدایی آن نیز مورد بررسی قرار 
گرفته است.  نماینده مردم جهرم و خفر در مجلس شورای اسلامی با تاکید بر تاثیر 
ساماندهی مشاوران املاک بر کاهش قیمت تمام شده اجاره خانه ها، ادامه داد: 
بحث هایی در خصوص ساماندهی مشاوران املاک و نحوه تعیین تعرفه و حق الزحمه 
بنگاه های ملکی توسط سامانه ثبت املاک و مستغلات و ثبت پرداختی مستاجران 
نیز در سامانه مورد بررسی قرار گرفت، از این رو مشاوران املاک را ساماندهی و رتبه 

بندی میکنیم تا مردم از عملکرد آن ها مطلع باشند. 
رئیس کمیسیون عمران مجلس اضافه کرد: تعیین تکلیف بانک ها برای پرداخت 
مبلغی تحت عنوان ودیعه به مستاجران موضوع دیگری بود که در راستای حمایت از 

مستاجران در طرح مذکور پیش بینی و مورد بررسی قرار می گیرد.

شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی گزارش داد:

سالانه ۸۰ میلیارد دلار یارانه سوخت
 در کشور پرداخت می شود

شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی اعلام کرد: ایران از نظر شدت مصرف 
انرژی در جهان شرایط مناسبی ندارد و این موضوع در کشور سه برابر میانگین جهانی 
است که در سوخت های فسیلی از جمله گاز و فرآورده های نفتی این شدت بالاتر 

اسـت و سـالانه ۸0 میلیارد دلار یارانـه سـوخت در کشـور پرداخـت می شـود.
به گزارش شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی، اکنون روزانه 2۵0 میلیون 
لیتر فرآورده نفتی در ایران مصرف می شود که با هر تراز جهانی و با هر کشوری مقایسه 

شود، بسیار بالا و ۵ تا 6 برابر استاندارد دنیاست.
با وجود آنکه همه بخش های کشـور بر لزوم کاهش مصرف انـرژی تأکیـد دارنـد، 
امـا به دلیل پرداخـت یارانـه بـالا از سوی دولـت بـرای حامل هـای انـرژی و پرداخـت 
نشدن قیمـت واقعـی ایـن حامل هـا توسـط مصرف کننـدگان، هیچ کـدام از بخش هـا 

به دنبال بهینه سـازی نیسـتند.

محمد بهرامی*

قائم مقام بنیاد ملی نخبگان با بیان اینکه این بنیاد در حوزه استخدام نخبگان در 
دستگاه های اجرایی برای هر استان برنامه ای ویژه  در نظر دارد، بر لزوم استفاده از توان 

نخبگان در حل مسائل استانی تأکید کرد.
ناصر باقری مقدم در نشست اجتماع نخبگانی سرآمدان و مستعدن برتر بومی استان 
بوشهر-ساکن تهران که با حضور استاندار بوشهر، رییس بنیاد نخبگان استان بوشهر و 
جمعی از متخصصان و محققان این استان در محل بنیاد ملی نخبگان برگزار شد، بر لزوم 

استفاده از توان نخبگان در حل مسائل استان تأکید کرد.
وی افزود: از سال قبل تصمیم گرفتیم نشست های هم افزایی و هم اندیشی میان نخبگان 
استان های مختلف ساکن تهران و مسئولان استانی در محل بنیاد ملی نخبگان برگزار 
شود؛ چرا که کشور در سال های گذشته در موضوع مهاجرت با مسئله مهاجرت نخبگان 
استان های مختلف به تهران نیز مواجه بوده و همین امر سبب شده است برنامه های 
توسعه ای در استان های مختلف به دلیل تراکم پایین نخبگان بومی، برون دادهای مطلوب 
نداشته باشد. باقری مقدم ادامه داد: خوشبختانه در نشست های قبلی نتایج بسیار خوبی 
حاصل شد که مهمترین آنها، آشنایی مدیریت استانی با ظرفیت های نیروی انسانی 
نخبگان استان بود و این امر زمینه ساز ورود نخبگان به چرخه حل مشکلات استان ها شد.

وی تصریح کرد: شنیدن نقطه نظرات نخبگان و ایجاد هم افزایی بین استانداری ها، 

نمایندگان استان ها در مجلس و همچنین نخبگان در قالب اتاق های فکر یا هسته های حل 
مسئله استاد محور و دانشجو محور، از دیگر نتایج برگزاری این نشست ها است و می تواند 

سرآغازی برای حضور و استمرار فعالیت نخبگان در چرخه توسعه بوم اقلیم باشد.
باقری مقدم در ادامه با بیان اینکه بنیاد ملی نخبگان امسال اجرای برنامه کانون های 
مردمی شناسایی و هدایت مستعدان برتر را برای مناطق کمتر برخوردار آغاز کرده، اظهار 
داشت: هدف در این طرح این است که با راه اندازی 200 مرکز و با کمک سمپاد بخش 

بیشتری از دانش آموزان مستعد کشور تحت حمایت قرار گیرند.
وی با بیان اینکه بنیاد ملی نخبگان در حوزه استخدام نخبگان در دستگاه های اجرایی 
برای هر استان برنامه ای ویژه  در نظر دارد، خاطرنشان کرد: در موضوع اشتغال و استخدام 
نخبگان، بنیاد ملی نخبگان برنامه ای طراحی کرده تا افراد به شرط اخذ امتیاز لازم بتوانند 
از مسیر این بنیاد در دستگاه های اجرایی استخدام شوند که البته این روند به زودی در 

حوزه های فنی و مهندسی نیز اجرایی خواهد شد.
باقری مقدم با تاکید بر ضرورت شبکه سازی نخبگان استان، گفت: این شبکه ها باید در 
وهله اول از اعضای خود نمایندگی کنند، به این معنا که پیگیر مسائل نخبگان از بنیاد ملی 
نخبگان و استانداری و دیگر دستگاه های اجرایی باشند و در وهله دوم باید نقش پشتیبانی 

از اعضا را به خوبی ایفا کنند.

قائم مقام بنیاد ملی نخبگان کشور:
نخبگان به چرخه رفع مشکلات استان ها وارد می شوند

 وزیر کشور با تاکید بر اینکه ساماندهی اتباع در دستور 
کار قرار دارد، گفت: اولویت برنامه دولت سیزدهم تشکیل 

سازمان امور مهاجرین است.
»احمد وحیدی« روز سه شنبه با حضور در مرکز ارتباطات 
مردمی ریاست جمهوری پاسخگوی تماس های تلفنی و 
پرسش ها، دغدغه ها و مشکلات مردم شد. وی با اشاره به 
ضرورت ساماندهی اتباع خارجی و افغان در کشور، گفت: 
برای مقابله با ورود غیرقانونی اتباع خارجی مرزها باید انسداد 
کامل پیدا کند و این مهم در اولویت برنامه دولت سیزدهم قرار 
داشته و راهکار اساسی این معضل است. وحیدی از پیگیری 
طرح تشکیل سازمان مهاجرین در دولت خبر داد و گفت: 
در موضوع اتباع افغان ملاحظاتی وجود دارد، تعدادی از آنها 
در بخش هایی مشغول به کار هستند که باید درست مدیریت 
شوند. وزیر کشور با تأکید بر اینکه بسیاری از مهاجران افغان 
انسان های شریف و مورد احترام مردم ایران هستند، توضیح 

داد: ساماندهی اتباع در دستور کار دولت است و در این 
برنامه ها  اولویت  امور مهاجرین در  راستا تشکیل سازمان 
است. وحیدی ایجاد تنش بین ملت ایران و افغانستان را 
از  برخی  گفت:  و  دانست  دشمن  پشت پرده  اقدامات  از 
خبرهای منتشر شده از شرارت ها صحیح نیست و ما به طور 

مداوم با نیروی انتظامی در ارتباط هستیم.
تبعه خارجی امکان خرید و فروش ملک در ایران 

را ندارد
وزیر کشور درباره امکان مالکیت اموال غیرمنقول از سوی 
اتباع هم گفت: تبعه خارجی امکان خرید و فروش ملک 
در کشور را ندارد و نمی تواند مالکیت اموال غیرمنقول را 
داشته باشد. اسناد ثبتی برای آنها صادر نمی شود و اسناد 
قانونی موضوعیت  و  مراجع حقوقی  از سوی  قولنامه ای 
ندارد. وحیدی در پاسخ به درخواست شهروندی از اهواز 
در زمینه تکمیل متروی این شهر نیز گفت: موضوع متروی 

اهواز در دستور کار است و با حل چالش ها با شرکت سازنده، 
از  پیگیری خواهد شد. وی همچنین  پروژه  این  ساخت 
بهبود شرایط فاضلاب اهواز خبر داد و گفت: با تکمیل 
طرح های در دست اقدام، باقی مانده مشکلات این حوزه 

هم حل خواهد شد.
دولت امکان استخدام دهیاران را ندارد

وحیدی در پاسخ به دغدغه  اشتغال دهیاری از غرب کشور 
می داند،  پاره وقت  را  دهیاران  شغل  قانون،  اینکه  بیان  با 
توضیح داد: دهیاری نهاد عمومی غیردولتی بوده و انتخاب 
دهیاران بر عهده شورای شهر است و به همین دلیل دولت 
امکان استخدام آنها را ندارد. وزیر کشور با تأکید بر اینکه 
از سختی شغلی دهیاران آگاه است، گفت: تلاش بر این 
است با برنامه های توانمندسازی، دهیاران را در حوزه شغلی 
تقویت کرده و برای آینده شغلی آنها هم تمام توان خود را به 

کار خواهیم بست.

وزیر کشور:
 اتباع با تشکیل سازمان امور مهاجرین ساماندهی می شوند

فرمانده منطقه پدافند هوایی جنوب شرق شهدای 
جمهوری  نظامی  آمادگی  به  اشاره  با  فارس  خلیج 
اسلامی در بازدارندگی از هرگونه تعرض، گفت:  با اقتدار 
و هوشیاری نیروهای نظامی کشور، حضور شناورهای 
آمریکایی در خلیج فارس بیش از ۸3 درصد کاهش یافته 

است.
امیر سرتیپ دوم »نصراله هوشمند« روز سه شنبه در 
آیین معارفه فرماندهی پایگاه پدافند هوایی جزیره کیش 
با بیان اینکه پدافند هوایی جمهوری اسلامی ایران با 
چشمانی همیشه بیدار در زمینه بازدارندگی گام های 

موثری برداشته است، اظهار کرد: در دوره ای روزانه بیش 
از 100 شناور امریکایی در خلیج فارس تردد می کرد که 
با رصد، پایش و اخطارهای بازدارنده این تعداد به کمتر از 

1۷ مورد کاهش یافته است.
نظام  دلاورمردان  رشادت های  و  ایثار  به  اشاره  با  وی 
مقدس جمهوری اسلامی در تاریخ پدافند هوایی کشور، 
آسمان  ویژه  به  اسلامی  کیان  از  دفاع  در  کرد:  تاکید 
مقدس جمهوری اسلامی ایران که آسمان ولایت است 

لحظه ای درنگ نخواهیم کرد.
فرمانده منطقه پدافند هوایی جنوب شرق با بیان این 

که قدرت مقتدرانه پدافند هوایی کشور نیازمند تبیین 
در سطح ملی و بین المللی است، اضافه کرد: جزیره 
کیش در طول هشت سال دفاع مقدس به عنوان نگین 
ایران  اسلامی  جمهوری  بینای  چشم  و  فارس  خلیج 
نقش آفرینی کرده و بخش عظیمی از خلیج فارس و 

استان های همجوار را پوشش پدافندی داده است.
طی مراسمی »جواد پورخسروانی« به عنوان فرمانده 
جدید پدافند هوایی جزیره کیش معارفه و از زحمات و 
اقدامات »سیف الله کاظم لو« به عنوان فرمانده پیشین 

قدردانی شد.

فرمانده منطقه پدافند هوایی جنوب شرق شهدای خلیج فارس:
کاهش چشمگیر حضور شناورهای آمریکایی در خلیج فارس

رئیس قوه قضاییه گفت: چنانچه به مقوله مهار تورم و رفع مشکلات اقتصادی و معیشتی 
مردم اهتمام کامل و جامع نشود، به دنبال آن بسیاری از مسائل و مشکلات اجتماعی، 

فرهنگی و … حادث می شود.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای طی سخنانی در نشست با اعضای فراکسیون 
»ارتقاء سلامت اداری و مبارزه با فساد« مجلس شورای اسلامی، با بیان اینکه التزام و عمل 
به قانون، موضوع بسیار حائز اهمیتی است که باید همواره مدنظر مسئولان و مردم باشد، 
اظهار کرد: ما در کشور خیلی قانون وضع می کنیم، اما در اجرای قوانین مشکل داریم و 
این امر در موضوعات مختلف صادق است و اختصاص به یک مقطع خاص یا یک نهاد و 
وزارتخانه خاص ندارد؛ این امر باید ریشه یابی شود؛ باید مشخص شود چرا همین قانون 

»ارتقای سلامت نظام اداری و مقابله با فساد« به طور کامل اجرایی نمی شود.
رئیس دستگاه قضا تصریح کرد: اعتقاد من این است و این نگاه و رویکرد را در دستگاه 
قضایی نیز ساری و جاری کرده ایم که باید همه امور را از خودمان و دستگاه و زیرمجموعه 
خودمان شروع کنیم؛ چه در مقوله مبارزه با فساد؛ چه در مقوله عدم اجرای کامل قوانین. 
ما در دستگاه قضایی، مقوله مبارزه با فساد و عدم اجرای کامل قوانین را از خودمان شروع 
کرده ایم و حسب مسئولیت های قانونی ای که داریم، در این قضیه سراغ سایر بخش ها 
و دستگاه ها نیز می رویم؛ البته نباید از نظر دور داشت که چرا در دوره های پیشین، به 
برخی قوانین به طور کامل جامه عمل پوشانده نشده است؛ اما آنچه در وهله نخست 
دارای اهمیت می باشد، آن است که خودمان ملتزم به اجرای جامع و کامل قوانین باشیم.  
وی  افزود: سؤال آن است که آیا ما در قوه قضاییه به همه وظایف و مسئولیت های خود 
بصورت کامل، عمل کرده ایم؟ آیا شما در مجلس بصورت کامل و جامع، قوانین صحیح 
و قابل اجرا تصویب کرده اید؟ اگر پاسخ به این سؤالات منفی است، پس باید از خودمان 
شروع کنیم و ضمن اولویت بندی مقولات و توجه به شاخص های مبتنی بر زمان و مکان، 

به سراغ عملیاتی کردن مقولات اولویت دار برویم.

قانون زیاد داریم، مشکل در اجراست
رئیس قوه قضاییه با بیان اینکه امروز یکی از موضوعات مهم، مقوله سرمایه اجتماعی 
است، گفت: باید بررسی دقیق صورت گیرد که سرمایه اجتماعی و میزان امید و اعتماد 
مردم در چه سطحی است؟ آیا رو به ارتقاء است یا به ضعف و فَترت می رود؟ باید بررسی 
شود که چه مقولات و موضوعاتی سبب وارد آوردن خدشه به سرمایه اجتماعی و امید و 
اعتماد مردم می شود؟ برای حل و فصل مسائل و مشکلات کشور، توجه به مقوله سرمایه 

اجتماعی، بسیار مهم و اثرگذار است.
وی با اشاره به اولویت رسیدگی و رفع مسائل اقتصادی و معیشتی مردم و اهتمام 
همه جانبه هر سه قوه بر مقوله مهار تورم و رشد تولید، اظهار داشت: چنانچه به مقوله مهار 
تورم و رفع مشکلات اقتصادی و معیشتی مردم اهتمام کامل و جامع نشود، به دنبال آن 
بسیاری از مسائل و مشکلات اجتماعی، فرهنگی و … حادث می شود؛ لذا باید بر رشد 
تولید و اشتغال و کاهش تورم، متمرکز شویم؛ در کنار آن، باید به مقوله مبارزه با فساد اعم 
از فساد کلان و خرد نیز اهتمام داشته باشیم و در این قضیه نیز مبارزه با فساد کلان را در 

اولویت قرار دهیم.
رئیس دستگاه قضا با اشاره به الزامات رشد تولید و ضرورت اولویت بندی مقولات در این 
عرصه، بیان داشت: کاهش تصدی گری دولت، تقویت بخش خصوصی، تأمین امنیت 

سرمایه گذاری، جلوگیری از واردات بی رویه و ...
از جمله موضوعات مهم در مبحث رشد تولید است که باید بر روی آن ها متمرکز شد و 
اولویت ها را در این بخش تعیین کرد؛ در همین قضیه واردات بی رویه، علی رغم تصویب 
قانون، ناظر بر ممنوعیت واردات کالاهای دارای مشابه داخلی، اما باز شاهد واردات 
محصولاتی هستیم که در داخل نیز تولید می شوند؛ این ها مسائلی است که باید بر 
روی آن ها متمرکز شد و علاج کار را پیدا کرد و نسبت به عملیاتی کردن آن ها اهتمام ویژه 

داشت.

محسنی اژه ای مطرح کرد: 

اولویت دستگاه قضا مهار تورم و مبارزه با فساد
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فوق تخصص آنژیوپالستی مطرح کرد:

جلوگیری از بیماری های قلبی
 و خطرات احتمالی دیگر

متخصص قلب و عروق و فلوشیپ فوق تخصص آنژیوپلاستی گفت: بهتر است 
بیماران یا حتی اگر جوان ها با این مشکلات روبه رو هستند، حتماً به پزشک 
متخصص مراجعه کنند. اینها از نظر قلبی چک آپ کامل می شوند و هم چنین از 
نظر آزمایش ها، سطح کلسترول، چربی دور قلب، عروق قلب، دریچه های قلب و 

عضله قلب مورد بررسی قرار می گیرند.
عبدالوهاب برادران، متخصص قلب و عروق، فلوشیپ فوق تخصص آنژیوپلاستی 
در خصوص آریتمی قلب بیان کرد: آریتمی یعنی یک احساس ناخوشایند از قلب 
که در واقع تپش قلب محسوب می شود. مثلًا، بعضی ها می گویند که قلبشان 
خیلی می کوبد یا خیلی تند، کند یا نا منظم است. این شرح حالیست که ما فکر 
می کنیم که ممکن است منشأ آن از آریتمی باشد، ما قلب را مورد بررسی قرار 

می دهیم تا به تشخیص برسیم.
وی ادامه داد: آریتمی بیماری نیست که شیوع زیادی داشته باشد، اما بیماران 
عزیزمان به خصوص اگر فاکتور های خطر بیماری های قلبی مثل؛ وزن بالا، 
بی تحرکی، سیگار کشیدن، سابقه خانوداگی بیماری های قلبی ائم از سکته های 
قلبی، سکته های مغزی، عمل قلب باز داشته باشند و همچنین استنت های قلبی 
در بستگان درجه یک، در جنس مرد زیر سن ۵۵ سال، در جنس زن زیر سن 6۵ و 
اگر قند، فشار، چربی داشته باشند، حتماً باید به پزشک مراجعه کنند و از خطرات 
احتمالی دیگر جلوگیری کنند. متخصص قلب و عروق، فلوشیپ فوق تخصص 
آنژیوپلاستی عنوان کرد: بهتر است بیماران یا حتی اگر جوان ها با این مشکلات 
روبه رو هستند، حتماً به پزشک متخصص مراجعه کنند. این ها از نظر قلبی چکاب 
کامل می شوند و همچنین از نظر آزمایش ها، سطح کلسترول، چربی دور قلب، 

عروق قلب، دریچه های قلب و عضله قلب مورد بررسی قرار می گیرند.
وی درباره دستگاه هولتر قلب اشاره کرد: اگر در این موارد که ذکر شد و در 
تست ها بررسی مشخص نشد، ما یک تستی را از این عزیزان خواهیم گرفت بنام 
\"هولتر قلب یا ریتم\" در واقع هولتر قلب دستگاه کوچکی است که برای ثبت 
آریتمی های قلبی استفاده می شود و این دستگاه حداقل 24 ساعت بر روی بدن 

افراد نصب می شود و برای تشخیص اختلالات هدایتی قلب به کار می رود.
برادران متخصص قلب و عروق تصریح کرد: اگر شما خواستار این هستید که 
60 الی ۸0 سالگی سالمی را تجربه کنید و سرپا و سرزنده باشید، الان باید شروع 
کنید. مانند یک سرمایه گذاری می ماند که بعد ها برداشت خواهیم کرد. اگر توجه 
نداشته باشیم و رعایت نکنیم، آن موقع دیگر نمی شود کاری کرد و تا وقتی جوان 

هستیم باید رعایت کنیم.
عبدالوهاب برادران تأکید کرد: حتماً توجه به کاهش مصرف نمک و تغذیه 
و  کنیم  و شیرینی ها کمتر مصرف  کربوهیدرات ها  از  و  باشیم  داشته  مناسب 

همچنین روزی نیم ساعت پیاده روی را در برنامه کاری داشته باشیم.
متخصص قلب و عروق، فلوشیپ فوق تخصص آنژیوپلاستی خاطرنشان کرد: 
آقایان در ایران بالای سن 3۵ سالگی و خانم ها بالای سن 4۵ سالگی، حتماً از نظر 
عروق قلب، باید بررسی شوند. و هر دردی در ناحیه سینه از چانه تا ناف از نظر قلبی 
مهم است. این متخصص قلب و عروق در پایان یادآور شد: مهم ترین مسأله شرح 
حالی است که باید بررسی شود که آیا درد مربوطه، ارتباط با فعالیت شخص دارد، 
درد لحظه ایست یا طولانیست و بعد از این مراحل باید تست هایی مانند، تست اکو 

و تست ورزش صورت بگیرد.

علائم غیرمعمول دیابت که باید آن ها را بشناسید

مکمل ها را جایگزین مواد غذایی و میوه ها نکنید

چه افرادی مکمل مصرف کنند؟

دکترای تغذیه گفت: یکی از راه هایی که می توان شدت پوکی استخوان را کم 
کرد، مصرف کلسیم، منیزیم و روی است و کلسیم به تنهایی مفید نخواهد بود.

منصور رضایی دکترای تغذیه در رادیو سلامت با بیان اینکه کمبود های تغذیه را 
با آموزش می توان برطرف کرد، افزود: در درازمدت یا در میان مدت، مکمل یاری 
انجام می شود و رویکرد بعدی غنی سازی است. ما معمولًا در تغذیه سه رویکرد 
میان مدت، درازمدت، کوتاه مدت داریم. به طور نمونه برای رفع و رجوع کمبود ها، 
طرح مکمل یاری اجرا می شود مانند دادن قرص آهن به دختران دانش آموز در 

مدارس.
وی در ادامه بیان این که در کوتاه مدت بحث مکمل ها است که غذای دریافتی 
را کامل می کند، گفت: باید یاد بگیریم که مکمل ها بد نیستند و فقط باید بدانیم 
کی؟ کجا؟ و چه وقت باید مصرف شوند؟ یا برای چه افرادی این مکمل ها لازم 
نیاز  است  ممکن  دارند  خاص  بیماری های  که  افرادی  نمونه،  طور  به  است؟ 

بیشتری به مصرف مکمل داشته باشند.
رضایی در ادامه توصیه کرد: قرص چربی در کنار قرص امگا ٣ نباید مصرف شود 

و بیش از 10 ساعت از هم، باید مصرف شوند تا اثر بهتری داشته باشد.
وی اگر دریافت لبنیات پس از بارداری کم شده باشد می بایست فرد کلسیم 
مصرف کند، که مصرف آن احتمال دارد که یبوست را تشدید و جذب آهن را کمی 
مختل می کند. پس افراد بهتر است تا کلسیم را ترجیحا با غذا مثل لبنیات تأمین 
کنند. مصرف مکمل کلسیم در افرادی که لبنیات نمی توانند مصرف کنند، توصیه 

می شود.
این دکتری تغذیه در پاسخ به این پرسش که مصرف مکمل ها قبل از خوردن 
غذا باشد یا بعد آن، گفت: مکمل ها اگر قبل از غذا مصرف شود به خوبی جذب 
بدن می شود؛ اما در دراز مدت دچار مشکل می شود. معده هنگ می کند؛ چرا که 
معده وقتی پر می شود، جذب او کم می شود. یک ساعت بعد از غذا، بهترین زمان 

مصرف مکمل هاست.
وی با بیان اینکه بخش اعظمی از پوکی استخوان ارثی است و با کلسیم و پوکی 
از راه هایی که می توان شدت پوکی  ارتباط کمی دارد، گفت: یکی  استخوان 
استخوان را کم کرد، کلسیم، منیزیم و روی است و کلسیم به تنهایی مفید نخواهد 
بود. رضایی در پاییان در خصوص مصرف ویتأمین سی اظهارداشت: مصرف 
بیش از حد ویتأمین c، در درازمدت عوارض هم دارد. وقتی میوه ها کلی ویتأمین 
دارند؛ چرا باید از ویتأمین سی استفاده کرد؟ در حد ٢٠٠ الی٣٠٠ مشکلی ندارد؛ 
اما به جای استفاده از این ویتأمین های برای بدن، بهتر است از منابع غذایی بهره 

گرفت.

یک متخصص تغذیه و رژیم درمانی مطرح کرد:

کم خونی یا انگل های دستگاه گوارش، 
علت بی اشتهایی کودک

یک متخصص تغذیه و رژیم درمانی گفت: یکی از دلایل بی اشتهایی کودکان کم 
خونی یا انگل هایی است که در دستگاه گوارشی کودک وجود دارد.

خانم دکتر گلین سهرابی در برنامه مادر و کودک شبکه سلامت گفت: یکی 
از نگرانی های والدین بی اشتهایی کودکان است از این رو باید توجه کنیم که آیا 
کودک ما بی اشتهاست یا ما به غلط این گونه فکر می کنیم. یکی از راه هایی که ما 
می توانیم متوجه بی اشتهایی کودک شویم توجه به کارت رشد بچه است. کارت 

رشد کودک هر چند ماه یک بار، میزان قد و وزن کودک را نشان می دهد.
متخصص تغذیه و رژیم درمانی بیان کرد: همیشه توجه داشته باشیم که بعد از 
یک سالگی، چون سرعت رشد بچه نسبت به سال اول کمتر است مقدار غذایی که 
می خورد کمتر می شود و این رخدادی طبیعی است، ولی اگر سرعت رشد بچه کم 

شد و رشد افقی یا نزولی پیدا کرد این امر نگران کننده است.
خانم دکتر سهرابی ادامه داد: یکی از دلایل بی اشتهایی کودکان کم خونی یا 
انگل هایی است که در دستگاه گوارش کودک ممکن است وجود داشته باشد. 
با یک آزمایش کامل می توان متوجه شد که دلیل بی اشتهایی کودک چیست. 
اگر دلیل بی اشتهایی کودک عامل خاصی نباشد، ممکن است توجه بیش از حد 
والدین به غذا خوردن بچه علت غذا نخوردن کودک برای جلب توجه بیش از پیش 
والدین باشد. خیلی خوب است که والدین بچه ها را در هنگام آشپزی با خود همراه 

کنند تا در آماده کردن غذا با والدین همکاری کنند.
خانم دکتر سهرابی گفت: زمان غذا خوردن یک محیط شاد و مفرح را برای 
بچه در نظر بگیرید و سعی کنید ظاهر غذا جذاب باشد، زیرا کمک می کند که 
کودک بهتر غذا بخورد. استفاده از مکمل ها و شربت های گروه B و مکمل روی 
)زینک( می تواند در افزایش اشتهای بچه نقش داشته باشد، ولی توصیه می کنم 
به هیچ عنوان سرخود برای افزایش اشتها به کودک مکمل ندهید و در این باره با 

متخصص تغذیه یا متخصص اطفال مشورت کنید.

یافته جدید تحقیقاتی؛

هورمون درمانی به پیشگیری از پوکی 
استخوان کمک می کند

یک مطالعه نشان می دهد که هورمون درمانی ممکن است به محافظت از 
سلامت استخوان در زنان یائسه کمک کند.

محققان ارتباط بین هورمون درمانی و تراکم استخوان در زنان یائسه را بررسی 
کردند.

آنها دریافتند که روش های متعدد هورمون درمانی، تراکم مواد معدنی استخوان 
را افزایش می دهد و اثرات آن حتی پس از ترک درمان هم باقی می ماند.

بازسازی استخوان فرآیندی است که در آن استخوان قدیمی مجدد جذب شده 
و با استخوان سالم جدید جایگزین می شود.

در دوران یائسگی، زمانی که سطح استروژن کاهش می یابد، تحلیل استخوان 
سریع تر از تشکیل استخوان جدید اتفاق می افتد و منجر به تحلیل استخوان و 

زوال ساختاری می شود.
تراکم مواد معدنی استخوان پایین نشان دهنده پوکی استخوان است، وضعیتی 

که با کاهش استحکام استخوان و افزایش خطر شکستگی مشخص می شود.
هورمون درمانی به طور گسترده ای برای پیشگیری و مدیریت پوکی استخوان 
استفاده می شود. در حالی که برخی از مطالعات گزارش می دهند که اثرات 
محافظتی هورمون درمانی پس از ترک هورمون درمانی باقی می ماند، برخی 
دیگر نشان می دهند که توقف هورمون درمانی منجر به تحلیل استخوان می شود.
معدنی  مواد  تراکم  بر  درمانی  هورمون  ترک  اثرات  مورد  در  بیشتر  دانستن 

استخوان می تواند گزینه ها و مسیرهای درمانی را مشخص کند.
آنها دریافتند که افزایش تراکم استخوانی ستون فقرات کمری حتی پس از قطع 

هورمون درمانی نیز ادامه دارد.
از  به غیر  تمام روش های هورمون درمانی،  که  دریافتند  محققان همچنین 
روش های حاوی استروژن، اثر محافظتی در برابر استئوپنی دارند. استئوپنی به 
کاهش تراکم مواد معدنی استخوانی اشاره دارد که هنوز به آستانه در نظر گرفتن 

پوکی استخوان نرسیده است.
محققان خاطرنشان کردند که هیچ یک از انواع درمان هورمونی با شیوع پوکی 

استخوان مرتبط نیست.

استاد بیماری های کلیه: 

روزی چقدر باید آب بخوریم؟
استاد بیماری های کلیه با بیان اینکه یک فرد معمولی در 24 ساعت باید حدود 
2 تا 3 لیتر آب مصرف کند، گفت: البته ملاک درباره میزان مصرف آب بستگی به 

میزان فعالیت بدن دارد.
بدون نوشیدن آب ادامه حیات امکان پذیر نیست؛ زیرا مصرف آب برای حفظ 
سلامت مطلوب بدن ضروری است، اما باید بدانید که میزان نیاز بین افراد مختلف، 

متفاوت است.
همه می دانیم که با ایجاد مقداری تغییر در سبک زندگی و تغذیه خود می توانیم از 
بدن سالم تر، انرژی بیشتر و قدرت تفکر بالاتری بهره مند شویم. در همین راستا، در 
وهله اول شاید بد نباشد به اکسیر زندگی یعنی آب اشاره کنیم که برای حیات بسیار 

ضروری و لازم است.
سن فرد و دمای هوا، مصرف ۷/2 لیتر آب برای زنان و ۷/3 لیتر آب برای مردان 
توصیه می شود. مسلما در شرایط متفاوت این مقادیر نیز می تواند دارای تغییر باشد، 
به طوری که یک فرد با نوشیدن یک بطری آب آشامیدنی کوچک در طول روز نیز نیاز 

بدن خود را تامین کند.
آب، به تنظیم دمای بدن می پردازد، مفاصل بدن را روان و لغزنده نگه می دارد و از 
ورود میکروب ها و آلودگی ها به سلول های بدن جلوگیری می کند. به علاوه، اعضایی 
همانند کلیه و کبد وظایف اصلی خود در راستای دفع سموم بدن را با کمک آب 

انجام می دهند.
 آب حدود 60 درصد از وزن بدن را تشکیل داده است. انسان قادر است بدون 
غذا تا چندین هفته به حیات خود ادامه دهد، اما کمبود آب و یا عدم مصرف این 
نوشیدنی ضروری، چند روز بیشتر دوام نخواهد آورد. گاهی حتی ممکن است که 
شخصی به دلیل ننوشیدن آب پس از چند ساعت جانش را از دست دهد. همه این 

موارد به شرایط محیطی و دمای بدن فرد بستگی دارند.
در حقیقت نیاز به آب در بدن به عوامل بسیاری بستگی دارد؛ از جمله وضعیت 
سلامت کلی تان و میزان فعالیت بدنی شما و اینکه کجا زندگی می کنید؛ لذا هیچ 
فرمول واحدی برای همه افراد صدق نمی کند و کسب اطلاعات بیشتر در مورد میزان 
نیاز بدنتان به مایعات کمکتان خواهد کرد که تخمین بزنید چه میزان مایعات را باید 

هر روز بنوشید.
کم شدن آب بدن )دهیدراته شدن( یعنی آب به جای ورود به سلول ها از آنها 
خارج شود. در این حالت، فقط آب نیست که شما از دست می دهید، مقدار اندکی 
الکترولیت که برای انجام فعالیت های سلولی و تامین انرژی بدن لازم است نیز با آن 

دفع می شود. 
علائم کم آبی بدن یا کم نوشیدن آب چیست؟

از  بسیاری  و  می دهد  تشکیل  آب  را  بدن  حجم  از  درصد  تا ۷0  حدود 60  در 
فعالیت های حیاتی بدن نیز وابسته به مصرف آب است.  مهمترین نشانه های 

دهیدراته بدن یا کم آبی عبارتند از:
- خشکی دهان

- احساس سرگیجه و یا سردرد
- احساس خستگی و بی حالی

- ادرار تیره رنگ
- گود شدن زیر چشم و گونه  ها

- فرورفتگی قسمت نرم بالای جمجمه
- نبودن اشک در چشم هنگام گریه کردن

اگر تا به حال نمی دانستید وقتی بدن دچار کم آبی می شود ممکن است وقت و بی 
وقت گرسنه تان شود. وقتی به میزان کافی آب مصرف نکنید بدنتان تصور می کند 
که گرسنه هستید؛ این در حالی است که بدن نیاز به آب دارد و نه غذا! یکی دیگر از 

علائم شایع کم آبی نیز گرمازدگی مداوم است.

مشکلی که بسیار آزاردهنده است و می تواند خطرناک نیز باشد. از سوی دیگر 
مصرف زیاد آب نیز می تواند به اندازه کم نوشیدن آب خطرناک باشد. 

عملکرد آب در بدن
آب عنصر شیمیایی اصلی بدن هر فردی است. به طور متوسط 60درصد از وزن 
بدن از آب تشکیل شده و خیلی از فعالیت های طبیعی بدن به آب وابسته است؛ برای 
مثال مواردی نظیردفع سموم از ارگانها، حمل مواد مغذی به سلول ها و ایجاد محیط 

مرطوب برای بافت های گوش و حلق و گلو همگی از وظایف آب است.
کمبود آب می تواند منجر به دهیدراته شدن و کم آبی بدن شود )حالتی که وقتی 
اتفاق می افتد که بدنتان آب مکفی برای اجرای عملکرد های طبیعی را نداشته 

باشد.(
اگرچه مراحل نهایی کمبود آب بدن به ویژه در کودکان می تواند منجر به صدمات 
جبران ناپذیر و یا حتی مرگ شود، ولی کمبود آب و یا دهیدراته شدن ملایم نیز 
می تواند انرژی بدنتان را تحلیل برده و شما را خسته کند. این موضوع به ویژه در 

فصول گرم سال بیشتر مشاهده می شود.
روزانه به مصرف چه میزان آب نیاز دارید؟

انسان در روز طی تنفس، تعریق و ادرار و اجابت مزاج، آب بدن خود را از دست 
و  غذا ها  مصرف  با  را  بدن  آبی  ذخایر  باید  بدن  مطلوب  عملکرد  برای  می دهد. 

نوشیدنی های حاوی مایعات، تجدید و بازسازی کرد.
مصرف کافی آب به ویژه در تنظیم سوخت و ساز بدن و نیز در تنظیم اشتها می تواند 
مفید باشد؛ چراکه خیلی از افراد چاق در تشخیص حس تشنگی و گرسنگی دچار 
اشتباه هستند و مصرف منظم آب در جلوگیری از پر اشتهایی می تواند موثر واقع 

شود.
اما مصرف بی رویه آب و یا جایگزین کردن آن به جای وعده های غذایی تحت نام 
آب درمانی کاملا غیر منطقی بوده و می تواند عوارض فراوان گوارشی و کلیوی ایجاد 
کند؛ علاوه بر این که این کاهش وزن مداوم نخواهد بود، چرا که شما نمی توانید 

برای مدت طولانی این رژیم نامتعادل را داشته باشید.
آیا نوشیدن روزانه ۸ لیوان آب درست است؟

آب یکی از ارکان مهم حیاتی برای بدن به شمار می رود و مصرف مناسب و کافی آب 
در طی روز اهمیت زیادی دارد. 

اگر قرار باشد برای سلامتی خود و خانواده  تنها یک کار انجام دهیم، آن کار این 

است که بیشتر آب بخوریم. واقعا روزی چند لیوان باید آب خورد؟ قانون اصلی این 
است: اگر احساس تشنگی می کنید آب بخورید. اگر تشنه نیستید، آب نخورید. تنها 
استثناء در این میان کسانی هستند که قصد دارند دست به فعالیت بدنی شدیدی 

بزنند. در این موارد، پیشاپیش آب خوردن  به بدن کمک می کند.
در نهایت، اگر نگران این هستید که کم آب می خورید، کافی است تا ادارار خود 
را کنترل کنید. رنگ زرد تیره ادرار نشانه این است که شما به مشکل از دست دادن 
آب بدن دچار هستید. ادرار بی رنگ یا زرد خیلی کم رنگ از شما دفع می شود؛ پس 

می توان حدس زد که دریافت مایعات شما کافی است.
چند لیوان آب در روز برای سلامت بدن ضروری است؟

 هر فردی در طول روز با نفس کشیدن، عرق کردن و دستشویی رفتن مقدار زیادی 
آب از دست می دهد. از دست دادن آب بدن حتی به مقدار کم موجب خستگی 
شده و روی کارکرد عمومی بدن تاثیر منفی دارد. آب، به عنوان مهمترین بخش 

تشکیل دهنده بدن، نقش بسیار مهمی در سلامت هر فرد دارد.
تمام ارگان های بدن برای فعالیت خود به آب نیاز دارند و از طرفی مواد سمی بدن 
به کمک آب از بدن خارج می شود. آب در رساندن مواد غذایی به سلول های مختلف  
نقش مستقیمی دارد و همچنین محیط مرطوب مورد نیاز برای گلو،بینی و گوش را 

فراهم می کند.
میزان مصرف آب را با توجه به نیاز بدن و حس تشنگی و شرایط محل کار و فعالیت 
خود تعیین کنید؛ چرا که مصرف زیاد آب می تواند منجر به مسمومیت آبی هم بشود.
مصرف بیش از حد آب حتی می تواتند منجر به مرگ شود. چرا که با افزایش حجم 
مایع در خون و خصوصا کاهش غلظت سدیم و دیگر الکترولیت های موجود در خون 
تورم سلولی رخ می دهد. زمانی که چنین شرایطی برای مغز به وجود می آید امکان 

شکل گیری عوارض خطرناک و بالقوه زندگی فرد را تحت تاثیر قرار می دهد.
زمانی که مسمومیت با آب رخ می دهد فشار داخل جمجمه افزایش پیدا می کند 
و کم کم اولین نشانه های مسمومیت با آب زیاد پدیدار می شوند. این علائم عبارتند 
از سردرد، حالت تهوع و استفراغ که در موارد شدید مسمومیت حتی ممکن است 

منجر به مرگ شود.
سلامت  خبرنگار  با  گفت وگو  در  کلیه  بیماری های  استاد  فروش،  سیم  ناصر 
خبرگزاری فارس درباره »میزان نیاز به مصرف آب روزانه«، بیان داشت: سنگ بنای 
پیشگیری از ایجاد سنگ کلیه مصرف مایعات فراوان به ویژه آب است؛ البته اگر آب 
میوه زیاد بخوریم، چون اگزالات دارد ضرر داشته اما در حد متعارف خوب است، اما 

هیچ ماده ای جای آب را نمی گیرد و از همه مهمتر است.
وی ادامه داد: هرچه فعالیت بدنی بیشتر و گرمای هوا بیشتر باشد باید مصرف آب 
بالاتر برود؛ یعنی طوری باشد که رنگ ادرار به طرف سفیدی بزند نه به طرف تیرگی 

و این ملاک خوبی است.
این استاد بیماری های کلیه خاطرنشان کرد: در زمستان مصرف آب کمتر است اما 
در تابستان مثلا یک کشاورز یا یک کارگر فعال در نزدیکی کوره، باید بیشترآب مصرف 
کند. باید ظرف آبی در نزدیکی خود داشته باشد و آب مصرف کند.البته لازم نیست 

فقط تشنه شویم و آب بخوریم و باید عادت کنیم در حد متعارف آب مصرف کنیم.
سیم فروش ابراز کرد: آب یا چای خیلی کم رنگ و مایعات برای بدن خوب است. 
ملاک درباره میزان مصرف آب بستگی به میزان فعالیت بدن دارد؛مثلا یک سالمند 
که فعالیت بدنی ندارد، مصرف آب کمتری دارد اما یک کشاورز یا آشپز و... باید آب 
بیشتری مصرف کند.کسی که کلیه سنگ ساز دارد باید تابستان ساعتی یک لیوان 

و زمستان دو ساعت، یک لیوان آب بخورد.
آب  لیتر  تا 3  باید حدود 2  فرد معمولی در 24 ساعت  اینکه یک  بیان  با  وی 
مصرف کند،بیان داشت:آب بهترین دوست کلیه است و پرهیز از پر خوری و انجام 

فعالیت های بدنی نیز از جمله دوستان خوب کلیه هستند.



چهارشنبه-3 خرداد ماه 1402-    سال بیست  وششم -   شماره 45733

مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم خبرداد:

اجرای ۱۷۸ عنوان برنامه با محوریت دهه 
کرامت در۲۷ بقعه شاخص

مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم گفت: 1۷۸ عنوان برنامه به مناسبت روز ملی 
تجلیل از امامزادگان و فرا رسیدن دهه کرامت، با محوریت 2۷ بقعه شاخص استان برگزار 

می شود. 
حجت الاسلام والمسلمین عباس اسکندری در گفت و گویی با اشاره به ویژه برنامه های 
تدارک دیده شده برای دهه کرامت و سالروز میلاد حضرت فاطمه معصومه)س( و امام 
رضا)ع( با محوریت بقاع متبرک قم اظهار کرد: بر این اساس در 21 بقعه شهرستان قم و 
6 بقعه کهک و در مجموع در 2۷ بقعه استان، مراسم باشکوهی تدارک دیده شده که از 
ابتدای دهه کرامت شروع شده است؛ همچنین در یک بقعه شاخص کهک، مراسم تجلیل 

از امامزادگان برگزار خواهد شد.
وی افزود: بر این اساس در 23 بقعه جشن سالروز میلاد حضرت فاطمه معصومه)س(، 
در 1۵ بقعه جشن روز دختر، در 3۵ بقعه جشن سالروز میلاد امام هشتم حضرت علی بن 

موسی الرضا)ع( و با محوریت هفت بقعه، اردوی مادر و دختری برگزار می شود.
مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم از اجرای نورافشانی محیطی در 6 بقعه شاخص 
استان خبر داد و گفت: کاروان های شادی با عنوان »شمیم کرامت« نیز با محوریت چهار 

بقعه در طول دهه کرامت به اجرای برنامه  برای شهروندان و زائران می پردازند.
وی ادامه داد: علاوه بر این، 6 کاروان سفیران کریمه و 2 کاروان زیر سایه خورشید هم در 

بقاع شاخص استان قم برنامه های متنوعی خواهند داشت.
اسکندری با اشاره به برپایی پنج ایستگاه صلواتی در جوار پنج بقعه شهرستان قم 
گفت: طی دهه کرامت امسال، مضجع شریف 16 امامزاده واجب التعظیم استان قم 
نیز غبارروبی و عطرافشانی می شود. مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم تصریح کرد: 
خیمه های معرفت نیز با غرفه پاسخ به شبهات و آشنایی با امامزادگان در ۹ بقعه شهرستان 
قم و 6 بقعه کهک برپا شده ضمن اینکه هشت بقعه هم در قم و کهک میزبان محافل قرآنی 
خواهند بود. وی اضافه کرد: مقرر شده در پنج بقعه شهرستان های قم و کهک مراسم 
یادبود شهدای حادثه تروریستی حرم شاهچراغ)ع( برگزار شود اسکندری با بیان اینکه 
پروژه های عمرانی مختلفی هم در بقاع 2 شهرستان قم و کهک به بهره برداری می رسند 

گفت: در پنج بقعه قم و چهار بقعه کهک، مراسم افتتاح این طرح ها برگزار خواهد شد.
اول تا دهم ماه ذی القعده که با ولادت حضرت معصومه)س( آغاز و به ولادت حضرت 

علی ابن موسی الرضا )ع( ختم می شود، »دهه کرامت« نام گذاری شده  است.
 

مدیر امور اراضی استان قم خبرداد:

۴۳ درصد از اراضی کشاورزی استان قم 
سنددار شدند

مدیر امور اراضی استان قم از رشد ۵ برابری تعیین تکلیف پرونده های کمیسیون رفع 
تداخل استان خبر داد و گفت: تاکنون حدود 43 درصد از اراضی کشاورزی استان قم 

سنددار شده اند.
سعید فرشاد مهر در گفتگویی از برگزاری جلسات هفتگی کمیسیون های رفع تداخلات 
شهرستانی و استانی که گام اولیه در جهت صدور اسناد اراضی کشاورزی است خبر داد 
و افزود: بنا داریم با توجه به برنامه زمانبندی شده نسبت به تعیین تکلیف کل پلاک های 
مشمول تداخل استان تا پایان سال 1402 اقدام نموده تا زارعان و کشاورزان بتوانند به 

حقوق قانونی خود در زمینه مالکیت رسمی اراضی خود دست یابند.
مدیر امور اراضی استان قم در خصوص تاریخچه و علل ایجاد طرح کاداستر گفت: در 
گذشته حدود و متراژ زمین ها به محدوده هایی خلاصه می شد که فقط خود کشاورزان از 
آن اطلاع داشتند و نقشه ای با حدنگاری دقیق در زمین ها وجود نداشت و عدم وجود 
اسناد رسمی، واگذاری، فروش و تغییر کاربری اراضی را با مشکل مواجه می کرد برای 
رفع این مشکل در سال 13۵1 قانون ثبت املاک در قالب کاداستر و یا همان حدنگاری 
مصوب شد اما به دلیل فقدان نیروی انسانی در سازمان ثبت اسناد و عدم اراده و حمایت 
کافی، در قالب یک قانون ناکام باقی ماند. فرشاد مهر اضافه کرد: بعد از توقف طولانی 
مدت و با تصویب مجلس شورای اسلامی، اداره کل کاداستر به عنوان زیر مجموعه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور تعیین و کار مطالعاتی کاداستر با تشکیل شورای 
فنی در سال 136۹ آغاز شد و این شورا مقدمات طرح کاداستر، زیر ساخت های لازم، 
هزینه های مربوطه و برنامه زمان بندی را مورد بررسی قرار داده و دوره بیست ساله را جهت 
اجرای کامل کاداستر تعیین کرد و با ۵ سال تأخیر، اجرای طرح از سال 13۷4 شروع 
شد و به دلیل برخی موانع اجرایی، طرح کاداستر پیشرفت مطلوبی نداشت تااینکه در 
سال 13۹3 قانون جامع حدنگار توسط مجلس شورای اسلامی تصویب و ابلاغ شد. وی 
در ادامه عنوان کرد: از زمان آغاز اقدامات کارگروه رفع تداخلات در استان تا اواخر سال 
1400 حدوداً پنجاه فقره پلاک تعیین تکلیف گردیده بود که این آمار در سال گذشته و دو 
ماه ابتدایی سال جاری ،2۷0 فقره پرونده رسید که نشان از رشد ۵ برابری تعیین تکلیف 

پلاک ها دارد.
 

مدیرکل راه و شهرسازی استان قم خبرداد:

پرداخت وام ۶۰۰ میلیون تومانی  نوسازی 
به ساکنین اطراف حرم مطهر

مدیرکل راه و شهرسازی استان قم گفت: شهروندانی که در بافت اطراف حرم مطهر 
حضرت فاطمه معصومه )س( ساکن هستند می توانند برای نوسازی و بازسازی منزل خود 

وام 600 میلیون تومانی دریافت کنند.
محمد صادقی در گفتگویی اظهار داشت: در راستای بازسازی بافت فرسوده در شهر قم 
بسته های تشویقی به تصویب رسیده که متقاضیان می توانند از تسهیلات بانکی که برای 

این امر تعریف شده استفاده کنند.
مدیرکل راه و شهرسازی استان قم، نبود سیاست های تشویقی مؤثر در سطح کلان 
کشور متناسب با وضعیت اقتصادی افراد ساکن در بافت فرسوده، وضعیت دسترسی 
نامناسب معابر، فرسودگی تأسیسات شهری و محدودیت ها در زمینه ارائه خدمات زیر 
بنایی را از جمله مشکلات در مسیر بازسازی بافت های فرسوده و عدم رونق این بخش 
برشمرد. وی عنوان داشت: شهروندانی که در بافت اطراف حرم مطهر حضرت فاطمه 
معصومه )س( ساکن هستند می توانند برای نوسازی و بازسازی منزل خود وام 600 
میلیون تومانی دریافت کنند که این تسهیلات با سود 12.6 درصد و بازپرداخت 12 ساله، 
تنفس یک ساله و با پیشرفت فیزیکی حداقل 10 درصد واحد مسکونی پرداخت می شود.

مدیرکل راه و شهرسازی استان قم با اشاره به سایر تسهیلات نوسازی بافت فرسوده 
در دیگر مناطق شهر قم بیان داشت: 400 میلیون تومان تسهیلات نوسازی واحدهای 
مسکونی در بافت های فرسوده شهر قم از سوی شرکت بازآفرینی شهری ایران پرداخت 
می شود. وی با بیان اینکه مبلغ تسهیلات 400 میلیونی شامل 3 بخش است افزود: 1۵0 
میلیون تومان سهم دولت بدون سود با بازپرداخت یک ساله، 1۵0 میلیون تومان دیگر 
دوران مشارکت با تنفس یک ساله با سود ۹ درصد در طول 12 سال و 100 میلیون تومان 

نیز سهم بانک با سود 1۸ درصد و با بازپرداخت 12 ساله است.
صادقی درپایان گفت :ساکنان بافت اطراف حرم مطهر با مراجعه به ساختمان شماره 
یک اداره کل راه و شهرسازی استان قم واقع در بلوار ۷۵ متری عمار یاسر، بلوار تعاون، 
مجتمع ادارات می توانند نسبت به موقعیت قرارگیری واحد خود در محدوده طرح توسعه 
www.facility. پیرامون حرم مطهر مطلع شوند و در ادامه با مراجعه به نشانی اینترنتی

udrc.ir درخواست خود را ثبت کنند.
 

قائم مقام سازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی کشور خبرداد:

مزایده ماشین آلات سنگین و خودرو های 
راه سازی هفته آینده 

قائم مقام سازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی کشور گفت:مزایده فروش ماشین 
آلات سنگین و خودرو های راه سازی هفتم خرداد در سراسر کشور آغاز می شود.

صاحب حجتی در حاشیه افتتاحیه انبار اموال تملیکی مبارک آباد استان قم، با اشاره به 
برگزاری مزایده شماره ۵۷۸ فروش ماشین آلات سنگین و خودرو های راه سازی از هفتم 
تا 14 خرداد در سراسر کشور افزود: برندگان مزایده 1۷ خردادماه اعلام خواهند شد و 
واجدین شرایط برای بازدید از خودرو ها باید به انبار های تملیکی استان های خود مراجعه 

و در مزایده شرکت کنند.
وی با بیان اینکه تعداد 3۵۸4 ماشین آلات خودرو در این مزایده به فروش می رسد 
گفت: از این تعداد 2۸۹۷ خودرو سبک، 300 خودروی سنگین، 36۹ ماشین آلات 

راهسازی و ادوات راهسازی و 1۸ ماشین آلات کشاورزی تشکیل می دهد.
حجتی افزود: علاقمندان می توانند برای ثبت نام با داشتن امضای الکترونیکی به 

سایت تملیکی دات آی آر مراجعه کنند.

آیت الله جوادی آملی گفتند: علوم الهی دانشگاه را توسعه می دهد، به دانشگاه 
ظرفیت می دهد، دانشجو همواره باید به دنبال این باشد که ظرفیت خود را بالا 

ببرد.
به گزارش  ندای قم به نقل از حوزه، حضرت آیت الله جوادی آملی در دیدار دکتر 
عبدالله معتمدی رئیس دانشگاه علامه طباطبائی و هیئت همراه، ضمن گرامی 
داشت دهه کرامت، اظهار داشتند: خداوند در اولین آیاتی که نازل کرده خود را 
کْرَمُ﴾؛ من خدای اکرم هستم و شما هم 

َ
کَ الْ  وَ رَبُّ

ْ
معرفی می کند می فرماید: ﴿اقْرَأ

در کلاس درس کرامت شرکت کنید و درس کرامت بخوانید. کرامت معادل فارسی 
ندارد، ما در فارسی از کریم هم به بزرگوار یاد میکنیم و از کبیر و عظیم نیز به بزرگوار 
یاد می کنیم، در حالی که این کرامت وصف فرشته هاست؛ اساس دین بر کرامت 

است و دین میخواهد که انسان، کریم باشد.
ایشان با بیان اینکه دانش، دانشگاه را توسعه می دهد، بیان داشتند: هر ظرفی 
تابع مظروف است و وقتی مظروف آمد جا را تنگ می کند، به غیر از علم که در 
فضای دانش، هر چه وارد ظرف شد، ظرف را توسعه می دهد. مولا امیرالمومنین 
هُ  علی علیه اسلام می فرماید:»کُلُّ وِعاءٍ یَضیقُ بِما جُعِلَ فیهِ إلّا وِعاءَ العِلمِ؛ فإنَّ
سِعُ بِهِ« ظرف دانش با افزودن آن گنجایشش بیشتر می شود و ظرفیت آن  یَتَّ
گسترش پیدا می کند، این امکان برای جویندگان علم در حوزه و دانشگاه هست 

که با تحصیل علم، همواره ظرفیت خود را بالا ببرند.
با تحصیل علم، ظرفیت خود را بالا ببرید 

معظم له بیان داشتند: در بحث علم، مظروف، ظرف را توسعه می دهد، علوم 
الهی دانشگاه را توسعه می دهد، به دانشگاه ظرفیت می دهد، دانشجو همواره 

باید به دنبال این باشد که ظرفیت خود را بالا ببرد، سنایی می گوید: »تو فرشته 
شوی ار جهد کنی از پی آنک **برگ توتست که گشتست به تدریج اطلس« لذا 
دانشجو نمی گوید که من چه دارم و باید به من چه داده شود، بلکه همواره از خود 
می پرسد من باید چکار کنم، همین سنایی می گوید که برای گفتگو با خدا فقر و 
مسکنت را پیش او ببرید »روی گرد آلود بر زی او که بر درگاه او**آبروی خود بری 
گر آب روی خود بری« چون خداوند می گوید که اینها را که من به تو دادم، تو چی 

آوردی؟ لذا همواره باید از خود بپرسیم که وظیفه ما چیست!
دست  در  همواره  ادبیات  نمودند:  توصیه  آملی  جوادی  الله  آیت  حضرت 
دانشجویان باشد، گفتار و اشعار حافظ و سعدی خیلی اثر دارد، چون تحمیل 

نیست و با کمک اینها می توانند لایه ها را کنار گذاشته و خود را بهتر بشناسند.
این مرجع تقلید در بخش دیگری از سخنان خود اظهار داشتند: علم یک پوسته 
است و هر چه دارد از معلوم دارد، معلوم هم هر چه هست همه مخلوق خداست 
و خداوند اینها را سه ضلعی آفرید، مثلث آفرید، نظام فاعلی، نظام داخلی و نظام 
عْطی کُلَّ 

َ
ذِی أ نَا الَّ غایی؛ در مبدأ فاعلی فرمود: کل شیء مخلوق خداست )رَبُّ

عْطی کُلَّ 
َ
شَیْ ءٍ خَلْقَهُ ثُمَّ هَدی(؛ ثانیاً نظام داخلی او را هر چه خواست به او داد، )أ

شَیْ ءٍ خَلْقَهُ( سپس )ثُمَّ هَدی( راهنمایی کرد که کجا باید بروید، چه باید بکنید. 
هیچ چیز در عالم منفرد نیست، همه چیز مثلث است، هیچ چیزی را نه بی نظم 

و نه بی فایده آفرید!
ایشان ادامه دادند: اگر کل شیء مثلث است، پس برای او اضلاع ثلاثه ای 
است، اما این مثلث را الان مُثله کردند! چه کسی آفرید را کنار گذاشتند، برای چه 
آفرید را کنار گذاشتند! مثلث مثله شده، خودش علم سردخانه ای است، این علم 
کسی را به جایی نرسانده و نمی رساند، از علم سردخانه ای هیچ کاری ساخته 
نیست و نتیجه آن جنگ های جهانی و جنگ های نیابتی و همین تحریم های 

ظالمانه است!
حضرت آیت الله جوادی آملی بیان داشتند: این مثلث مُثله شده نمی تواند 
انسان درست کند، در غرب به این فکر نیستند که بعد از این حیات چه خواهد 
شد! در حالی که دنیای بی آخرت یعنی حرکت بدون هدف، یعنی لغو، یعنی بازی 
و ما بازیگر نیستیم! حرف کانت و فلاسفه غربی همین بود که می گفتند زندگی 
ما همین نشئه دنیا و مرگ و حیات طبیعت است و جز طبیعت کسی ما را نمی 
میراند، این حرف جدید نیست، خداوند در قرآن کریم به آن اشاره کرده است که 
هْرُ﴾، این  نْیَا نَمُوتُ وَنَحْیَا وَمَا یُهْلِکُنَا إِلَاّ الدَّ کفار می گفتند: ﴿مَا هِیَ إِلَاّ حَیَاتُنَا الدُّ
حرف فلاسفه غرب هم هست و همین حرف وارد دانشگاه های ما هم شده است! 
آنچه در فضاهای علمی و دانشگاه ها باید بحث شود این است که ما با مرگ می 
پوسیم یا از پوست به در می آییم؟! قرآن کریم می فرماید شما مثل درخت نیستید 
که پس از ثمردهی، هیزم شوید و تمام! بلکه مانند پرنده ای هستید که بعد از مرگ 

از قفس آزاد می شوید، مرگ پوسیدن نیست، بلکه از پوست به در آمدن است.

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای قم هشدارداد:

برداشت های بی رویه از آبخوان های قم
مدیرعامل شرکت آب منطقه ای قم گفت: آبخوان قم با کسری مخزن 2 میلیارد 

مترمکعبی روبه رو است.
محمد احمدی جبلی در جلسه بازدید استاندار از این شرکت با اشاره به ضرورت نصب 
کنتور های هوشمند در چاه های آب گفت: در حال حاضر از 2 هزار و 20 حلقه چاه 
فعال حدود ۸ درصد و به تعداد 160 حلقه چاه به کنتور های هوشمند مجهز شده اند. 

احمدی با اشاره به برداشت های بی رویه از آبخوان های استان هشدار داد؛ صورت 
ادامه این روند در آینده نزدیک با تخلیه آبخوان قم مواجه خواهیم شد. 

وی بیشتر برداشت های بی رویه را در بخش کشاورزی دانست و افزود: در بخش 
کشاورزی مجوز برداشت 2۷0 تا 300 میلیون مترمکعب است و این در حالی است که 
بخش کشاورزی سالیانه 4۵0 میلیون مترمکعب از منابع آب زیر زمینی استان برداشت 

می کند.
شناسایی۲ هزار ۶۰۰ حلقه چاه غیر مجاز 

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای قم با بیان اینکه امروز در دشت های استان با 20 
سانتی متر فرونشست مواجهیم گفت: دشت های مسیله، علی آباد و شریف آباد هم در 
معرض فرو نشست هستند.  احمدی تعداد چاه های استان را 4 هزار 600 حلقه عنوان 
و تصریح کرد: از این تعداد 2 هزار حلقه چاه مجاز و 2 هزار 600 حلقه چاه غیر مجاز هم 

شناسایی شده که در حال تخلیه آب های زیر زمینی هستند. 
وی افزود: مجموع برداشت ها از چاه های غیر مجاز حدود ۵ درصد و ۹۵ درصد 

برداشت از سفره آب های زیر زمینی توسط چاه های مجازو پروانه دار انجام می شود.
۸۵ درصد چاه ها مازاد برداشت دارند 

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای مازاد برداشت را از مشکلات استان در بخش آب 
دانست و افزود: ۸۵ درصد چاه ها مازاد برداشت دارند و بر اساس پروانه های بهره برداری 
مالکان این چاه ها باید سالیانه 3 هزار ساعت برداشت کنند و این در حالی است که 

سالیانه حدود ۵ هزار ساعت فعالند.
حجم آب پشت سد های استان ۴۰ میلیون مترمکعب آب است

احمدی با اشاره به اینکه سالیانه 60 میلیون مترمکعب آب از آبخوان های استان 
تخلیه می شود افزود: به طور تجمعی آبخوان قم با 2 میلیارد مترمکعب کسری مخزن 

مواجه است که در محدوده جغرافیایی قم عدد بسیار بزرگی محسوب می شود. 
وی در خصوص حجم آب پشت سد های استان به حجم 40 میلیون مترمکعبی 
آب پشت سد 1۵ خرداد و کاهش ۵0 درصدی آن نسبت به مدت مشابه در سال 
گذشته اشاره کردو گفت: خوشبختانه در سد کوچری به دلیل بارش های مناسب 
شاهد شرایط خوبی هستیم که امیدواریم بتوانیم آب با کیفیت را در اختیار مردم 

قرار دهیم.
 

مدیرکل نوسازی توسعه و تجهیز مدارس استان قم:

۵۷ درصد مدارس استان قم دو شیفته است 
مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس استان قم گفت: رتبه این استان در سرانه 
فضای آموزشی مدارس برای هر دانش آموز 4.2 مترمربع است که در سطح کشور در 

رتبه بیست و هفتم قرار گرفته است. 
احمدرضا اجتهادی در گفت وگویی افزود: سرانه استاندارد در سطح کشور ۸.3۹ 
مترمربع است که برای رسیدن به این سرانه باید تعداد واحدهای آموزشی بیشتری 

احداث شود.
وی اضافه کرد: متوسط تراکم دانش آموزی در کلاس های مدارس کشور 24 نفر 

است، در حالی که این عدد در قم 30 نفر می باشد.
وی ادامه داد: ۵۷ درصد مدارس استان دو شیفت و 43 درصد تک شیفت هستند و 
بر این اساس، 66 درصد دانش آموزان قم در مدارس دو شیفت و 34 درصد در مدارس 

تک شیفت تحصیل می کنند.
ابتدایی، 23  در مقطع  قم  استان  دانش آموزان  بیان کرد: ۵۷ درصد  اجتهادی 
درصد متوسطه اول، 11 درصد متوسطه دوم، سه درصد فنی حرفه ای، چهار درصد 
کاردانش، یک درصد پیش دبستانی و یک درصد در مدارس استثنایی مشغول به 

تحصیل هستند.
به گفته وی، ۹۵ درصد دانش آموزان این استان در شهر و پنج درصد در روستا تحصیل 

می کنند. وی افزود: ۵0.4 درصد دانش آموزان پسر و 4۹.6 نیز دختر هستند.

علل و عوامل بد خطی
عوامل مؤثر بر بد خطی دانش آموزان:

1- عوامل مربوط به خانواده
2- عوامل مربوط به معلم و شیوه های آموزشی و تربیتی مدرسه

3- عوامل مربوط به دانش آموزان
1-عوامل مربوط به خانواده:

1- نقش خانواده را در یادگیری مطلوب دانش آموزان نباید نادیده گرفت. از آنجایی 
که خوشنویسی مهارتی است که مانند سایر مهارت ها باید آموخته شودچنان چه 
کودک در خانواده ای زندگی کند که اعضای آن از ذوق و استعداد هنری بیشتری  
برخوردار باشند و به فرزندان خود توجه کافی مبذول دارند کودک کمتر گرفتار معضل 
بد خطی می شود. نقطه مقابل چنین خانواده ای کسانی هستند که نسبت به فرزندان 
خود بی تفاوت اند و از تشویق و تنبیه به موقع برای انجام تکالیف فرزندانشان استفاده 
نمی کنند و در واقع انگیزه لازم را برای اجرای بهتر تکالیف در فرزندان خود بوجود 
نمی آورند. چنین کودکانی اغلب با اکراه و بی میلی به نوشتن اقدام می کنند که 
طبیعتاًء نتیجه ی آن نیز رضایت بخش نخواهد بود. کودکانی که در خانواده های به 
هم ریخته یا خانواده هایی زندگی می کنند که محرومیت فرهنگی  و اجتماعی دارند 
از لحاظ عاطفی آسیب شدید تری می بینند و این آسیب عاطفی بر روی کلیه ی 

زمینه های تحصیلی آنان تاءثیر می گزارد.
۲- عوامل مربوط به معلم و شیوهای تربیتی: از بین عوامل مربوط به معلم، که 
مهم ترین آنها شیوه های آموزشی است. اگر معلم خود دست خط بدی داشته باشد 
قادر به تربیت دانش آموزان خوش خط نخواهد بود. نکته ی مهم دیگر،طرز برخورد 
معلم با دانش آموزانی است که شخصیت اضطرابی دارند. این گونه افراد بیش از سایر نیز 
از شکست می ترسند. اضطراب این دسته از دانش آموزان علاوه بر مسائل خانوادگی 
ممکن است ناشی از شکست و ناکامی، تجربه های ناموفق، تنبیه و فشار معلمان برای 
موفقیت باشد. لذا معلمان باید به شرایط خاص روحی آنان توجه کنند واساس کار خود 
را بر کاهش تنش قرار دهند. همچنین معلمانی که بیش از حد تکالیف نوشتنی به 
دانش آموزان خود می دهند سبب خستگی دانش آموزان و در نتیجه بد خطی آنها می 
شود. از نکات دیگری که معلم بایستی به آنهان توجه کند طرز صحیح قرار گرفتن کاغذ 
و بدن دانش آموزان و نیز طرز صحیح به دست گرفتن قلم درهنگام انجام تکالیف است. 
شماری از دانش آموزان هنگام نوشتن سرشان را به کاغذ می چسبانند یا کاغذ را بیش 
از حد کج می گزارند عده ای از آنها قلم را طوری دست می گیرند که نوشته های خود 
را نمی بینند. بعضی از آنها نیز آن قدر قلم را بالا می گیرند که قادر به کنترل حرکات 
دست در هنگام نوشتن نیستند. با این توضیحات معلم باید به کودکان، نحوه صحیح 
قرار گرفتن کاغذ و بدن و شیوه ی صحیح قرار گرفتن قلم را بیآموزد. همچنین باید به 
کودک بیآموزد که در هنگام نوشتن به آنچه می نویسد یعنی جهت حرکت دست خود 
بر روی کاغذ نگاه کند. در غیر این صورت حروف را در هم نوشته یا به سمت بالا و پایین 

خط زمینه منحرف می شود.
3- عوامل مربوط به دانش آموز: برای اینکه کودک بتواند نوشته را به نحو احسن 

انجام دهد لازم است از سلامت کافی در زمینه های جسمی و روانی برخوردار باشد.
در اینجا عواملی که به نوعی در بد خطی کودکان مؤثرند در مورد برسی قرار می گیرند:

الف{ اختلاف در عملکر دست و انگشتان به علت ضایعات
ارتو پدیک }استوخوانی{:

یک کودک سالم و طبیعی باید بتواند قلم رابا سه انگشت شصت، اشاره و وسط بگیرد. 
اگر به هر دلیلی در عملکرد انگشتان وجود داشته باشد کودک نه تنها نوشتن را به نحو 
مطلوب انجام نمی دهد بلکه برای انجام آن به وقت بیشتری نسبت به سایر دانش 
آموزان نیاز دارد. علاوه بر آن وجود هرگونه زخم یا عاملی که باعث درد در انگشان شود بر 
روی دست خط دانش آموزان تاثیر می گذارند. همچنین کودک برای اینکه بتواند خوب 
بنویسد لازم است که هیچ گونه ضایعه ای در قسمت های فوقانی دست مثل ارنج، 
ساعد و بازو نداشته باشد. وجود سوختگی ،شکستگی ، کوفتگی و زخم درد هر یک از 
این قسمت ها موجب بد خطی مرشود. محدودیت حرکتی در مفاصل مچ انگشتان، 

ارنج و بازو نیز از جمله عوامل بد خطی اند.
فراورده: حمیده میرزایی 
منبع: ناتوانایی های یادگیری عصمت دانش
دبستان: تربیت اسلامی  - ناحیه ۲ قم

اجتماعی

آیت الله جوادی آملی:

علوم الهی دانشگاه را توسعه می دهد

امام جمعه قم با بیان اینکه یکی از کارهای مهم ما 
این است که درست مصرف کردن را تبیین کنیم، 
گفت: دولت نسبت به توسعه نیروگاه ها مؤظف است 
اما افزایش تولید انرژی در کشور نباید به مصرف 
گرایی مردم منجر شود بلکه باید در مسیر صنعت و 

تولید استفاده شود تا به توسعه کشور بینجامد.
یوسف  دیدار  در  سعیدی  سیدمحمد  آیت الله 
صادقی مدیرعامل شرکت توزیع برق استان قم که 
ظهر روزسه شنبه در سالن محراب حرم مطهر بانوی 
کرامت انجام شد، با تبریک دهه کرامت و مناسبت 
های مختلف در این ماه اظهار کرد: امام کاظم )ع(  
به خاطر شرایط زمان و حفظ تشیع فرزندان زیادی 
داشتند و درس ما از این دهه این است که در هر 

زمان باید متناسب با همان زمان برنامه ریزی کرد.
متناسب  انسان  مصرف  باید  اینکه  بیان  با  وی 
با زمان و امکانات تنظیم و از اسراف پرهیز شود، 
گفت: وارونه فهمی یکی از خطراتی است که جامعه 
را تهدید می کند به گونه ای که برخی اسراف و 
مصرف بیش از حد خود را با دلایل نادرست توجیه 

می کنند.
تولیت حرم مطهر بانوی کرامت با بیان اینکه یکی 
از کارهای مهم ما این است که درست مصرف کردن 
را تبیین کنیم، گفت: اسراف در شرایط عادی هم 
شود  می  اعلام  که  شرایطی  در  ولی  است  حرام 
کمبود انرژی داریم مردم باید روی مصرف خود دقت 
بیشتری به خرج دهند و اسراف در این شرایط قبح 

بیشتری دارد.
وی با تأکید بر اینکه دولت هم موظف است نیروگاه 
توسعه دهد،  و کیفی  نظر کمی  از  را  های کشور 
افزود: در کشور ما هم دانش مورد نیاز و هم نیروی 

انسانی متخصص و توانمند وجود دارد بنابراین باید 
با برنامه ریزی دقیق نسبت به رفع کمبودها اقدام 
شود. امام جمعه قم افزود: افزایش تولید انرژی در 
کشور نباید به مصرف گرایی مردم منجر شود بلکه 
به  تا  تولید استفاده شود  و  باید در مسیر صنعت 

توسعه کشور بینجامد.
باید در زمینه اصلاح الگوی مصرف فرهنگ 

سازی شود 
مدیرعامل شرکت توزیع برق استان قم نیز دراین 
دیدار با اشاره به تکمیل یک پست برق 400 کیلواتی 
در آینده نزدیک گفت: در یک سال و نیم منتهی به 
اردیبهشت 1402 عددی نزدیک به ۷ هزار مگاوات 
به ظرفیت تولید برق کشور اضافه شده که تقریبا 
مساوی با کل ظرفیتی است که از سال ۹4 تا 1400 

به ظرفیت تولید برق کشور اضافه شده بود.
یوسف صادقی ظهر ، با بیان اینکه بعد از استقرار 
قالب لمس  رویکرد دولت  در  تفاوت  دولت جدید 

هزار  ترازی 20  نا  وجود  با  گفت:  بود،  مشهود  و 
با  و  الهی  لطف  به  سال 1400  در  برق  مگاواتی 
اهتمام وزیر نیرو و سایر مدیران در سال 1401 در 
بخش مسکونی قطعی برق نداشتیم و بخش صنعت 

و کشاورزی هم با کمترین مشکل مدیریت شد.
به  منتهی  نیم  و  سال  یک  در  کرد:  تصریح  وی 
اردیبهشت 1402 عددی نزدیک به ۷ هزار مگاوات 
به ظرفیت تولید برق کشور اضافه شد که تقریبا 
مساوی با کل ظرفیتی است که از سال ۹4 تا 1400 

به ظرفیت تولید برق کشور اضافه شده بود.
بیان  با  قم  استان  برق  توزیع  شرکت  مدیرعامل 
اینکه باید در زمینه اصلاح الگوی مصرف فرهنگ 
سازی شود، گفت: یک پست 400 که برنامه عقب 
افتاده چندین ساله بود با کار جهادی همکاران در 
حال تکمیل است و امیدواریم در اوج پیک در مدار 
قرار گیرد و بتوانیم بهترین خدمت را به مردم شریف 

قم داشته باشیم.

آیت الله سعیدی در دیدار مدیرعامل شرکت توزیع برق استان قم:

 افزایش تولید انرژی نباید منجر به مصرف گرایی مردم شود

استاد حوزه علمیه قم با اشاره به برخی از پروژه های بلاتکلیف در شهر قم گفت: 
گاهی بدون برنامه ریزی ، هزینه های کلانی برای یک پروژه می شود و با مرور 
زمان متوجه می شوند که موانعی برای این کار می باشد و طرح به طور کامل 
متوقف می شود ، حتی گاهی مجبور به تخریب آن می شوند که باید با نظارت و 

دقت کامل از ابتدا از اتلاف بیت المال جلوگیری شود.
آیت الله کریمی جهرمی در دیدار با شهردار و مدیران شهری قم با تبریک دهه 
علیهاالسلام،  معصومه  حضرت  شخصیتی  ابعاد  برخی  بیان  ضمن  کرامت، 
اقدامات شهرداری در سال های اخیر را خرسندکننده دانست و اظهار داشت: از 
گزارش اقدامات متنوعی که ارائه شد، بسیار خرسند و امیدوار شدم. این توفیقی 
بوده که خداوند متعال شامل حال شما و همکارانتان کرده است تا این خدمات را 
برای مردم عزیز انجام دهید که قدر این فرصت را بدانید و شاکر این نعمت بزرگ 

باشید.
وی با اشاره به روایاتی درباره عظمت شهر مقدس قم، افزود: شهر مقدس قم، 
شهری است که در کلمات خاندان پیامبر علیهم السلام دارای عظمت ویژه ای 
است و اگر انسان به این نکته توجه کند، تمام سختی ها و مرارت های کار در این 

شهر برای او آسان و مقرون به نشاط می شود.
استاد برجسته حوزه علمیه با بیان اینکه قم هویت مذهبی و علمی خاصی دارد 

و باید در برنامه ها، این هویت حرم اهل بیت علیهم السلام بودن قم را حفظ کرد، 
گفت: یکی از مسئولان قم در زمان آیت الله العظمی بروجردی )اعلی الله مقامه(، 
کاری انجام داده بود و مرحوم آقا خیلی ناراحت شده بودند و به او دستور داده 

بودند که اول صبح که از خواب بلند می شوید صدبار بگویید »اینجا قم است«
وی در بخش دیگری از توصیه های خود تصریح کرد: توسعه بوستان ها و فضای 
سبز که در سال های اخیر در قم انجام شده، بسیار شادی آفرین و روح بخش است 
و انسان را متوجه آیات الهی می کند. چه خوب است که بتوانید با زبان هنر، 
مظاهر دینی را هم در این بوستان ها به نمایش بگذارید تا همزمان که مردم باید 
از نظر تفریحی و آرامش تغذیه شوند، برای رشد معنویت آن ها هم اقداماتی انجام 

دهیم.
اقدامات شهرداری قم در سال های اخیر خرسندکننده است

را  اخیر  سال های  در  قم  شهرداری  اقدامات  علمیه،  حوزه  برجسته  استاد 
خرسندکننده دانست .

آیت الله کریمی جهرمی در ادامه ضمن اشاره به برخی از پروژه های بلاتکلیف 
در شهر عنوان کرد: گاهی بدون برنامه ریزی، هزینه های کلانی برای یک پروژه 
می شود و با مرور زمان متوجه می شوند که موانعی برای این کار بوده و طرح 
به طور کامل متوقف می شود، حتی گاهی مجبور به تخریب آن می شوند که باید با 

نظارت و دقت کامل از ابتدا از اتلاف بیت المال جلوگیری شود.
وی با تأکید بر ارتباط صمیمی و دلسوزانه با آحاد مردم خصوصاً جوانان عزیز ، 
مطرح کرد: در کنار خدمات شهری، در حوزه فرهنگ نیز اگر بتوان هنرمندانه و با 
ظرافت، در مکان های پر رفت وآمد مانند بوستان های شهر،  از افراد ناصح و دلسوز 
که خود متخلق  به اخلاق شایسته اند و دارای بیانی نرم و توان ارتباط گیری با اقشار 
مختلف مردم هستند برای ترویج روحیه ی دینی و فضیلت های اخلاقی استفاده 

برد، به تدریج در اخلاق جامعه و ترقّی آن اثر خواهد گذاشت.
استاد برجسته حوزه علمیه با اشاره به برخی از روایات که بر خدمت به ضعفا 
تأکید دارند، افزود: مراقب باشید در روند خدماتتان به کسی ظلم نشود، اقشار 
مظلوم و محروم تحت فشار قرار نگیرند، با مردم به صورت مستقیم در ارتباط باشید 
و موجبات شادی و نشاط مردم را فراهم آورید؛ مخصوصاً به زندگی عزیزانی که  
مسئولیت  نظافت شهر را در ساعات مختلف ، در گرما و سرما بر عهده دارند و به 

مردم خدمت می کنند، اهتمام و رسیدگی بیشتری داشته باشید.

آیت الله کریمی جهرمی در دیدار شهردارقم تاکید کرد:

اهتمام به اتمام پروژه های بلاتکلیف
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چراغ سبز مجلس به بازنگری حق کمیسیون املاک؛

حق الزحمه مشاوران املاک نباید
 به ارزش ملک گره بخورد

بررسی طرح ساماندهی اجاره بهای املاک مسکونی که یکی از اصول آن، قطع 
ارتباط حق کمیسیون املاک با ارزش معامله است، در دستور کار مجلس قرار گرفت.
براساس این گزارش ،نمایندگان مجلس در جلسه دیروز، به بررسی طرح ساماندهی 
اجاره بهای مسکن پرداختند که یکی از اصول آن، تغییر فرمول محاسبه حق الزحمه 

دلالان املاک و قطع ارتباط حق کمیسیون املاک با ارزش معامله است.
در شرایط فعلی، مشاوران املاک براساس قوانین صنفی، درصدی از ارزش معامله 
را به عنوان حق کمیسیون دریافت می کنند و تغییر ارزش معامله مستقیما به منزله 
تغییر حق الزحمه آنهاست. بر همین اساس مجلس می خواهد ارتباط مستقیم حق 

کمیسیون و ارزش معامله را حذف کنند.
نیاز بازار اجاره به سیل بند

در دوره اخیر جهش قیمت مسکن که با دور جدید تحریم ها و نابسامانی های شدید 
اقتصاد کلان همراه بود، رشد درآمد خانوارها اختلاف فاحشی با رشد هزینه ها پیدا 
کرد و این مسئله به خصوص برای مستأجران دردسرآفرین شد؛ چرا که آنها باید تاوان 
جهش های چند صد درصدی قیمت مسکن را در قالب اجاره بها پرداخت می کردند؛ 
درحالی که میانگین رشد قیمت مسکن 2 برابر نرخ تورم بود و توان مالی آنها در بهترین 
حالت به اندازه نرخ تورم افزایش یافته بود. این وضعیت، سیاستگذاران را ناچار به ورود 

به بازار اجاره و اندیشیدن تمهیداتی برای کنترل قیمت ها کرد.
یکی از این تمهیدات، حذف یکی از متهمان گرانی و نابسامانی قیمت مسکن؛ 
از مدت ها پیش،  بود که  معامله  ارزش  با  املاک  وابستگی درآمد مشاوران  یعنی 
موجب اتهام این صنف به قیمت سازی در بازار مسکن و اجاره برای بالا بردن درآمد 

و حق الزحمه شده بود.
این تمهید، چند سالی است که در طرح های مختلف مطرح می شود اما هیچ گاه 
از حد گفتاردرمانی فراتر نرفته است. امسال اما اعضای مجلس، بسته سال گذشته 
خود برای ساماندهی بازار مسکن و اجاره را در دستور کار قرار داده اند و تا اینجای 
کار به یکی از ارکان آن یعنی تغییر فرمول محاسبه حق کمیسیون املاک، چراغ سبز 

نشان داده اند.
دیدگاه مخالفان نرخ گذاری

در جلسه علنی دیروز مجلس و در جریان بررسی نخستین ماده طرح ساماندهی 
بازار مسکن و اجاره که به حق الزحمه مشاوران املاک اختصاص دارد، محسن زنگنه، 
نایب رئیس کمیسیون برنامه وبودجه مجلس از عدم رعایت عدالت در این ماده، درگیر 
کردن هیأت وزیران به مسائل غیرضروری صنفی، نرخ گذاری حق الزحمه مشاوران 
املاک و... انتقاد کرد و طی پیشنهادی خواستار حق الزحمه معین و متناسب با 
ارزش ریالی معامله برای مشاوران املاک شد. این پیشنهاد از منظر اصول اقتصاد، 
درست است و بسیاری از افرادی که مربوط کردن گرانی مسکن و اجاره به حق 

کمیسیون را ناموجه می دانند، همین نظر را دارند.
نظر موافقان تغییر فرمول

در مقابل پیشنهاد محسن زنگنه که از اقتصادخوانده های مجلس است، برخی 
نمایندگان به مخالفت برخاستند. علی اصغر عنابستانی، نمایند مردم سبزوار در 
مجلس در مخالفت با این پیشنهاد اظهار کرد: این پیشنهاد با هدف اصلی این طرح 
مغایر است؛ هنگامی که حق الزحمه مشاوران املاک درصدی از ارزش ملک باشد، 
برخی از مشاوران، دلالان و سوداگران با بازارگرمی اقدام به افزایش نرخ املاک کرده 
تا سود بیشتری به دست بیاورند، این امر هم اکنون در کشور وجود داشته و موجب 
نابسامانی های اخیر شده است. حق الزحمه مشاوران املاک نباید به ارزش ملک 
گره بخورد تا تعارض منافع موجود، زمینه افزایش قیمت خانه ها را فراهم نکند. اقبال 
شاکری، عضو کمیسیون عمران مجلس نیز ضمن مخالفت با این پیشنهاد، تأکید 
کرد: تعرفه مشاوران املاک باید اصلاح و مانع از ایجاد تعارض در آن شویم تا نسبتی 
با ارزش املاک نداشته باشند. ازاین رو در طرح مذکور 3شاخص برای این مهم تعیین 
شده که هم به نفع مشاوران املاک و هم مستأجران است و در ادامه نمایندگان نیز به 

این پیشنهاد رأی موافق ندادند.
نظر دولت

نماینده دولت نیز با پیشنهاد زنگنه مبنی بر خروج از بحث حق کمیسیون املاک 
مخالفت کرد و گفت: در این طرح شاخص هایی معین شده که هم به نفع کشور و 
هم به نفع مشاوران املاک است. همچنین تعرض منافع موجود درخصوص ارزش 
ملک و درصد حق الزحمه زمینه افزایش قیمت ها را فراهم می کند. براساس این طرح 
حق الزحمه مشاوران املاک توسط سامانه ثبت معاملات و مستغلات کشور محاسبه 
و در قراردادها به صورت خودکار درج می شود و بنگاه داران باید از طریق کارت خوان 

متصل به سازمان امور مالیاتی اقدام به دریافت حق الزحمه کنند.

در نشست روسای جمهور ایران و اندونزی مطرح شد:

توافق ایران و اندونزی برای انجام تبادلات 
تجاری با ارزهای ملی

رئیس جمهور با بیان این که »ایران و اندونزی زمینه ها و ظرفیت های متنوعی برای 
ارتقای سطح روابط دارند«، اظهار امیدواری کرد که این سفر بتواند در جهت گسترش 
تعاملات فیمابین دو کشور قدرتمند اسلامی در منطقه و جهان تاثیرات سازنده ای 

داشته باشد و آثار آن با سفر متقابل رئیس جمهور اندونزی به تهران کامل شود.
آیت الله سید ابراهیم رئیسی در ادامه برنامه های سفر رسمی به اندونزی، پیش از 
ظهر  سه شنبه به وقت محلی در نشست مطبوعاتی مشترک با »جوکو ویدودو« رئیس 
جمهور این کشور، با ابراز امیدواری نسبت به اینکه در این سفر گام های بلندی در 
جهت توسعه روابط با اندونزی برداشته شود، گفت: دو کشور در ۷0 سال سپری شده 
از برقراری روابط دیپلماتیک، همواره تعاملات خوبی در حوزه های مختلف سیاسی، 

اقتصادی، تجاری و منطقه ای و بین المللی داشته اند.
وی با اشاره به هدفگذاری انجام شده برای رساندن حجم مبادلات تجاری دو کشور 
به رقم 20 میلیارد دلار افزود: البته دو کشور تصمیم گرفته اند که مبادلات خود را با 
ارزهای ملی انجام دهند. امروز مقامات دو کشور اسناد متعددی برای همکاری در 
حوزه های مختلف امضا کردند که نشان دهنده عزم و اراده آنها برای توسعه روابط در 

همه حوزه ها است.
وی با بیان این که »جمهوری اسلامی ایران با وجود فشارها و تحریم های ظالمانه 
با همت متخصصین جوان خود گام های ارزشمندی در جهت رشد علم و فناوری و 
نیز توسعه اقتصادی برداشته است«، تصریح کرد: تحریم ها و تهدیدها به هیچ عنوان 

نتوانسته ایران را متوقف کند.
رییس جمهور همکاری و ارتباط با کشورهای مسلمان، همسایه و همسو را اولویت 
سیاست خارجی جمهوری اسلامی ایران عنوان و خاطرنشان کرد: گسترش روابط با 
اندونزی به عنوان یکی از کشورهای مهم و موثر در آسیا و جهان که در سازمان های 

مهم منطقه ای و بین المللی عضویت دارد، برای ایران اهمیت زیادی دارد.
وی با بیان این که »ایران و اندونزی نسبت به مسائل منطقه ای و بین المللی از جمله 
مسئله فلسطین و وضعیت افغانستان دیدگاه های مشترکی دارند«، گفت: دو کشور 
به حمایت از حقوق مردم فلسطین تا آزادی قدس شریف متعهد و پایبند هستند. 
همچنین دیدگاه دو کشور درباره ضرورت تشکیل دولتی فراگیر در افغانستان که همه 
اقوام و مذاهب را نمایندگی کرده و در جهت احقاق حقوق همه مردم این کشور گام 
بردارد، یکسان است. وی اضافه کرد: امروز زنان و دختران در جمهوری اسلامی ایران 
در شئون و عرصه های مختلف حضور موثر و موفقی دارند و باعث افتخارآفرینی برای 
کشورمان شده اند، معتقدیم زنان و دختران افغان نیز این توانمندی را دارند که برای 
کشورشان و امت اسلامی افتخارآفرینی کنند و باید امکان فعالیت های اجتماعی از 

جمله بهره مندی از فرصت های آموزشی برای آنان فراهم شود.
رییسی با بیان این که »دو دهه حضور آمریکا در افغانستان ثمره ای جز ویرانی و 
کشتار و از جمله 3۵ هزار کودک معلول نداشت«، اظهار داشت: ایران و اندونزی در 

مسائل منطقه ای و بین المللی قائل به مبارزه جدی با یکجانبه گرایی هستند.
وی در پایان با بیان این که »ایران و اندونزی زمینه ها و ظرفیت های متنوع و فراوانی 
برای ارتقای سطح روابط خود دارند«، اظهار امیدواری کرد که این سفر بتواند در 
جهت گسترش تعاملات فیمابین دو کشور بزرگ و قدرتمند اسلامی در منطقه و 
جهان تاثیرات سازنده ای داشته باشد و آثار آن با سفر متقابل رئیس جمهور اندونزی 

به تهران کامل شود.

سخنگوی اقتصادی دولت گفت: برنامه اقتصادی کوتاه مدت دولت تحت 
عنوان بسته سیاست های مهار تورم و رشد تولید با اجماع نظر بانک مرکزی، 

وزارت اقتصاد و سازمان برنامه و بودجه نهایی شد.
سید احسان خاندوزی روزسه شنبه در نشست خبری اظهار داشت: برنامه 
اقتصادی کوتاه مدت دولت تحت عنوان بسته سیاست های مهار تورم و رشد 
تولید با اجماع نظر بانک مرکزی، وزارت اقتصاد و سازمان برنامه و بودجه نهایی 
شد و امروز توسط معاون اول ابلاغ خواهد شد که شامل دستور کار 10 ماهه 

دستگاه های اجرایی به تفکیک دستگاه های متولی و زمانبندی است.
سخنگوی اقتصادی دولت افزود: برنامه میان مدت ذیل برنامه هفتم توسعه 
سایر  و  اقتصاد  وزارت  برنامه،  سازمان  محوریت  با  که  متعددی  جلسات  در 
دستگاه های اقتصادی دولت آماده شده که در قالب برنامه هفتم تصویب و به 
مجلس تقدیم خواهد شد که سند مهمی برای فعالیت بخش های مختلف دولت 

خواهد بود.
وی به بخش های اسمی اقتصاد اشاره کرد و ادامه داد: اگر عوامل ساختاری و 
کوتاه مدت را از هم تفکیک کنیم می توانیم این جمع بندی را داشته باشیم که 
عوامل ساختاری تورم زا در اقتصاد ایران تحت کنترل است؛ هم مسائل مربوط به 
بی انضباطی های دولت و هم بی انضباطی های پولی چه مساله نقدینگی و چه 

شبکه بانکی کشور تحت کنترل هستند.
خاندوزی افزود: رشد نقدینگی که در پایان دولت قبل به 42.۸ درصدی رسیده 
بود در پایان سال سال 1401 به حدود 30 درصد کاهش یافت که سرعت مطلوب 
در کاهش رشد نقدینگی را حکایت می کند. هدف گذاری امسال نیز رسیدن به 

عدد 2۵ درصد است.
وابستگی ایران به نوسانات ارزی و دلار کاهش خواهد یافت

خاندوزی در مورد مدیریت تورم همچنین یادآور شد: در حوزه کاهش وابستگی 
اقتصاد ایران به نوسانات ارزی و اساساً اصلاحاتی که در حوزه تجاری و ارزی 
کشور لازم است رخ دهد، سهم بالایی که شرکای راهبردی در تجارت خارجی 
پیدا کرده اند یکی از گام هایی است که به سمت مدیریت بهتر تورم کشور را پیش 

می برد.
وزیر امور اقتصادی و دارایی در مورد پیش بینی پذیر کردن اقتصاد، گفت: بر 
اساس ماده 24 قانون بهبود محیط کسب و کار، همه دستگاه ها باید پیش از 
ایجاد تغییر در مقررات به اطلاع فعالان برسانند در غیر این صورت این مقرره نافذ 
نخواهد بود. باید اشاره کنم که این ماده قانونی 12 سال مورد بی اعتنایی واقع 

شده بود و دستگاه ها به صورت ناگهانی مقرره صادر می کردند.
وی افزود: اجرای ماده 24 انقلابی در رابطه دولت و فعالان اقتصادی است. 
از روز 2۸ اردیبهشت ماه نیز دولت اعلام کرد که صرفاً موادی که در درگاه ملی 
مقررات کشور ثبت شده لازم الاجرا است. دولت در زمینه نظارت بر اجرای این 

قانون بدون ملاحظه کار خود را انجام خواهد داد.
خاندوزی در مورد کاهش وابستگی به دلار، با بیان اینکه از سال های گذشته 
مسیری برای اصلاح وابستگی به دلار مطرح شد که یکی از مصادیق اقتصاد 
رانت در  آقایی دلار در سال های گذشته موجب شد  مقاومتی است، گفت: 
اقتصاد ایجاد شود. متأسفانه آمریکا هم نهایت سو استفاده را از این رانت عظیم 

داشت و بسیاری از کشورها نسبت به این مساله واکنش نشان دهند.
وی افزود: امروز دیگر سیاست های کاهش وابستگی به دلار مختص ایران و 
امثال آن نیست. بزرگترین اقتصادهای آسیایی و سایر کشورها از ابزارهایی برای 

کاهش وابستگی به این ارز استفاده می شود.
وی ادامه داد: در ایران ممنوعیت استفاده از دلار برای اشخاص ایرانی در داخل 
و کاهش زمینه هایی که فعالان اقتصادی احتیاج یابند که از دلار استفاده کنند، 

در دستور کار است.
خاندوزی تصریح کرد: همچنین سهم دلار در تسویه های تجاری ما به کمتر از 

10 درصد رسیده در حالی که در سال های قبل نزدیک به 30 درصد بود.
وی گفت: در تعاملات دوجانبه با شرکای مهم اقتصادی خود مثل روسیه، 
ترکیه و چین به دنبال کاهش وابستگی به دلار و استفاده از ارزهای ملی هستیم. 
همچنین استفاده از پیام رسان آسیایی که جایگزین سوئیفت است از دیگر 

اقدامات برای کاهش وابستگی به دلار محسوب می شود.
خاندوزی تاکید کرد: ما در پی این هستیم که از این ناحیه )وابستگی به دلار( 

اقتصاد کشور آسیب نبیند.
دولت از قشر کارگر حمایت می کند

وی در مورد احتمال ترمیم حقوق کارگران افزود: کاهش تورم اساساً به معنای 
کاهش و یا ثبات قیمتها در اقتصاد ایران نیست و یا اینکه وضعیت اقتصادی 

کشور موردمطلوب دولت است. به هیچ وجه منظورمان این نیست.
وزیر اقتصاد با بیان اینکه ۵ سال است درگیر تورم هستیم اما دولت در حوزه 

کنترل عوامل ساختاری و اجرایی تورم جدیت دارد، اظهار داشت: اینکه فشار 
وضعیت تورمی بر دوش اقشار مختلف جامعه است را دولت احساس می کند. 
هر هفته رئیس جمهور گزارشات جزئی در مورد قیمتها از دستگاه های مختلف 

می گیرد. تذکرات و بازخواست از مسئولان نیز صورت می گیرد.
وی گفت: غیر از سیاست های دستمزدی دولت ابزارهای دیگری برای حمایت 
از اقشار مختلف دارد؛ به عنوان نمونه وزارت کار در حال تدارک اصلاحیه ای روی 
بسته یارانه هاست که به محض نهایی شدن توسط وزیر کار و یا بنده اعلام خواهد 

شد.
ساخت یک میلیون واحد مسکونی

خاندوزی در مورد ساخت یک میلیون واحد مسکونی در سال، اظهار داشت: 
در حوزه سیاست های و رویکردهای دولت در حوزه مسکن، ما دوگانه ای بین 
هدف دولت و نظر کارشناسان نمی بینیم. توجه کنید که دولت سیزدهم زمانی 
شروع به کار کرد که شکاف عرضه و تقاضا و ناترازی جدی در حوزه مسکن وجود 
داشت و اگرچه در سالهای متمادی عرضه تأمین نشده بود هر سال تقاضا نیز 

بیشتر می شد.
وی افزود: بنابراین دولت باید به منظور جبران عقب ماندگی سالهای قبل 
ساخت سالانه یک میلیون واحد مسکونی را در دستور کار قرار می داد و مجلس 
هم دولت را مکلف کرده بود که این تدابیر را داشته باشد؛ بنابراین در مورد هدف 

اعلامی گذشته عقب نشینی نخواهیم کرد.
سخنگوی اقتصادی دولت گفت: برخی از بخش ها اعلام کرده اند که اگر 
زمین در اختیار آنها قرار داده شود حتماً واحدهای مسکونی می سازند و در حوزه 
خودمالکی نیز کمک به حوزه مسکن از سوی بانک مسکن در حال انجام است.

به گفته خاندوزی، یک میلیون و 400 هزار واحد مسکونی در نقاط مختلف با 
شرایط متفاوت در پروسه ساخت هستند.

تعاملات اقتصادی با همسایگان بیشتر می شود
وی همچنین در مورد ارتباط تجاری با همسایگان به ویژه عربستان، گفت: 
دولت سیزدهم مُصر است که تعاملات اقتصادی خود با همسایگان را متوقف به 
رفع تحریم نکند و نتیجه این اصرار و پافشاری بر این رویکرد دیپلماسی نیز قابل 

مشاهده است.
وزیر اقتصاد افزود: پارسال به 1۵ کشور همسایه 30 میلیارد دلار صادراتی 
داشتیم که این عدد در سال 1400 معادل 2۵ میلیارد دلار بوده است و همه 
اینها نشانگر آن است که پیگیری رفع تحریم ها دستور کار حوزه دیپلماسی است.
خاندوزی ادامه داد: عربستان نیز از این قاعده مستثنی نیست و در ابتدای 
عادی سازی روابط خود با عربستان هستیم به طوری که در سال 1400 تعاملات 
تجاری نزدیک به صفر بوده و در سال گذشته به چند میلیون دلار رسید ولی 
امسال چشم انداز مثبت برای سال 1402 و 1403 ترسیم شده به این معنا که از 

دوره رکود اقتصادی خارج و به رکوردهای خوبی خواهیم رسید.
سخنگوی اقتصادی دولت درباره ارتباط بخش خصوصی ایران و کشور امارات 
اظهار داشت: امارات متحده عربی از جمله کشورهایی است که بستر مناسبی 
برای سرمایه گذاران حقیقی و حقوقی خارجی ایجاد کرده است و اخیراً هیأت 

اماراتی سفری به تهران داشته و من هم دیداری با وزیر اقتصاد امارات داشتم.

سخنگوی اقتصادی دولت :

شیوه پرداخت یارانه اصلاح می شود

 هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده 
تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید 

نموده اند.
به  مربوط  کلاسه 1401114430001000۸۷0  پرونده  به  مربوط  شماره 140160330001013۹44  رای   -1
تقاضای آقای سید محمد محسن پور سجادی فرزند سید علی اکبر در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 10۷/۵ 
مترمربع پلاک شماره 1103۸/26 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع 

الواسطه از صندوق ذخیره علوی سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 2۷۹ صفحه ۷3)م الف 1۷103(
به  1401114430001001۷4۵مربوط  کلاسه  پرونده  به  مربوط   140160330001013۹42 شماره  رای   -2
تقاضای آقای محمد مهدی قائمی فرزند مجید در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت1۵0 مترمربع پلاک شماره 
113۹۵/۸۹ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر الکترونیکی 

140120330001033340 )م الف 1۷106(
به  14011144300010016۵6مربوط  کلاسه  پرونده  به  مربوط   140260330001001۵۸۸ شماره  رای   -3
تقاضای آقای ابوالفضل عباسیان یله قارشو فرزند احمد در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۹1/۵۵ مترمربع 
پلاک شماره 10۵۸۷/12 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از 
حسن حاجی میرزائی قمی سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 163 صفحه 31۷ خریداری به موجب رونوشت از سند 

رسمی شماره ۵۷0۹۸ مورخ 1361/06/01 دفترخانه 3 قم )م الف 1۷12۵(
به  1401114430001001۷۸6مربوط  کلاسه  پرونده  به  مربوط   14026033000100112۹ شماره  رای   -4
تقاضای آقای سید کمال الدین محمودی فرزند آقا مرتضی در 12۸/۸0 سهم از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 
ششدانگ ۵1۵/21 مترمربع پلاک شماره 102۷0 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند 

رسمی شماره 2۵۹3۵ مورخ 1400/10/0۸ دفترخانه ۷4 قم )م الف 1۷126(
به  1401114430001001۷۸۷مربوط  کلاسه  پرونده  به  مربوط   140260330001001130 شماره  رای   -۵
تقاضای خانم منصوره روحانی نژاد فرزند علی در 12۸/۸0 سهم از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 
۵1۵/21 مترمربع پلاک شماره 102۷0 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره 

2۵۹3۵ مورخ 1400/10/0۸ دفترخانه ۷4 قم )م الف 1۷12۷(
به  1401114430001001۷۸۸مربوط  کلاسه  پرونده  به  مربوط   140260330001001131 شماره  رای   -6
تقاضای خانم اعظم محمدی نیا فرزند محمد در 1۷1/۷4 سهم از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 
۵1۵/21 مترمربع پلاک شماره 102۷0 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره 

2۵۹3۵ مورخ 1400/10/0۸ دفترخانه ۷4 قم )م الف 1۷12۸(
به  1401114430001001۷۸۹مربوط  کلاسه  پرونده  به  مربوط   140260330001001132 شماره  رای   -۷
تقاضای آقای محمدعلی سبحانی فرزند تقی در ۸۵/۸۷ سهم از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 
۵1۵/21 مترمربع پلاک شماره 102۷0 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره 

2۵۹3۵ مورخ 1400/10/0۸ دفترخانه ۷4 قم)م الف 1۷12۹(

به  1401114430001000۹۸6مربوط  کلاسه  پرونده  به  مربوط   140260330001001۵۹1 شماره  رای   -۸
تقاضای آقای قاسم باقری فرزند علی در  ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۵۵/20 مترمربع پلاک شماره 
113۹۵/16 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از سید ابوالحسن 

رضوی سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 1۷0 صفحه 124)م الف 1۷130(
140111443000100143۷مربوط  کلاسه  پرونده  به  مربوط   140160330001013۸42 شماره  رای   -۹
به تقاضای آقای محمود رضایی زاده فرزند محمد در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 103/۸0 مترمربع 
پلاک شماره 10616اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره 14۸0۹0 مورخ 

1401/0۹/0۵ دفترخانه 1۵ قم)م الف 1۷131(
به  پرونده کلاسه 140111443000100100۸مربوط  به  مربوط  رای شماره 140260330001001۵2۸   -10
تقاضای آقای مجید هوشنگی فرزند ابراهیم در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 164/1۵ مترمربع پلاک شماره 
۹ و10۹2۹/۸ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از مصطفی کاشی 
پزان 1- سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 2۹۷ صفحه ۵1۵ خریداری به موجب سند رسمی شماره ۷4332 مورخ 
136۸/0۹/06 دفترخانه 3 قم نسبت به ۷۷ سهم از ۸ فرعی 2- رونوشت از سند رسمی شماره مذکور نسبت به ۸۷/1۵ 

سهم از ۹ فرعی )م الف 1۷132(
به  پرونده کلاسه 14011144300010006۵0مربوط  به  مربوط  رای شماره 140260330001001۵06   -11
تقاضای خانم اعظم شیری زاده فرزند محمد در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 32/03 مترمربع پلاک شماره 
104۸۷/14 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از ابراهیم زراعت 

پیشه خریداری به موجب سند رسمی شماره 1۷22۹ مورخ 1340/0۹/04 دفترخانه 6 قم)م الف 1۷133(
به  پرونده کلاسه 1401114430001001۹16مربوط  به  مربوط  رای شماره 140260330001000۹3۸   -12
تقاضای خانم محبوبه لنگرودی فرزند مصطفی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 1۵4 مترمربع پلاک شماره 
10۹2۹/۹ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره 6۷661 مورخ 13۷3/0۹/23 

دفترخانه 16 قم)م الف 1۷134(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر 
گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 1۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم 
تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع 
قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از 

مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و اقتصاد سرآمد(
نوبت اول: ۱۴۰۲/۰3/۰3
نوبت دوم: ۱۴۰۲/۰3/۲۰
رضا حسین خانی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

یک  مهلت  اعلام  با  مجلس  کشاورزی  کمیسیون  رئیس 
هفته ای مجلس به وزارت جهاد کشاورزی برای تعیین تکلیف 
وضعیت مرغ گفت: در جلسه ای با حضور سرپرست جدید 
وزارت جهاد کشاورزی حوزه ماموریتی هرکدام از دستگاه ها در 

این باره مشخص می شود.
محمد جواد عسکری رئیس کمیسیون کشاورزی و منابع 
طبیعی مجلس شورای اسلامی اظهار داشت: وزارت جهاد 

کشاورزی تا یک هفته آینده باید وضعیت مرغ را تعیین تکلیف 
و قیمت مرغ را در بازار تثبیت کند.

وی افزود: باید مرغ بیشتری در کشور باید تولید شود و از 
طرفی بر مرغداری های کشور باید نظارت بیشتری توسط 

وزارت جهاد کشاورزی انجام شود.
رئیس کمیسیون کشاورزی و منابع طبیعی مجلس شورای 
اسلامی ادامه داد: در دو روز آینده با حضور سرپرست جدید 

وزارت جهاد کشاورزی با تولید کنندگان جوجه یک روزه و مرغ 
گوشتی جلسه خواهیم داشت و حوزه ماموریتی هرکدام از 

دستگاه ها مشخص می شود.
وی تصریح کرد: بر این اساس در صورتی که نیاز به تامین 
نهاده و واکسن است باید تامین شود یا اگر مرغ تولیدی مازاد 

وجود دارد نیز تعیین تکلیف شود.
بنابراین گزارش قیمت مرغ در ماه های اخیر افزایش قابل 

توجهی داشته است و با وجود افزایش قیمت 10 هزار تومانی 
نرخ مصوب این محصول، اما مرغداران حاضر به عرضه کافی 
دچار  استانها  برخی  در  و  شوند  نمی  بازار  به  محصول  این 

کمبودهایی در این خصوص هستیم.
سرپرست وزارت جهاد کشاورزی در واکنش به این موضوع 
اعلام کرد، در صورتی که مرغداران همکاری نداشته باشند 

اقدام به واردات این محصول از ترکیه می شود.

رئیس کمیسیون کشاورزی مجلس مطرح کرد:

اولتیماتوم یک هفته ای مجلس به وزارت کشاورزی برای کنترل قیمت مرغ

آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند:

1- رأی شماره 140260330002001۸۵۹ مربوط به پرونده کلاسه 1401114430002001۹۹2 مربوط به تقاضای آقای 
عزیزاله برقراری فرزند حسین درششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۹۷/20 مترمربع درقسمتی از پلاک 
شماره 34 فرعی از 243۸ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از سید 

حسن آقائی صفحه 304 دفتر 1۹)م الف1۷104(
2- رأی شماره 140260330002001۸۵۷ مربوط به پرونده کلاسه 140111443000200226۵ مربوط به تقاضای آقای 
مهدی عطائی فرزند فرج اله درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 163 مترمربع پلاک شماره 
فرعی از 20۹۸/۸ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه 2۸1 و 12۸ 

دفتر 36۹ و 3۸۷)م الف1۷10۵(
3- رأی شماره 140260330002001۸40 مربوط به پرونده کلاسه 14011144300020016۹4 مربوط به تقاضای آقای 
ستار عباسی فرزند علی شیر درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 130/20 مترمربع پلاک 

شماره 2۸4 فرعی از 1۹۷۹ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 
رمضانعلی و محمدعلی و احمدعلی شهرت همگی هاتفی یوسف پور صفحه 14۵ دفتر 216 )م الف1۷13۵(

مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با 
توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 1۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را 
اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن 
را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و اقتصاد سرآمد(
نوبت اول: ۱۴۰۲/۰3/۰3
نوبت دوم: ۱۴۰۲/۰3/۲۰
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی



چهارشنبه-3 خرداد ماه 1402-    سال بیست  وششم -   شماره 65733
ورزشی

درمسابقات کشتی آلیش بانوان قهرمانی آسیا ؛

بانوان کشتی گیر قمی موفق به کسب 
مدال آسیایی شدند

ام البنین محسنی در وزن 60 کیلوگرم و سحر غنی زاده در وزن ۷۵ کیلوگرم دو 
آلیش کار قمی موفق شدند به ترتیب مدال نقره و برنز مسابقات قهرمانی آسیا را کسب 

کنند.
به گزارش ایمان ، مسابقات کشتی آلیش بانوان قهرمانی آسیا طی دو روز در بخش 
کلاسیک به میزبانی ازبکستان از روزسه شنبه با اتمام رقابت ها پرونده این دوره از 

مسابقات بسته شد .
کاروان تیم ملی کشتی آلیش بانوان کشورمان در این مسابقات موفق به کسب 4 
مدال نقره و 2 برنز شدند که از بین نفرات، ام البنین محسنی آلیش کار قمی در وزن 
60 کیلوگرم توانست به مدال نقره مسابقات دست یابد و آمار عملکرد خیره کننده ای 

در تقابل های خود با حریفان داشت .
همچنین سحر غنی زاده دیگر نماینده استان قم دراین مسابقات در وزن ۷۵کیلوگرم 

موفق به کسب مدال برنز این دوره از رقابت ها شد.

پس از حضورموفق درمسابقات آزاد تیراندازی کشور صورت گرفت:

دعوت تیرانداز قمی به اردوی تیم ملی 

تفنگ  با  تیراندازی  ملی  تیم  اردوی  به  قمی  مستعد  تیرانداز  غرباقی«  »هادی 
کشورمان دعوت شد.

به گزارش ایمان ، اردوی تیم ملی تیراندازی با تفنگ کشورمان در 2 بخش آقایان 
و بانوان از یک تا 22 خردادماه باحضور 14 تیرانداز به میزبانی استان تهران درحال 

برگزاری است.
در این اردو هادی غرباقی تیرانداز جوان و موفق قمی با نظر سرمربی، به اردوی 
آماده سازی تیم ملی کشورمان جهت حضور در مسابقات آسیایی و جهانی دعوت 

شده است.
غرباقی 30اردیبهشت ماه موفق شد درمسابقات آزاد تیراندازی با تفنگ قهرمانی 
کشور، به مقام نائب قهرمانی این مسابقات دست یابد و درخشش وی باعث شده در 

این اردو حضور پیدا کند.

به مناسبت ولادت حضرت معصومه )س( و روز دختر برگزارشد؛

معرفی نفرات برتر مسابقات اسکیت 
چندایستگاهی دختران 

مسابقات  برتر  نفرات 
چندایستگاهی  اسکیت 
معرفی  قم  در  دختران 

شدند.
ایمان  گزارش  به 
اسکیت  ،مسابقات 
به  چندایستگاهی 
حضرت  ولادت  مناسبت 
معصومه )س( و روز دختر 
حضور  با  دوشنبه  عصر 
از دختران قمی  نفر   ۷۵
در سالن آکادمی اسکیت 
ورزشی  دهکده  هاکی 

شهید شهناززاده برگزار شد.
در این مسابقات که در سه سطح حرفه ای، نیمه حرفه ای و آماتور برگزار شد، ملیحه 
علی بیکلو، نیایش باقریان و هما فروغی در سطح حرفه ای به ترتیب اول تا سوم شدند.
براساس این گزارش در سطح نیمه حرفه ای مائده رمضانی اول ، نوشین گودرزی و 

هلیا هوایی مشترکا دوم و زهرا پورغلامحسین به مقام سوم دست یافتند.
همچنین در سطح آماتور پرنیا مدنی اول، هلما علی زاده دوم و مهدیس منتظری و 

مانا صفایی مشترکا سوم شدند

ابوالقاسم پور:

 پرسپولیس توانایی قهرمانی 
در جام حذفی را نیز دارد

بازیکن پیشین پرسپولیس می گوید این تیم با قهرمانی در لیگ برتر ثابت کرد که 
توانایی قهرمانی در جام حذفی را نیز دارد.

بهنام ابوالقاسم پور در پاسخ به این پرسش که مهم ترین عامل قهرمانی پرسپولیس 
در لیگ برتر چه بود؟ اظهار کرد: در قهرمانی تیم پرسپولیس همه عوامل از جمله 
بازیکنان، کادر فنی، کادر مدیریتی و هوادار تاثیرگذار بود، یحیی گل محمدی با تفکر 
خیلی خوبی که داشت و با انسجامی که بین بازیکنان ایجاد کرد قهرمانی را برای 

پرسپولیس رقم زد.
وی در پاسخ به این سوال که یحیی چطور توانست خط دفاعی تیمش را نسبت 
به فصل قبل ترمیم کند تا بهترین خط دفاع را به خودش اختصاص دهد؟ افزود: 
پرسپولیس با تغییراتی که در خط دفاع خود ایجاد کرده بود در هفته های پایانی طوری 

بازی کرد که توانست امتیاز کامل را دریافت کند.
 البته در خط حمله از بازیکن خوب خارجی برخوردار بود که در ابتدای فصل آن را 
از دست داد، سایر بازیکنان خارجی پرسپولیس نیز از جمله دیاباته تاثیرگذار نبود و به 
درد تیم پرسپولیس نمی خورد. ابوالقاسم پور اضافه کرد: پرسپولیس باید برای فصل 
بعدی از بازیکنان خوب خارجی در خط حمله استفاده کند که تفکر حرفه ای داشته 
باشند تا به درد تیم بخورد. وی همچنین درباره ادامه حضور یحیی گل محمدی در 
پرسپولیس خاطرنشان کرد: یحیی عملکرد بسیار خوبی داشته و حفظ او خیلی بهتر 

است از این که او را از دست بدهند. 
او در خط دفاع، حمله و هافبک با اضافه کردن بازیکنان جدید عملکرد بسیار موفقی 
داشت. ابوالقاسم پور در پایان در پاسخ به این پرسش که آیا پرسپولیس انگیزه لازم برای 
قهرمانی در جام حذفی را دارد؟ خاطرنشان کرد: پس از قهرمانی پرسپولیس در لیگ 
برتر، بازیکنان این انگیزه و توانایی را دارند که حتی قهرمان جام حذفی نیز بشوند و این 

شایستگی را بازیکنان در لیگ ثابت کردند.

 کاپیتان تیم ملی فوتسال کشورمان گفت: قهرمانی در جام جهانی یکی از 
آرزوهای من است و هر روز به آن فکر می کنم.

حسین طیبی در حال حاضر پرچمدار فوتسال ایران در فوتسال جهان است و 
توانسته بارها و بارها خودش را به همه علاقمندان این رشته در دنیا ثابت کند. او 
مسیر موفقیت را در خارج از کشور دنبال کرد و تا کنون توانسته در بهترین  تیم های 

باشگاهی در دنیا مانند غیرت قزاقستان، بنفیکا پرتغال و پالما اسپانیا بازی کند.
او به تازگی موفق شد با پالما قهرمان لیگ قهرمانان اروپا شود و قله معتبرترین 
رقابت اروپایی را فتح کند. طیبی همچنین توانست نام خود را در بین ۵ بازیکن 

برتر این مسابقات ثبت کند و افتخاری دیگر برای فوتسال ایران به دست بیاورد.
خبرنگار ورزشی ایرنا به همین مناسب با حسین طیبی گفت وگویی را ترتیب داد 
و در خصوص موضوعات مختلف با او به صحبت پرداخت. در زیر صحبت های او با 

خبرگزاری جمهوری اسلامی ایران را می خوانید.
با قهرمانی در اروپا به قله فوتسال رسیدی یا فکر می کنی هنوز هم باید 

بیشتر پیش بروی؟ 
من کلا آدم جاه طلبی در زندگی هستم و دوست دارم برای رسیدن به هدف هایم 
خیلی تلاش کنم و در این چند ساله همیشه این موضوع را نشان دادم. بابت 
این قهرمانی هم 12 سال تلاش کردم. تلاشی که حتی استراحت در آن وجود 
با  بیفتد.  اتفاقات جدیدی  برایم  دارم  اما دوست  ندارم  آینده خبر  از  نداشت. 
برنامه ریزی جلو می روم و امیدوارم که در آینده اتفاقات بهتری برایم رخ دهد. 

منتظر اتفاقات خوب هستم چرا که دارم برای رسیدن به آن تلاش می کنم.
قطعا قهرمانی اروپا برای هر بازیکنی در دنیا یک رویای شیرین است.

بابت قهرمانی در اروپا باید بگویم که خیلی رویایی بود و فکر می کنم با قرار گرفتن 
در بین ۵ بازیکن برتر اروپا خیلی برایم رویایی تر شد. بعد از قهرمانی انگار خستگی 
این سال ها از بین رفت و خیلی برای من شیرین بود. اما این پایان کار نیست. 

تلاشم را بیشتر می کنم تا اتفاقات بهتری برایم بیفتد.
یک فیلم از تو و آنتونیو وادیو سرمربی پالما بعد از قهرمانی منتشر شد 
که خیلی جالب بود. این آغوش همراه با گریه شدید، دلیل خاصی داشت؟

رابطه ام با سرمربی پالما خیلی رابطه خوبی است و به نظرم او یکی از بهترین 

مربیان دنیاست و برای تیم ما خیلی تاثیرگذار است. به خودش هم گفتم که تو 
خیلی برای تیم ما مهم و تاثیرگذار هستی. واقعیت این است که همیشه از قبل 
راجع به این اتفاق با او صحبت می کردم و او می دانست که یکی از رویاهایم 
قهرمانی در اروپاست. همیشه در این مورد با هم حرف می زدیم. به هر حال 
یک سری اتفاقات دست خود آدم نیست. چون من بعد از ۵ بار بازی کردن در 
فینال فور قهرمان اروپا شدم. من با تیم های مختلف در آن مرحله بازی کرده بودم. 
با تیم غیرت در آنجا سوم شده بودم، چهارم شده بودم، دوم شده بودم. با بنفیکا 
سوم شده بودم و سرمربی هم از همه این اتفاقات خبر داشت و می دید که من 
برای قهرمانی در اروپا خیلی تلاش می کنم و 100 درصد، هر مربی به دنبال 
قهرمانی در اروپا هست. به هر حال صحنه خیلی جالبی بود. هر دو ما به یکی از 
آرزوهایمان رسیده بودیم و آن اتفاق افتاد و آن ویدئو هم خیلی در اسپانیا و هم در 
ایران پخش شد. به نظرم صحنه خیلی جالبی بود. بعد از آن  هم با هم در این مورد 

صحبت کردیم و یادآوری آن خیلی خوشحال کننده بود.
همینطور که در ایران پیش هواداران محبوب هستی، به نظر می رسد در 

اسپانیا هم این محبوبیت را داری؟ دلیل این محبوبیت چیست؟
همیشه سعی کردم با تمام وجود برای تیمم بازی کنم و ارتباط خوبی هم با 
هواداران دارم و آن ها هم همیشه به من لطف داشتند، با اینکه سال اولی هست 
که دارم برای آن ها بازی می کنم. منم تلاش کردم که این لطف را به صورت های 
مختلف جبران کنم و همیشه این احترام بین من و هوادارانم بوده است. هواداران 
خیلی خوب و پرشوری داریم و من هم قلبا آن ها را دوست دارم. بحث ایران اما 
متفاوت است. ایران جایی است که من خودم را مدیون آن ها می دانم و اعتقاد دارم 
که این مردم هستند که به ما جایگاه می دهند. در این چند سال همیشه تلاش 
کردم با تمام سختی هایی که برای مردم وجود داشت، برای چند لحظه و چند ثانیه 
آن ها را خوشحال کنم و خنده را بر لب آن ها بیاورم. همیشه تلاش کردم نماینده 
خوبی برای مردم و کشوم باشم و در لایوی هم که در اینستاگرام داشتم، گفتم 
که مدال قهرمانی در لیگ قهرمانان اروپا را با تمام وجودم به مردم ایران تقدیم 
می کنم و دوست دارم در اینجا از آن ها به خاطر لطف و محبتی که همیشه به من 

داشتند، تشکر کنم.

قهرمانی پالما در اروپا چه بازخوردی برای تو بین ایرانی ها داشت؟
مردم در این قهرمانی واقعا من را سورپرایز کردند. کلی پیام و کلی انرژی مثبت 
فرستادند که واقعا من را شرمنده کردند. وظیفه خودم می دانم که با تمام وجود از 
آن ها تشکر کنم و امیدوارم که بتوانم اتفاقات بهتری برای آن ها رقم بزنم تا مردم را 

برای چند لحظه خوشحال کنم.
در بازی ایران و ازبکستان بیشترین توجه به تو شد و می دیدم که تو هم به این 

توجه تماشاگران واکنش های خیلی احساسی داشتی. حست از آن بازی را بگو.
همیشه خودم را مدیوم مردم می دانم چرا که همیشه و همه جا به من لطف 
داشتند. واقعا نمی توانم این لطف ها را جبران کنم اما سعی خود را می کنم که 
خوشحالشان کنم. همیشه تلاش کردم این لطفی که دارند را به همان اندازه به 
آن ها برگردانم. بازی ایران و ازبکستان یکی از آن بازی هایی بود که خیلی به من 
لطف داشتند. اگر شرایط بود، می ایستادم و از تک تک آن ها تشکر می کردم. همه 
جا گفتم که لطف مردم ایران به من بی نظیر بوده و همیشه تلاش من این بوده که 

بتوانم یک صدم این محبت را جبران کنم.
دو دیدار تدارکاتی ایران برابر ازبکستان بعد از مدت ها با تماشاگر برگزار شد و 

خانم ها هم حضور داشتند.
بعد از بازی هم گفتم که آن روز یک روز رویایی برای ورزش کشورمان بود و 
خیلی اتفاق خوب و بزرگی بود. امیدوارم که این کار تداوم داشته باشد. بانوان ما 
لیاقت شان خیلی بیشتر از این حرف ها است و به نظرم آن روز جز شور و هیجان 
هیچ چیزی دیگر در سالن ندیدم. حضور آن ها آنقدر شور و هیجان به سالن آورد 
که بازی را هم تحت تاثیر قرار داد. امیدوارم که بانوان را در همه ورزشگاه ها ببینیم 
چرا که واقعا حق طبیعی آن هاست و چیز بزرگی نیست که بخواهیم برای آن ها 
رقم بزنیم. این اتفاق، اتفاق خیلی خوبی بود و هیچ نکته منفی در ورزشگاه رخ 
نداد جز اینکه هیجان بازی به بالاترین درجه خود رسیده بود. به نظرم ورزش ما 
به این شور و هیجان نیاز دارد. باز هم از مسوولین برای این اتفاقی که رقم زدند، 
تشکر می کنم و امیدوارم که بانوان عزیز ما که فوق العاده هستند را در ورزشگاه 

ببینیم.
به بازگشت به ایران فکر می کنی؟

الان به این موضوع فکر نمی کنم چون به هر حال سختی هایی در این چند 
سال کشیدم و برای خودم هدف هایی را ترسیم کردم. البته آدم از آینده خود خبر 
ندارد و شاید اتفاقاتی رخ دهد که برگردد و جایی دیگر برود. اما در کل فکری برای 

بازگشت ندارم و به اهدافم فکر می کنم.
در آخر از این بگو که فکر می کنی با تیم ملی بتوانی قهرمان جهان را شوی 

و در تاریخ فوتسال ایران خودت را جاودانه کنی؟
حضور در فینال جام جهانی و قهرمانی در آن واقعا یکی از آرزوهایم است که 
هر روز به آن فکر می کنم و آن را در ذهنم مرور می کنم. خیلی دوست دارم این 
اتفاق برای من بیفتد. هر ورزشکاری در دنیا دوست دارد این اتفاق برایش رخ دهد. 
به نظرم اتفاق خیلی بزرگی است. همیشه آن را در ذهنم مرور می کنم اما ما باید 
یک کم منطقی به آن نگاه کنیم. بازی کردن در فینال جام جهانی و قهرمانی در 
آن یک پروسه زمانی می خواهد که باید در آن حرفه ای کار کنی، امکانات خوبی 
داشته باشی، اردوهای مناسب و متداوم و بازی های تدارکاتی با تیم های بزرگ 
انجام دهی که حاصل آن یک دستاورد بزرگ می شود. به نظرم باید نگاه فدراسیون 
و مسوولین به فوتسال ما ویژه تر شود. بعد از این تغییر نسلی که انجام دادیم، 
بازیکنان جوان تر نیاز دارند باتجربه تر بشوند و بازی های بزرگتر را ببینند تا بتوانند 
به تیم ملی کشورمان کمک کنند و این مهم ترین چیز است. امیدوارم که این اتفاق 

برای ما بیفتد و خدا به ما نگاه کند. این خیلی مهم است.

طیبی: هر روز به قهرمانی در جام جهانی فکر می کنم

لیگ قهرمانان اروپا آخرین هدف من نبود

مسابقات انتخابی تیم ملی بوکس نوجوانان ایران برای 
حضور در رقابت های آسیایی 2023، در سالن بوکس 

راحله قم برگزار می شود.
به گزارش ایمان ،مسابقات انتخابی تیم ملی بوکس 
آسیایی  رقابت های  در  حضور  برای  ایران  نوجوانان 
2023،  از 3 تا ۵ خرداد در سالن بوکس راحله قم برگزار 
می شود و بوکسورهای استان های مختلف کشور در 

اوزان مختلف به رقابت می پردازند.
در حالی که مسابقات 2023 بوکس قهرمانی آسیا در 
رده های سنی نوجوانان و جوانان از 23 تیر تا ۸ مرداد به میزبانی شهر "آستانه" قزاقستان برگزار می شود، طبق اعلام 
سیدابراهیم موسوی مدیر تیم های ملی بوکس، مسابقات انتخابی در چند مرحله با حضور استان های مختلف برگزار 

می شود تا در نهایت بهترین ها برای حضور در رقابت های قهرمانی قاره کهن انتخاب شوند.

امیرحسین بادی و سینا یوسف زاده 2 تنیسور مستعقد 
قمی موفق شدند در مسابقات هزار امتیازی کشوری به 

جمع 32 بازیکن برتر صعود کنند. 
به گزارش ایمان، مسابقات هزار امتیازی قهرمانی کشور 
در بخش آقایان با حضور بیش از 320 تنیسور از سراسر 
ایران از اواخر اردیبهشت ماه در مجموعه ورزشی انقلاب 

تهران آغاز شده است.
۸ تنیسور از استان قم در این مسابقات حضور داشتند که 
6 نفر از آن ها در مرحله مقدماتی با شکست مقابل حریفان 

نتوانستند صعود کنند اما امیرحسین بادی و سینا یوسف زاده 2 تنیسور مستعد قمی موفق شدند با پیروزی مقابل رقبا 
در جمع 32 تنیسور برتر این مسابقات حضور یابند. لازم به ذکر است مسابقات هزار امتیازی تنیس قهرمانی کشور تا ۵ 

خردادماه درمجموعه ورزشی انقلاب تهران ادامه خواهد داشت .

این مسابقات در سالن بوکس راحله برگزار می شود ؛

قم، میزبان بوکسورهای ایران برای کسب سهمیه آسیا
این مسابقات درمجموعه ورزشی انقلاب تهران برگزارشد؛

درخشش تنیسورهای قمی در مسابقات هزار امتیازی کشوری 

آگهی فقدان سند مالکیت
سند مالکیت ششدانگ پلاک 23۹3/1۸- اصلی واقع در بخش ثبت 2 قم در صفحه 1۷۹ دفتر 61ذیل ثبت 11434 به 
نام حسن صفری برابر سند قطعی 333۹0 – 13۸۷/0۹/20 دفتر 26 قم ثبت شده است ایشان اعلام نموده اند به علت 
جابجایی سند مالکیت 001۷0 مذکور مفقود گردیده است، لذا به استناد تبصره 1 اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون ثبت 
در 1 نوبت به تاریخ ذیل آگهی تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با 
مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف 10 روز کتباً به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد 
بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد.)م الف 163۷3(
عباس پور حسنی
رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه ۲ قم

------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

نظر به اینکه آقای جواد خوش لهجه قمی و خانم نسرین معصومیان فرطی وکالتنامه شماره 124336مورخ 0۸ / 
03 / 1401 دفترخانه 2 قم از طرف خانم فائزه شعبانی فرد با ارائه دو برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته اند که 
سند مالکیت ششدانگ پلاک ۸2۹ / 1043 / 104۹3 -اصلی واقع دربخش یک ثبت قم در دفتر املاک الکترونیکی 
13۹۸2033000102666۵ بنام خانم فائزه شعبانی فرد ثبت و سند مالکیت بشماره مسلسل 16۵303 / الف / ۹۸ صادر 
شده است که سند مالکیت مزبور به علت جابجائی مفقود شده است و در حال حاضر در این اداره در شرف صدور المثنی بنام 
ایشان میباشد لذا مراتب طبق تبصره 1 اصلاحی از ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی میگردد 
تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی 
ظرف مدت 10 روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد بدیهی است پس از انقضای 

مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد./)م الف 163۷4(
رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام )ره(
مهدی زارع شحنه
رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم

 ------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

خانم طاهره عامری فر با ارائه یک برگ استشهاد شهودی به شماره وارده ۵۸06 – 1402/1/31 اعلام داشته که 6 دانگ 
پلاک 102۵1/1۷6۹ اصلی واقع در بخش ثبت 1 قم در دفتر 3۹0 صفحه ۵۸۹ ذیل ثبت 62۸0۹ و سند مالکیت به شماره 
6۵2602 طبق افراز دادگاه بنام نامبرده ثبت سپس به علت اسبابکشی سند مالکیت مزبور مفقود گردیده و تقاضای صدور 
سند مالکیت المثنی را نموده است. لذا به استناد تبصره 1 اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل 
آگهی تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار 
آگهی ظرف 10 روز کتباً به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرارگیرد بدیهی است پس از انقضای 

مهلت مقرر نسبت به صدورسند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد. ح/)م الف 163۷۵(
رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام )ره(
مهدی زارع شحنه
رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم

------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

آقای محمد رسول حاجی زاده قمی به موجب وکالتنامه ۵۹006 مورخه 1401/10/3 دفترخانه 26 قم به وکالت از طرف 
عبدا لاله مومن با ارائه دو برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته اند که مقدار سه دانگ مشاع از ششدانگ پلاک ثبتی 

106 فرعی از 1 فرعی از 106۸۷ اصلی واقع در بخش یک قم در صفحه 4۹3 دفتر 234 به نام عباس رضویان ثبت و سند 
مالکیت 4۸2۵2۷ صادر شده است . سپس مع الواسطه به موجیـب سـند قطعی ۷002۸ مورخه 13۷4/0۸/2۹ دفترخانه 
16 قم به اقای عبدا لاله بچاری ملاک منتقل شده است )نام خانوادگی به مومن تغییر یافته است( که سند مالکیت اولیه به 
علت جابجائی مفقود گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی را نموده اند لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 
120 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی میگردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا 
انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتباً به این اداره اعلام و ارسال و 
رسید اخذ نماینـد تـا مورد رسیدگی قرار گیرد بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی 

برابر مقررات اقدام خواهد شد. )م الف 163۷6(
رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام )ره(
مهدی زارع شحنه
رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم

------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

نظر به اینکه آقای علی رجبی طی وکالتنامه شماره ۵146۷ مورخ 2۸ / 12 / 13۹۷ دفترخانه 2۹ قم از طرف خانم ذکری 
آبتین با ارائه دو برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که سند مالکیت تمامی ۸4/33 سهم مشاع از 10۵00 سهم 
ششدانگ به استثنای بهای ثمینه اعیانی به پلاک 1103۵-اصلی واقع در بخش یک ثبت قم در دفتر املاک الکترونیکی 
13۹۷2033000102۹۷04 بنام خانم ذکری آبتین ثبت و سند مالکیت بشماره مسلسل 12۵1۷2 ب / ۹۷ صادر شده 
است که از طرف ایشان اعلام گردیده است سند مالکیت مزبور به علت جابجائی مفقود شده است و در حال حاضر در این 
اداره در شرف صدور المثنی بنام ایشان میباشد لذا مراتب طبق تبصره 1 اصلاحی از ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در یک 
نوبت به تاریخ ذیل آگهی میگردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه 
با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی 
قرار گیرد بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد. )م 

الف 163۷۷(
رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام )ره(
مهدی زارع شحنه
رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم

------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

نظر به اینکه نیره افغانی پور ساردوئی فرزند درویش به موجب درخواست شماره ۵624 – 1402/01/30 با ارائه دو برگ 
استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که سند مالکیت 4/0۸ سهم مشاع از 240 سهم ششدانگ پلاک ثبتی 11161 واقع در 
بخش یک ثبت قم که در دفتر الکترونیکی 13۹۹20330001004613 به نام ایشان) نیره افغانی پور ساردوئی( ثبت وسند 
مالکیت به شماره مسلسل ۵14۷۷4 ب ۹۸ صادر شده است که سند مالکیت مذکور بعلت جابجائی سند مالکیت مزبور 
مفقود گردیده است، لذا به استناد تبصره 1 اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در 1 نوبت به تاریخ ذیل آگهی تا چنانچه 
کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف 
10 روز کتباً به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر 

نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد. )م الف 163۷۸(
رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام )ره(
مهدی زارع شحنه
رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم
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وزارت اطلاعات:

 شبکه  همکار با سرویس اطلاعاتی 
بیگانه متلاشی شد

وزارت اطلاعات در بیانیه ای از متلاشی شدن شبکه  همکار با سرویس اطلاعاتی بیگانه 
خبر داد. بیانیه وزارت اطلاعات به شرح زیر است:  با عنایات الهی و تلاش های مستمر 
سربازان گمنام امام زمان )عج(، پروژه ی بزرگ یکی از سازمان های جاسوسی بیگانه برای 
دست اندازی به اطلاعات مترددین ایرانی به خارج از کشور، کشف و عوامل آن بازداشت 
شدند.به استحضار ملّت شریف ایران می رساند که در جریان تعقیب دائمیِ اهداف و اقدامات 
اطلاعاتی- عملیاتی سازمان های جاسوسی متخاصم، اطلاعاتی از تمرکز خاص و سنگین 
یکی از سرویس ها بر ایرانیانِ متردد به خارج از کشور به دست آمد. ادامه ی رصد و جمع 
آوری های اطلاعاتی در محیط بیگانه، روشن ساخت که از میان مترددین ایرانی به خارج، 
افراد دارای مسئولیت در مناصب مختلف یا دسترسی به اطلاعات مهم در نهادهای حساس 
کشور و دارندگان تخصص های ویژه در رشته های مختلف، مورد رصد متمرکز سرویس 
مورد بحث قرار می گیرند. با حصول اطلاعات پیش گفته، اقدامات گسترده ی اطلاعاتی، 
ضداطلاعاتی و فنی در داخل و خارج از کشور در دستور کار قرار گرفت و نهایتاً منجر به 

شناسایی شبکه ای از رابطین و عوامل اجرایی در چندین سازمان و دستگاه کشور شد.
•  بر اساس اطلاعات حاصله، ساز و کار جمع آوری اطلاعات به این ترتیب بوده است 
که سازمان جاسوسی بیگانه، نام افراد هدف از میانِ ایرانیانِ متردد به خارج از کشور را 
به یک سرپُل اعلام می کرده است. آن سرپُل، اسامی را به مرتبطین خود ابلاغ می کرد و 
هر یک از آن ها به نفر بعدی منتقل می کردند تا نهایتاً به متصدیان سامانه های اداری در 
چندین سازمان کشوری می رسید. این متصدیان با استفاده ی غیرقانونی و غیرمجاز از 
پایگاه های داده ی در اختیار، اطلاعات موجود در آن پایگاه ها پیرامونِ فرد استعلام شده 
را استخراج و به رابط ها تحویل می دادند. رابط ها به همان ترتیبِ سلسله مراتبی اطلاعات 

را به سرکرده ی شبکه و او به سازمان جاسوسی مورد بحث تحویل می داد.
•  با توجه به این که افرادِ هدف و نوع اطلاعات جمع آوری شده پیرامون آن ها گویای 
مقاصد عملیاتی دشمن علیه این افراد بود، لذا با کشف ابعاد موضوع و شناسایی عوامل 
از سرشبکه ی  اعم  اندرکاران شبکه  اجرایی در داخل کشور، بلافاصله کلیه ی دست 

داخلی، رابط ها و متصدیان سامانه ها، با حکم مرجع محترم قضایی، بازداشت شدند.
•  وزارت اطلاعات ضمن تقدیر صمیمانه از کارمندان متعهد سازمان های ذی ربط که در 
مراحل شناسایی شبکه ی خیانت کار، نهایت همکاری را به عمل آوردند، اعلام می نماید که 
اتکاء بر »اطلاعات مردم پایه« همچنان عمده ترین راهبرد و بزرگ ترین رمز موفقیت وزارت 
اطلاعات در مقابله با دسیسه های گوناگون دشمنان این ملّت و در شناسایی عوامل ترور، 

خیانت به کشور، مفاسد اقتصادی و نفوذ است.
•  بر همین مبنا از آحاد مردم شریف استدعا دارد که همچون گذشته، خادمان گمنام 
خود را در شناسایی عوامل خیانت، یاری و راهنمایی کرده و موارد مشکوک، به ویژه 
درخواست های غیرقانونی اطلاعاتِ پایگاه های داده را به ستاد خبری این وزارت خانه 
)113( گزارش فرمایند. همچنین به معدود فریب خوردگانی که به هر دلیل به دام 
دشمنان ملّت بزرگ ایران افتاده اند اعلام می نماید، راه برای بازگشت آن ها، معرفی خویش 
و برخورداری از حداکثر گذشت و رأفت اسلامی باز بوده و به صلاح آن هاست که پیش از 

هدر رفتن فرصت ها، به مسیر ملّت باز گردند.

وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی پاسخ داد

سرقت فرش های سعدآباد، شبکه 
جاسوسی و چند موضوع مهم دیگر

وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی اظهاراتی را درباره ماجرای سرقت 
فرش های کاخ سعدآباد، "کشف شبکه جاسوسی علیه گردشگری ایران" و رابطه با مصر 

و رقابت با عربستان بیان کرد.
عزت الله ضرغامی سه شنبه دوم خردادماه در جمع خبرنگاران درباره مشخص نبودن آمار 
اشیاء منقول، با توجه به اتفاقی که در موزه همدان رخ داد و مولاژ آثار تاریخی را به جای اثر 
اصلی در مخزن نگهداری کرده بودند تا اتفاق اخیر در کاخ سعدآباد و افشا شدن ماجرای 
خروج فرش های نفیس آن و اقدام و توضیح وزارت میراث فرهنگی در این باره گفت: درباره 
فرش های سعدآباد یک پرونده ای مربوط به سال های ۹۵ - ۹4 است و با این که مربوط به 
این دوره نبوده اما دستور بررسی آن را داده ام. حراست بعد از صحبت با نهادهای مختلف، 
گزارش مقدماتی ارائه کرد که هنوز قابل استناد نیست. او افزود: در جریان باشید غیر از این 
اتفاق که به دوره های مختلف مربوط است، خود آن مجموعه )کاخ سعدآباد( به طور کامل 
در اختیار میراث فرهنگی نیست، بعنی بخشی از کاخ سعدآباد در اختیار دستگاه های 
دیگر است که وظایف قانونی شان را انجام می دهند. من خواستم که اطلاعات آن را 
استخراج کنند، حتما باید اطلاعات به نظر مردم برسد تا مسأله روشن شود، هم اصل قصه 
و هم کیفیت و چگونگی آن. وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی، نامشخص 
بودن آمار اقلام موزه ها را تایید نکرد و گفت:  این آمار در بین تمام موزه ها مشخص است، 
یعنی امین  اموال ها به عدد نسبت به تمام اشیاء منقول تاریخی تعهد و پرونده دارند و 
امضا می دهند. ممکن است علی رغم همه قوانین یک جا تخلف شود، حتما پیگیری و 
برخورد می شود. ما روی امین اموال ها خیلی حساسیم. اخیرا در دولت گزارشی دادم و 
مجوزی ویژه از سازمان اداری استخدامی گرفتیم فقط برای جایگزین کردن امین اموال ها. 
بنابراین تخلف های موردی خیلی ملاک نیست، آنچه برای ما مهم است آمار دقیق و 
حفظ و حراست از آن ها است که انجام می دهیم. ضرغامی درباره بازگشت فلزیاب ها به 
چرخه مصرف پس از واگذاری آن ها به وزارت دفاع در سال های گذشته و ضرورت امحاء و 
معدوم کردن آن ها، اظهار کرد: به یگان حفاظت این اخطار داده شده که اگر شرکت های 
دانش بنیان مطابق تعهدی که داده اند نتوانند از فلزیاب ها استفاده کنند، مثل امحاء مواد 
مخدر کشف شده، یک برنامه هم برای معدوم سازی فلزیاب ها بگذاریم تا تکلیف خیلی ها 
روشن شود. او اضافه کرد: در دوره ما فلزیاب های ضبط و کشف شده، در انبار نگهداری 
شده که هزینه آن برای ما سخت است. اگر شرکت های دانش بنیان نتوانستند مطابق تعهد 

از آن ها استفاده کنند، حتما باید معدوم شوند.

تغییرات مهم ترکیب آخرین هیات رئیسه مجلس یازده انتخابات اجلاسیه 
چهارم مجلس شورای اسلامی منجر به تغییرات مهمی در ترکیب هیات رئیسه 

مجلس شد که مهمترین آن حضور ذوالنوری در جایگاه نائب رئیسی دوم بود.
براساس این گزارش ، انتخابات هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی امروز سه 
شنبه - 2 خرداد - در پارلمان برگزار شد؛ روز گذشته اعضای فراکسیون انقلاب 
اسلامی مجلس که فراکسیون اکثریت محسوب می شود، نشستی برای تعیین 
نامزدهای عضویت در هیات رئیسه مجلس برگزار کردند که بر اساس آن، محمد 

باقر قالیباف به عنوان تنها نامزد این فراکسیون انتخاب شد.
قالیباف در دو اجلاسیه اول و دوم 230 رأی از نمایندگان برای ریاست مجلس 
گرفت اما در اجلاسیه سوم ناگهان با افت قابل توجه آرای نمایندگان و تنها با اخذ 

1۹4 رأی بر کرسی ریاست قوه مقننه در اجلاسیه سوم تکیه زد.
در اجلاسیه چهارم درحالی که فراکسیون انقلاب اسلامی تنها گزینه ریاست 
مجلس را قالیباف اعلام کرده بود، اما الیاس نادران نماینده تهران با خروج از 
این فراکسیون، خود را برای ریاست مجلس نامزد کاندیدا کرد، فریدون عباسی 
نماینده کازرون اما بر خلاف تعهدات فراکسیونی و با وجود باقی ماندن در این 
فراکسیون، برای ریاست مجلس کاندیدا شد و در نهایت قالیباف با 210 رای بار 
دیگر بر صندلی ریاست مجلس تکیه زد؛ الیاس نادران 4۷ رای و فریدون عباسی 

نیز ۷ رای در این انتخابات کسب کردند.
حذف حاجی دلیگانی، امیرآبادی و نیکزاد از ترکیب هیات رئیسه 

علی نیکزاد اما در انتخابات هیات رئیسه اجلاسیه چهارم مجلس یازدهم بر 
خلاف سه اجلاسیه نخست مجلس که همواره در میان نواب رئیس قرار داشت، 
این بار نتوانست نظر مثبت اعضای فراکسیون انقلاب را برای حضور در کرسی 
نایب رئیسی مجلس جلب کند و جای خود را به مجتبی ذوالنوری نماینده مردم 
قم در مجلس شورای اسلامی داد. نظری که در صحن علنی و انتخابات هیات 

رئیسه هم تکرار شد.
انتخاب نائب رئیسان مجلس حساس ترین بخش انتخابات هیات رئیسه بود تا 
جایی که اعلام آرای نهایی انتخابات را حدود 3 ساعت به تاخیر انداخت و منجر 
به بازشماری چند باره آرای نمایندگان شد. در پایان جلسه علنی محمدباقر 
قالیباف رییس مجلس شورای اسلامی اعلام کرد: آرای نواب رئیس خیلی به 

هم نزدیک بود لذا نائب رئیس دوم مجلس با قرعه کشی انتخاب شد.
نیکزاد که در اجلاسیه اول نایب رئیس دوم و در دو اجلاسیه دوم و سوم نایب 
رئیس اول بود، نتوانست در اجلاسیه چهارم بر کرسی نایب رئیسی مجلس 

بنشیند و حجت الاسلام ذوالنوری جای وی را گرفت.
ذوالنوری، متفکر آزاد، مجتبی یوسفی وارد هیات رئیسه شدند

حجت الاسلام ذوالنوری در اجلاسیه اول ریاست کمیسیون امنیت ملی و 
سیاست خارجی مجلس را بر عهده گرفت اما در دو اجلاسیه بعدی اعضای 
این کمیسیون به عضو دیگری برای ریاست کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی رأی دادند؛ با این حال ذوالنوری برای نایب رئیسی اجلاسیه چهارم 
مجلس یازدهم وارد رقابت با نیکزاد شد و توانست گوی رقابت را از علی نیکزاد 

برباید و نایب رئیس دوم مجلس یازدهم شود.
ماجرای تغییر ترکیب ناظران و دبیران هیات رئیسه مجلس

محمد رشیدی نماینده مردم کرمانشاه در اجلاسیه های دوم و سوم توانست 
جای روح الله متفکرآزاد نماینده مردم تبریز را در جایگاه دبیری مجلس بگیرد اما 
در اجلاسیه دوم با رأی 1۸1 رأی وارد هیئت رئیسه شد. در اجلاسیه چهارم هم 

رشیدی در این پست باقی ماند.
سید محسن دهنوی از نمایندگانی است که در هر 4 اجلاسیه اول تا چهارم 
مجلس یازدهم در هیات رئیسه حضور داشت و تقریبا میزان آرای خود را توانست 

حفظ کند.

احمد امیرآبادی فراهانی نماینده مردم قم هم که در اجلاسیه های اول و سوم 
مجلس در جایگاه هیات رئیسه حضور داشت نتوانست برای اجلاسیه چهارم 
در جایگاه دبیری هیات رئیسه مجلس باقی بماند هر چند که امیرآبادی در 
اجلاسیه سوم با افت حدود ۷0 رأی نسبت به اجلاسیه اول توانست به حلقه 
همکاران قالیباف در هیات رئیسه بازگردد. او در اجلاسیه چهارم با اینکه در 
انتخابات درون فراکسیونی هم از هیات رئیسه خارج شد، اما اعلام کاندیداتوری 
کرد ولی مجدداً با رأی منفی نمایندگان مواجه شد و کرسی دبیری هیات رئیسه 

اجلاسیه چهارم مجلس یازدهم را از دست داد.
علی کریمی فیروزجایی نماینده مردم بابل هم در هر 3 اجلاسیه مجلس 
یازدهم توانست از نمایندگان مجلس برای حضور در هیئت رئیسه رأی جمع کند 
با این حال تفاوت فاحش آرای وی در اجلاسیه های دوم و سوم و افت حدودا 
۸0 رأیی وی نشان دهنده تفاوت نظر نمایندگان نسبت به وی در طول یک سال 
فعالیت اجلاسیه دوم بوده است. کریمی فیروزجایی در اجلاسیه چهام هم 
توانست نظر سایر نمایندگان را جلب کند و کرسی دبیری هیئت رئیسه مجلس 

را برای خود نگه دارد.
حسینعلی حاجی دلیگانی در اجلاسیه های اول تا سوم مجلس یازدهم در 
جایگاه دبیری می نشست اما در اجلاسیه چهارم در انتخابات فراکسیون انقلاب 
اسلامی نتوانست نظر اعضا را جلب کند با این حال در انتخابات هیئت رئیسه 
اجلاسیه چهارم نامزد شد ولی برای آخرین سال کاری مجلس یازدهم از لیست 

اعضای دبیری جا ماند.
مجتبی یوسفی نماینده مردم اهواز هم که در اجلاسیه دوم در میان دبیران 
هیات رئیسه بود، در اجلاسیه سوم حذف شد اما برای اجلاسیه چهارم توانست 

به هیات رئیسه باز گردد.
روح الله متفکر آزاد نماینده مردم تبریز در مجلس هم اگرچه در اجلاسیه های 
اول و دوم با رأی بالایی حضور داشت اما در اجلاسیه سوم این کرسی را از دست 

داد تا بتواند بار دیگر در اجلاسیه چهارم به جایگاه دبیری هیئت رئیسه برگردد.
احمد نادری نماینده مردم تهران در مجلس برای نخستین بار در اجلاسیه 
سوم مجلس یازدهم با رأیی شکننده )۸4 رأی( وارد هیئت رئیسه شد ولی در 

اجلاسیه چهارم با افزایش آرایش مواجه شد و در هیئت رئیسه باقی ماند.
پیرهادی و یوسفی به هیات رئیسه بازگشتند

محسن پیرهادی در اجلاسیه چهارم توانست پس از دو سال غیبت به حلقه 
یاران قالیباف برگردد؛ وی در اجلاسیه اول بر کرسی هیات رئیسه مجلس تکیه 
زد اما در اجلاسیه های دوم و سوم غایب بود و جایگاه خود را به دشتی اردکانی 
داده بود. نهایتاً با نظر مثبت سایر نمایندگان بار دیگر در اجلاسیه چهارم به این 

جایگاه بازگشت.
علیرضا سلیمی نماینده مردم محلات با سابقه حضور در مجالس هشتم 
تا یازدهم و نیز هیات رئیسه برخی مجالس قبلی، در 4 سال فعالیت مجلس 
یازدهم هم در هیات رئیسه به عنوان ناظر حضور داشت و تفاوت چندانی در 
آرای وی رخ نداد. سید نظام الدین موسوی نماینده مردم تهران در مجلس نیز 
که تنها در اجلاسیه اول نتوانست وارد هیئت رئیسه مجلس شود، از سال دوم 
فعالیت مجلس یازدهم توانست یکی از 12 کرسی هیئت رئیسه را با به ترتیب 
1۵۷ و 1۵3 رأِی برای خود به نام بزند و حتی نقش سخنگوی هیئت رئیسه را 
هم بازی می کرد. در اجلاسیه چهارم هم موسوی با 1۸۵ رأی نمایندگان مجلس 

در جایگاه ناظر هیئت رئیسه ابقا شد.

قالیباف رئیس مجلس ماند ؛

تغییرات مهم ترکیب آخرین هیات رئیسه مجلس یازدهم

یک استاد دانشگاه معتقد است: برخلاف تصور ما، رویکرد 
و توجه افغان ها درباره موضوع آب بسیار کارشناسی و جدی 

است.
جعفر حق پناه استاد دانشگاه و کارشناس مسایل افغانستان 
در نشست راه گفت وگو تحت عنوان "واکاوی بحران آب در 
روابط ایران و افغانستان" که در موسسه اطلاعات برگزار شد 
درباره سیاست ها و اقدامات افغانستان در بحث آب گفت: 
افغانستان آن چیزی نیست که ما تصور داریم؛ اینکه نه کادری 
دارد، نه نخبه و کارشناسی، این طور نیست. افغانستان سند 
سیاست آب دارد، در حالی که ما نداریم. برای افغان ها آب یک 
ثروت بالفعل است چون کشور محصور در خشکی است و آب 

ابزار دیپلماسی و تنظیم روابط با همسایگانش است.
وی ادامه داد: مساله آب همچنین موضوع تنظیم مناسبات 
داخلی و مباحث قومی افغانستان هم هست، مثلا شفیق 
نخست وزیر وقت که قرارداد 13۵1 را امضا کرد قربانی همین 
نگاه های قومی و طایفه ای شد، بنابراین در فضای داخلی و 

بین دولت و اقوام این موضوع بسیار مهم است.
قدرت های  مداخله  ابزار  آب،  همچنین  گفت:  حق پناه 
رقیب در افغانستان هم است. ابتدا انگلیس بحث آب را در 
منطقه مطرح کرد و تا الان که ترکیه در قالب نگاه نوعثمانی 

بیشترین نقش را در فعال کردن نگاه های آبی در افغانستان 
دارد مورد توجه است. بعد از آن هند خیلی موثر است. به 
علاوه کشورهای اروپایی کار کارشناسی در بحث آب را در 
افغانستان انجام می دهند. از این رو برخلاف تصور ما، رویکرد 
و توجه افغان ها درباره آب بسیار کارشناسی و جدی است. 
نباید فکر کنیم آنها دست بسته هستند. آنها در مذاکرات به 
ما می گویند همه تالاب ها و رودها و دریاچه های تان را خشک 
کردید به هامون که می رسید، نگران می شوید! آنها به نقطه 
ضعف های مسئولان ایرانی و مدیریت ما در مساله آب کاملا 

واقف هستند.
این کارشناس مسایل افغانستان گفت: به علاوه با حاکمیتی 
در افغانستان مواجه هستید که هیچ مسئولیتی در سطح ملی 
و بین المللی به عهده ندارد و هر امری را به مساله به رسمیت 
شناختن حکمرانی طالبان بر می گرداند، البته این نگاه درباره 
همه کشورهایی که افغانستان با آنها تعامل دارد، صادق است. 
الان تقریبا در همه زمینه ها تعاملات با طالبان پیچیده است، 

چون طالبان و حکمرانی آنها هنوز جا نیفتاده است.
حق پناه ادامه داد: سیاست های توسعه ای در ایران دچار 
مشکلات مفهومی و ساختاری است. وقتی مساله اینقدر 
پیچیده می شود روشن است که در اجرا چقدر کار سخت 

می شود. سیاست های ما مبتنی بر واقعیات کم آبی در ایران 
نبوده است. مثلا فولاد مبارکه اساسا باید در جایی پر آب ایجاد 
می شد و سایر کارخانه های فولاد سازی نه اینکه در شهر کم 
آبی مثل اصفهان ایجاد شود و الان به یک معضل تبدیل شود. 
همین رویکردها موجب شد در موضوع آب های مرزی هم به 

همین شکل غیرکارشناسی و غیر واقع بینانه اقدام کنیم.
وی با بیان اینکه از قبل برآوردها نشان می داد نمی توان 
روی منابع ناپایدار آب در افغانستان متمرکز شد، اظهار کرد: 
افغانستان یا آب ندارد یا به ما آب را نمی دهد، باید این واقعیت 
را دید. الگوهای بی نیازی از آب افغانستان، داشتن ابزار نفوذ 
به افغانستان و ابزارهای مشوق برای دولت افغانستان باید 
مورد تاکید و توجه ایران باشد. اشرف غنی در بحث آب با 
ایران همکاری کرد چون مساله چابهار یک جایگزین برای آن 
شد و بخشی از نیاز آن ها را در جای دیگر تامین کردیم، اما 
الان متاسفانه از این جهت گرفتاری های داریم که دست مان 
چندان باز نیست به علاوه که طرف مان در افغانستان هم به 
لحاظ ساختاری و اداری نرمال نیست. این استاد دانشگاه 
تاکید کرد: موضوع آب را نباید حیثیتی می کردیم که متاسفانه 
شد. ما در موضوع آب رویکرد بین المللی را دنبال نکردیم و از 
آنها برای گرفتن حق آبه محیط زیست استفاده نمی کنیم. 

همان طور که در بحث مهاجران از ظرفیت های بین المللی 
استفاده نکردیم. ما اساسا خودمان را از تعاملات بین المللی 
محروم کردیم چون نظام بین الملل را سراسر تهدید می بینیم.
حق پناه اظهار کرد: وزارت جهاد کشاورزی و وزارت نیرو باید 
در شهرهای مرزی طرح های نو برای حل مساله آب جدای 
از پیگیری مساله آب با افغانستان داشته باشند و بحث را از 

حالت پوپولیستی و رسانه ای کردن آن خارج کنیم.

یک استاد دانشگاه: 

باید الگوهای بی نیازی از آب افغانستان را مورد توجه قرار دهیم

آگهی مزایده اموال غیر منقول نوبت اول
به موجب اجراییه صادره از شعبه 4 دادگاه خانواده شهرستان قم که در شعبه 6 اجرای احکام مدنی قم به شماره 
6/1401ج/42 ثبت گردیده له حمیده مردانی علیه ثریا ترکمن ذاکری و زهرا اسمعیلی و فاطمه اسماعیلی محکوم 
علیهم محکوم اند به پرداخت 2/031/114/2۸۵ریال از میراث متوفی )بهروز اسماعیلی( در حق محکوم له و مبلغ 
۹۹/2۸۵/۷14ریال نیم عشر در حق صندوق دولت ، محکوم له در قبال بدهی محکوم علیه سهم الارث ایشان از پلاک 
ثبتی 3۹۹ فرعی از 246۵ اصلی بخش 2 قم )متعلق به امراله اسماعیلی( توقیف نموده که کارشناس به شرح ذیل ارزیابی 
نموده است. ضمنا حسب مواد ۵1 و 13۵ مقدار 12/0۷3۹ سهم مشاع از 60 سهم مشاع )سهم الارث محکوم علیه( 
از 240 سهم ششدانگ به استثنای قیمت ثمنیه عرصه و اعیان پلاک فوق )بابت محکوم به( و مقدار 0/۵۸۹4 سهم 
مشاع از 60 سهم مشاع )سهم الارث محکوم علیه( از 240 هسم ششدانگ به استثنای قیمت ثمنیه عرصه و اعیان پلاک 
فوق )بابت حق الاجرا( به فروش خواهد رسید. احتراما در پاسخ به ابلاغیه شماره 140102100010۷2۷2۸6 مورخ 
1401/10/11 موضوع پرونده شماره بایگانی 100042 که ارزیابی ملک پلاک ثبتی 3۹۹ فرعی از 1۷4 فرعی از 246۵ 
اصلی بخش دو ثبت قم به اینجانب ارجاع شده است از محل به آدرس زیر بازدید و به شرح زیر گزارش و ارزیابی می گردد. 
1- آدرس : فلکه شهید زین الدین – خیابان مدرس – 16 متری خیام جنوبی – بین کوچه 16 و 1۸ – پلاک 1۷6 کد پستی 
: 43۵1۸ تا 43۵1۵-3۷1۸۹ 2- مشخصات ثبتی- دارای سند مالکیت با شماره چاپی 4۹644۷ در صفحه ۵۷۷ دفتر 
املاک 2۵1 ذیل ثبت 424۵۹ به مساحت ۹1/۵۵ مترمربع که حد غربی آن به طول 10/۹0 متر درب و دیواریست به 
خیابان 16 متری خیام. سایر حدود و مشخصات مندرج در سند مالکیت به مجاورین محدود می شود. سند مالکیت 
صادره به نام آقای امراله اسماعیلی فرزند عشق علی می باشد. ملک ثبت شده است. 3- اسامی مالکین وراث مرحوم 
امراله اسماعیلی و اسامی آنها به شرح دادنامه حصر وراثت صادره از شعبه پنجم شورای حل اختلاف شهرستان قم می 
باشد. بهروز اسماعیلی احد از وراث امراله فوت نموده است و وراث وی بر حسب دادنامه حصر وراثت شعبه 30 شورای حل 
اختلاف می باشد. 4- مشخصات ساختمانی و شهرداری – در پلاک ثبتی فوق دو طبقه ساختمان در همکف و فوقانی 
ساخته شده است که طبقه همکف اختصاص به سه باب مغازه و راه ورودی به طبقه فوقانی و طبقه فوقانی به صورت 
مسکونی می باشد. دارای گواهی عدم خلاف به شماره 3/10/4314۸ مورخ 13۹0/۵/1۵ از شهرداری منطقه 3 قم 
می باشد. که اعیانی کل 212/۸1 مترمربع می باشد که از این مقار مساحت ۸3 مترمربع آن کاربری تجاری دارد. که 
20 مترمربع تجاری به صورت بالکن تجاری و 63 مترمربع به صورت مغازه تجاری و طبقه اول 100/3۵ مترمربع کاربری 
مسکونی دارد. کد نوسازی 2-36-۹-3 پشت مغازه طلا فروشی انباری است که دیوار آن تا زیر سقف کاشی است و کنار 
سرویس دست شویی و توالت است. در طبقه فوقانی کابینت آشپزخانه ام دی اف و دیوار تا سقف کاشی است و کف 
سرامیک است. پایین دست هال و پذیرایی سنگ و بقیه گچ پنجره ها آهنی و درب سرویس ها از آلومینیوم سقف تیرآهن و 
طاق ضربی دارای کولر آبی و گازی است. اسامی متصرفین : الف – طبقه فوقانی با کاربری مسکوین در تصرف خانم ثریا 
ترکمن احد از ورثه آقای امراله اسماعیل قرار دارد. ب- طبقه همفک شامل سه مغازه ب1 – مغازه طلا فروشی در تصرف 
آقای محمدرضا اسماعیلی احد از ورثه امراله اسماعیلی ب2- مغازه لازم آرایشی و بهداشتی یاس در تصرف آقای نبی 
گل که قرارداد اجاره نامبرده تا پایان مرداد 1401 و مبلغ پول پیش پرداختی سی میلیون تومان به علاوه اجاره ماهانه 
سه میلیون و پانصد هزار تومان ب3- مغازه تعمیرات موبایل و کامپیوتر در تصرف آقای سامان میرشکاری که مبلغ پول 
پیش پرداختی ۷0/000/000تومان و ماهانه اجاره مبلغ 2/۵00/000تومان و خاتمه قرارداد اجاره 1401/4/20 می 
باشد. 6- ملک بین ورثه مرحوم امراله اسماعیلی و بهروز اسماعیلی فرزند مرحوم ایشان مشاعی است به موجب دادنامه 

های حصر وراثت ردیف 3 و کلا ششدانگ می باشد. ۷- درباره حقوق سایر اشخاص : الف – حسب اظهار آقای محمدرضا 
اسماعیلی سهم بعضی از ورثه را طی قرارداد عادی نامبرده خریداری کرده است. ب- حسب اظهار آقای محمدرضا 
اسماعیلی مرحوم پدرشان اقای امراله اسماعیلی وصیت نامه دارد که جهت تنفیذ در شعبه 4 دادگاه حقوق تحت رسیدگی 
است. ۸- نظریه ارزیابی : ارزش ششدانگ پلاک 246۵/1۷4/3۹۹ اصلی بخش دو ثبت قم شامل عرصه و اعیان و 
حقوق تجاری سه باب مغازه همکف و انشعابات آب و برق و گاز )سه امتیاز برق تکفاز مستقل( و آب و برق و گاز مشترک در 
حال حاضر به نظر اینجانب کلا مبلغ 46/200/000/000ریال چهل و شش میلیارد و دویست میلیون ریال ارزیابی می 
گردد. بدیهی است پرداخت مالیات بر ارث و پرداخت سایر دیون دولتی و عوارض شهرداری جهت انتقال سند مالکیت به 
عهده مالکین می باشد. مقرر گردید موارد فوق الذکر در تاریخ 1402/3/2۷ ساعت ۹/1۵ الی ۹/30 صبح به آدرس  قم 
، خ ساحلی ، جنب زندان ساحلی دادگاه های حقوقی واحد اجرای احکام مدنی اتاق مزایده از طریق مزایده حضوری به 
فروش برسد. لذا افرادی که قصد بازدید از مورد مزایده را دارند می توانند در مدت پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی این 
اجرا از مورد مزایده بازدید و در صورت تمایل در جلسه مزایده شرکت نمایند قیمت پایه از مبلغ کارشناسی شروع و به کسانی 
که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند واگذار می گردد. )شرکت کنندگان می بایست مبلغ پیشنهادی مزایده را در یکی از کارت 
های بانکی عضو شتاب که به نام خود شخص باشد همراه داشته باشند( ضمنا دادورز اجرا می تواند پرداخت بهای اموال 
را به وعده قرار دهد در این صورت برنده مزایده باید ده درصد بها را فی المجلس به عنوان سپرده به قسمت اجرا تسلیم 
نماید. حداکثر مهلت مزبور از یک ماه تجاوز نخواهد کرد و در صورتی که برنده مزایده در موعد مقرر بهای اموال را نپردازد 
سپرده پس از کسر هزینه مزایده به نفع دولت ضبط خواهد شد. این اگهی یک نوبت در یکی از روزنامه های محلی درج 

می گردد. جهت اطلاعات بیشتر به واحد  مراجعه نمائید.
دادورز اجرای احکام دادگستری شهرستان قم – ساعدی نیا

-----------------------------------------
آگهی مزایده اموال منقول نوبت اول

به  از شعبه 12 دادگاه حقوقی شهرستان قم که در شعبه 12 اجرای احکام مدنی قم  اجراییه صادره  به موجب 
شماره 12/1401ج/۸۸۸ ثبت گردیده له عیسی بداغی علیه حسین فرخ محکوم علیه محکوم است به پرداخت 
4/1۸۹/33۵/12۷ریال در حق محکوم له و 20۸/۷۵1/۷۵6ریال نیم عشر در حق صندوق دولت ، محکوم له در قبال 
بدهی محکوم علیه اموال منقول توقیف نموده که کارشناس به شرح ذیل ارزیابی نموده است. 1- یخچال ویترینی زیارتی 
6 درب 1 عدد 400/000/000ریال 2- چرخ گوشت پولاد غرب همدان 1 عدد 2۸0/000/000ریال 3- میز کار 
آهنی و استیل  و آلومینیومی 4 عدد 20/000/000ریال قیمت کل ۸0/000/000ریال  4- یخچال ویترینی 6 درب 
کیان سرما 1 عدد 400/000/000ریال ۵- یخچال تمام فریزر ایستاده 6 طبقه 4 درب 1 عدد 2۵0/000/000ریال 
6- باسکول دیجیتال ۵00 کیلویی نیکو 1 عدد 4۵/000/000ریال ۷- تخت خواب چوبی 2 عدد 3/000/000ریال 
قیمت کل 6/000/000ریال  ۸- دوربین مداربسته فارون ۵ عدد +دستگاه DVR 1 عدد 60/000/000ریال ۹- میز 
 1 modern phone 1 عدد ۷/000/000ریال 11- گوشی تلفن Acer ملامینه 1 عدد ۸/000/000ریال 10- مانیتور
عدد 2/000/000ریال 12- صندلی گرد 3 عدد 1/200/000ریال قیمت کل 3/600/000ریال 13- تابلو ال ای دی 
روان 2 عدد 22/000/000ریال قیمت کل 44/000/000ریال جمع کل 1/۵۸۵/600/000ریال مقرر گردید موارد 
فوق الذکر در تاریخ 1402/3/1۸ ساعت 11 الی 11/1۵ صبح به آدرس  قم ، خ ساحلی ، جنب زندان ساحلی دادگاه 
های حقوقی واحد اجرای احکام مدنی اتاق مزایده از طریق مزایده حضوری به فروش برسد. لذا افرادی که قصد بازدید 

از مورد مزایده را دارند می توانند در مدت پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از مورد مزایده بازدید و در صورت 
تمایل در جلسه مزایده شرکت نمایند قیمت پایه از مبلغ کارشناسی شروع و به کسانی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند 
واگذار می گردد. )شرکت کنندگان می بایست مبلغ پیشنهادی مزایده را در یکی از کارت های بانکی عضو شتاب که به نام 
خود شخص باشد همراه داشته باشند( ضمنا دادورز اجرا می تواند پرداخت بهای اموال را به وعده قرار دهد در این صورت 
برنده مزایده باید ده درصد بها را فی المجلس به عنوان سپرده به قسمت اجرا تسلیم نماید. حداکثر مهلت مزبور از یک 
ماه تجاوز نخواهد کرد و در صورتی که برنده مزایده در موعد مقرر بهای اموال را نپردازد سپرده پس از کسر هزینه مزایده 
به نفع دولت ضبط خواهد شد. این اگهی یک نوبت در یکی از روزنامه های محلی درج می گردد. جهت اطلاعات بیشتر 

به واحد  مراجعه نمائید.
دادورز اجرای احکام دادگستری شهرستان قم – ساعدی نیا

-----------------------------------------
آگهی مزایده اموال منقول نوبت اول

به موجب اجراییه صادره از شعبه 10 دادگاه حقوقی شهرستان قم که در شعبه اجرای احکام مدنی قم به شماره 
12/1401ج/1۵2 ثبت گردیده له حسن قاسمی علیه ایمن راه عمران کومه آرا محکوم علیه محکوم است به پرداخت 
4۸1/300/000 ریال و خسارت دادرسی در حق محکوم له و 23/600/000ریال نیم عشر در حق صندوق دولت ، 
محکوم له در قبال بدهی محکوم علیه اموال منقول توقیف نموده که کارشناس به شرح ذیل ارزیابی نموده است. ضمنا 
از اموال به میزان بدهی محکوم علیه در روز مزایده به فروش خواهد رسید. در تاریخ 1401/11/1۷ در معیت خواهان ، 
آقای قاسمی )0۹12۵۵2۷101( به محل قرارگیری تجهیزات به آدرس ابتدای بلوار دل آذر ، روبروی تالار کوثر ، محوطه 
کارگاهی مربوط به مجتمع ولی عصر مراجعه و در حضور نگهبان ، آقای فاضل )0۹10۹۹622۸۹( از تجهیزات معرفی 
 SRC۷1CF-BN مدل Mitsubishi شده بازدید به عمل امد که نتیجه به شرح زیر ارائه می گردد. 1- کولر گازی برند
 Samsung 24000 ، به صورت نصب شده و کارکرده به ارزش 10/000/000تومان 2- کولر گازی برند ، BTU/H
12/000/000تومان  ارزش  به  کارکرده  و  شده  نصب  صوت  به   30000  BTU/H ظرفیت  به   AS32WCX مدل 
3- دو عدد تابلوی برق صنعتی ، ساخت شرکت پیشگامان تابلوی نوین اسپادانا ، به صورت نصب نشده به ارزش 
30/000/000تومان نتیجه گیری : مجموع ارزش تجهیزات کارشناسی شده به شرح فوق و در وضعیت بازدید شده ، به 
میزان ۵2/000/000تومان معادل با پانصد و بیست میلیون ریال اعلام می گردد. مقرر گردید موارد فوق الذکر در تاریخ 
1402/3/1۸ ساعت ۸/30 الی ۸/4۵ صبح به آدرس  قم ، خ ساحلی ، جنب زندان ساحلی دادگاه های حقوقی واحد 
اجرای احکام مدنی اتاق مزایده از طریق مزایده حضوری به فروش برسد. لذا افرادی که قصد بازدید از مورد مزایده را دارند 
می توانند در مدت پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از مورد مزایده بازدید و در صورت تمایل در جلسه مزایده 
شرکت نمایند قیمت پایه از مبلغ کارشناسی شروع و به کسانی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند واگذار می گردد. )شرکت 
کنندگان می بایست مبلغ پیشنهادی مزایده را در یکی از کارت های بانکی عضو شتاب که به نام خود شخص باشد همراه 
داشته باشند( ضمنا دادورز اجرا می تواند پرداخت بهای اموال را به وعده قرار دهد در این صورت برنده مزایده باید ده 
درصد بها را فی المجلس به عنوان سپرده به قسمت اجرا تسلیم نماید. حداکثر مهلت مزبور از یک ماه تجاوز نخواهد کرد و 
در صورتی که برنده مزایده در موعد مقرر بهای اموال را نپردازد سپرده پس از کسر هزینه مزایده به نفع دولت ضبط خواهد 

شد. این اگهی یک نوبت در یکی از روزنامه های محلی درج می گردد. جهت اطلاعات بیشتر به واحد  مراجعه نمائید.
دادورز اجرای احکام دادگستری شهرستان قم – ساعدی نیا
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حق مداری ، پیروزی را به 
همراه می آورَد .

چهارشنبه -3 خرداد ماه 1402 - سال بیست وششم- شماره 5733

غرر الحکم : ح 4٣5٢

شهردار قم، بخشی از دستاوردهای ۸ ساله شهرداری قم را تشریح کرد.
دکتر سیدمرتضی سقائیان نژاد در دیدار با آیت الله کریمی جهرمی ضمن تبریک ایام 
دهه کرامت، اظهار داشت: در ابتدای فعالیت در سال 13۹4، برنامه های پنج ساله ای 
در افق 20 ساله برای قم تدوین شد. وی با اشاره به اینکه برنامه نخست را با موفقیت 
به اتمام رساندیم، مطرح کرد: امسال در سال سوم برنامه دوم قرار داریم که با نگاه 
برنامه ریزی شده در حال پیشبرد اهداف هستیم. شهردار قم با بیان اینکه شهرداری ها 
حدود 3۷2 وظیفه از تولد تا مرگ افراد دارند، عنوان کرد: شهر یک موجود زنده بوده 
که باید شرایط مختلف را برای آن در نظر بگیریم. وی با اشاره به توسعه فضای سبز، 
خاطرنشان کرد: سرانه فضای سبز در سال 13۹4، 13.۸ مترمربع برای هر شهروند 

بود که امروز به بیش از 20.۵ مترمربع رسیده است.
قم سومین کلان شهر سبز ایران است 

دکتر سقائیان نژاد با تأکید بر اینکه قم سومین کلان شهر سبز ایران است، تصریح کرد: 
امروز نزدیک به 400 بوستان در سطح شهر قم وجود دارد.

وی با اشاره به اینکه موضوع بعدی که در دستور کار قرار داشت، ایمنی شهری بود، 
یادآور شد: در این راستا با اقداماتی که انجام شد، توانستیم تمام پارک های شهر را ایمن 
کنیم. شهردار قم با بیان اینکه در قم بالاترین استانداردهای آتش نشانی کشور را داریم، 
ابراز کرد: همچنین تلاش کردیم تسهیلات رفاهی ازجمله حمل ونقل و تقاطع ها را برای 
شهروندان فراهم کنیم. وی تاکسی های فعال در قم را حدود ۷ هزار و ۵00 تاکسی در 
قم دانست و مطرح کرد: تلاش شد در راستای رعایت شأنیت مردم و رعایت مباحت 
محیط زیستی، حدود دو هزار و 300 تاکسی نوسازی شود. دکتر سقائیان نژاد با تأکید 
بر اینکه 3۵ تقاطع غیرهمسطح برای شهر قم پیش بینی شد، اظهار داشت: تاکنون 
22 مورد آن اجرا شده و 13 تقاطع دیگر تا پایان برنامه قم 1404 به اتمام خواهد رسید. 
وی با اشاره به اینکه بودجه قم در سال 13۹4 حدود ۷00 میلیارد تومان بوده است، 
عنوان کرد: امروز نیز بودجه به بیش از ۸ هزار میلیارد تومان رسیده است که نشانگر 

توسعه شهری قم است.
همه پروژه های  شهری دارای پیوست فرهنگی است 

شهردار قم با بیان اینکه پروژه هایی که در حال حاضر در قم انجام می شود، پیوست 
فرهنگی دارد، مطرح کرد: همچنین در شهرداری قم فرهنگ ایثار و شهادت با جدیت 
دنبال می شود. وی با تأکید بر اینکه در سال 1400 بیش از 13 هزار میلیارد تومان پروژه 

انجام شده است، خاطرنشان کرد: امسال نیز بودجه عمرانی شهر حدود 6 هزار میلیارد 
تومان است. دکتر سقائیان نژاد از بودجه ۷0 درصدی عمرانی شهرداری قم در سال 
جاری یادکرد و گفت: این اتفاق یک بودجه ریزی بی نظیر در سطح شهر است. وی با 
بیان اینکه تمرکز اصلی در سال 1402 در هسته مرکزی شهر است، تصریح کرد: در 

سال جاری حدود 10 پروژه کلان در هسته مرکزی شهر اجرا خواهد شد.
شهر برنامه مدونی در ابعاد مختلف دارد 

شهردار قم پروژه فاز ۵ عمار یاسر را مورد توجه قرار داد و گفت: این پروژه بیش از 40 
سال در شهر قم قدمت دارد که شش ماهه نخست سال جاری به بهره برداری می رسد. 
وی با اشاره به اینکه شهر برنامه مدونی در ابعاد مختلف دارد، یادآور شد: خوشبختانه 
شهر قم از نظر تقاطع ها، منظر شهری و ... دارای وضعیت خوب و قابل قبولی است. 
دکتر سقائیان نژاد با تأکید بر اینکه امسال احداث حدود 3 هزار پارکینگ در سطح شهر 
قم در حال انجام است، ابراز کرد: یکی از پروژه های عظیم دیگر در سال جاری پروژه 
پارکینگ شرقی حرم مطهر است. وی ادامه داد: ساماندهی چهل اختران و دروازه ری 
از دیگر پروژه های شهری هستند که در راستا توزیع عادلانه خدمات در مناطق مختلف 

شهری در حال انجام هستند.

شهردار قم دردیدار با آیت الله کریمی جهرمی مطرح کرد؛

هسته مرکزی، تمرکز 14۰2 مدیریت شهری 

باغ پرندگان قم

عکس:فاطمهددهبیگی

پایان ماجراجویی رونالدو در النصر با غرامتی سنگین؟
نشریه موندو دیپورتیوو مدعی شده که ستاره پرتغالی باشگاه النصر عربستان و خانواده اش از شرایط 
و سبک زندگی این کشور ناراضی بوده و به زودی ریاض را ترک خواهند کرد.براساس اطلاعات نشریه 
کاتالونیایی موندو دیپورتیوو، کریستیانو رونالدو مدتی است که تمایل خود برای جدایی از النصر را ابراز 
کرده است. با این حال، موندو دیپورتیوو یادآور شده که اگر رونالدو بدون دلیلی قانع کننده و موثق تصمیم 
به ترک النصر بگیرد، باید بابت مدت باقیمانده قراردادش)دو سال( به النصر غرامت بدهد؛ غرامتی که 
براساس برآوردها و مطابق مقررات نقل و انتقالات فدراسیون بین المللی فوتبال)فیفا( بسیار سنگین خواهد 
بود.علاوه بر جریمه نقدی، براساس مقررات فیفا هر بازیکنی که قراردادش را یکطرفه فسخ کند، مشمول 
محرومیت هایی خواهد شد که از جمله آن می توان چهار ماه ممنوعیت حضور در هرگونه رقابت رسمی 

اشاره کرد.

هجمه سازمان یافته علیه محمدحسین پویانفر
  اخیراً جریانی، محمدحسین پویانفر، مداح جوان اهل بیت)ع( را با عباراتی مانند »مداح صورتی« یا 
»مداح طرفدار ولنگاری« می نوازد. صرفنظر از اثربخشی او در عرصه بین الملل و آثار پرمخاطبی چون »من 
ایرانم و تو عراقی« کارنامه او قابل بررسی است.در روزهای اخیر بنا بود جشن روز دختر در حرم حضرت 
معصومه )س( با مدیحه سرایی محمدحسین پویانفر و رضا هلالی برگزار شود، اما با فشار جریان هایی در 
شهر قم، حضور این دو مداح در این برنامه منتفی شد.البته مطالب طرح شده در فضای مجازی نشان 
می دهد که نوک پیکان اعتراضات به سمت محمدحسین پویانفر است و افرادی او را »مداح صورتی«، 
»مداح حامی ولنگاری«، »مداح نیش و کنایه زن به نظام و مسئولان« خطاب کردند، اما محمدحسین 

پویانفر کیست؟ آیا به کار بردن این عبارات برای او منصفانه است؟

»واکنش منفی« نمایندگان به معرفی وزیر پیشنهادی آموزش و پرورش
محمد رشیدی عضو هیات رییسه مجلس در جلسه صحن علنی روزسه شنبه نامه معرفی رضامراد 
صحرایی را به عنوان وزیر پیشنهادی آموزش و پرورش قرائت کرد.  براساس آیین نامه داخلی مجلس جلسه 
رأی اعتماد به وزیر پیشنهادی آموزش و پرورش طی هفته آتی و در یکی از روزهای دوشنبه یا سه شنبه 
آینده برگزار خواهد شد.  مسأله قابل توجه واکنش منفی صحن مجلس به معرفی صحرایی بود، از ابتدای 
شروع صحبت های رشیدی به منظور قرائت نامه رییس جمهور تعداد زیادی از نمایندگان با فریادهای »دو-

دو« مخالفت خود را نسبت به معرفی وی ابراز کردند. 

 هدیه شگفت انگیز شورای شهر به سارا عبدالملکی!
سارا عبدالملکی در پیامی از هدیه شورای شهر رونمایی کرده. عبدالملکی خبر داده که کادوی مدال 
نقره اش از طرف شورای شهر )اسمی از شهر مذکور نبرده است( یک کتری و قوری است. او به طعنه 
می گوید امیدوار است که پس از کسب مدال در المپیک حداقل یک فلاسک جایزه بگیرد.  دارنده مدال نقره 
مسابقات پاراقایقرانی قهرمانی آسیا با گلایه از برخی مسئولان، گفت: شورای شهر و شهرداری محمدشهر 

برایم کادویی در نظر گرفتند که دور از شان یک ورزشکار است و به آیینه دق من تبدیل شده است.

یک کلام بگویید بی حجاب ها را میدان انقلاب به تیربار ببندید!
حسین قدیانی، فعال رسانه ای اصولگرا و از نویسندگان سابق روزنامه کیهان در توییتر نوشت:آقای 
شریعتمداری! شما حتی قانون دولت رئیسی داماد علم الهدی را هم قبول ندارید؟یک کلام بگوئید در 
میدان انقلاب باید تیربار بگذارند و یکی یکی بدحجاب ها را بکشند!یک کاری کرده اید که آدم رویش 
نمی شود بگوید فرزند شهید است!  دقیقا چه چیزی شما راضی می کند؟ می خواهید ۸۵ درصد مردم 

را بندازیم در دریا غرق شوند؟

حکم اعدام جواد روحی نقض شد
وکیل مدافع جواد روحی از دستگیرشدگان ناآرامی های سال 1401 از پذیرش فرجام خواهی موکلش 
در دیوان عالی کشور خبر داد. مجید کاوه در توییتر نوشت:با تصمیم خردمندانه و رأی منصفانه معاون و 
مستشار محترم شعبه نهم دیوانعالی کشور فرجامخواهی جواد روحی نسبت به حکم محکومیت سه بار 
اعدام و سایرمجازات ها، پذیرفته و رأی شعبه 1 دادگاه انقلاب ساری نقض و پرونده جهت رسیدگی مجدد 

به شعبه هم عرض دادگاه انقلاب ساری ارسال شد.

آخرین وضعیت پرونده شکایت روحانی از رحیم پور ازغدی
سخنگوی قوه قضائیه درباره آخرین وضعیت پرونده شکایت روحانی از رحیم پور ازغدی توضیح داد.
ستایشی در نشست خبری در مورد پرونده شکایت حسن روحانی از حسن رحیم پور ازغدی گفت: این 
پرونده در دادگاه ویژه روحانیت مطرح شده و رسیدگی به شکایت بر اساس اعلام قبلی نیز قاعدتاً از طریق 

دادگاه مربوطه پیگیری می شود.

آمریکا به ۳ ملی پوش والیبال ویزا نداد؛ کناره گیری ایران؟
پس از مشخص شدن گروه بندی تیم ها در لیگ ملت های والیبال 2023، فدراسیون والیبال ایران با 
ارسال نامه ای به فدراسیون جهانی والیبال از اعزام تیم ملی کشورمان در هفته سوم این رقابت ها به آناهایم 

آمریکا ابراز نگرانی و اعلام آمادگی خود را برای میزبانی در این هفته اعلام کرد.

ثبت نام اربعین بعد از حج آغاز می شود
 ـدر شورای برنامه ریزی و هماهنگی بعثه مقام معظم   ـرییس سازمان حج و زیارت  سیدعباس حسینی 
رهبری و سازمان حج و زیارت که در آستانه اعزام زائران ایرانی به عربستان برگزار شد، با بیان این که طبق 
پیش بینی اولیه ثبت نام اربعین بعد ازعملیات حج آغاز خواهد شد، افزود: جلسات کارشناسی در سازمان 
حج و زیارت و ستاد مرکزی اربعین درباره این مراسم عظیم درحال برگزاری است و دستورالعمل های 

ثبت نام درحال نهایی شدن است.

معاون صنعت ، معدن و تجارت استان قم خبرداد: 

افزایش ۵۴۴ درصدی کشفیات  کالای قاچاق 
معاون بازرسی و نظارت سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم گفت:  آمار بازرسی   ها در حوزه مقابله 
با تخلف قاچاق از ابتدای سال جاری تا پایان اردیبهشت ماه نسبت به مدت مشابه سال قبل، حدود هشت 

درصد، تعداد پرونده   ها 10۵ درصد و مقدار کشفیات ۵44 درصد افزایش داشته است.  
پایان  تا  سال جاری  ابتدای  از  اظهارداشت:  خصوص  دراین  سه شنبه  روز  وندا  فولادی  سیاوش 
اردیبهشت ماه، بازرسان این سازمان یک هزار و 66۹ مورد بازرسی در راستای مقابله با قاچاق در قم انجام 
دادند که از این تعداد 3۷ مورد منجر به تشکیل پرونده تخلف به ارزش ۵0 میلیارد و ۸۷4 میلیون ریال 
شده است. وی گفت: معاونت بازرسی و نظارت سازمان صنعت، معدن و تجارت قم برای جلوگیری از 
تخلف )عرضه، نگهداری و فروش کالای قاچاق( در بازار استان همه توان خود را به کار گرفته است و 
در این مسیر از ابزارهای قانونی استفاه لازم را می برد. وی با اشاره به این که تمامی پرونده های تخلف 
تشکیل شده در موضوع قاچاق برای صدور رای در اختیار تعزیرات حکومتی استان قرار گرفته است، 
افزود: در جریان بازرسی ها، کالاهایی نظیر دخانیات، مواد غذایی، سوخت، روغن موتور، لاستیک، 
پوشاک، لوازم آرایشی و بهداشتی کشف و ضبط شد.  فولادی وندا تاکید کرد: در همین راستا بازرسان 
سازمان صنعت، معدن و تجارت قم تعداد 31۸ مورد تذکر و اخطار کتبی به واحدهای خرده فروش داده و 
6۸ گشت مشترک با دستگاه   های نظارتی استان برگزار کردند.  وی ادامه داد: بیشتر گشت های مشترک 
با دستگاه هایی همچون تعزیرات حکومتی، پلیس امنیت اقتصادی فرماندهی انتظامی، سازمان جهاد 

کشاورزی، معاونت غذا و دارو دانشگاه علوم پزشکی، بسیج و اطلاعات سپاه استان بوده است.
 

سرپرست مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی استان قم خبرداد:

افزایش ۱۳ درصدی ماموریت های مرکز اورژانس قم
سرپرست مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی قم گفت: تعداد ماموریت های این مرکز در 

اردیبهشت ماه امسال نسبت به مدت مشابه سال گذشته، 13 درصد افزایش یافت. 
عزت اله بهزادی نیا در گفت وگویی افزود: در اردیبهشت ماه سال گذشته، کارشناسان اورژانس 11۵، ۹ 

هزار و 246 ماموریت و در مدت مشابه امسال 10 هزار و 46۸ ماموریت انجام دادند.
وی با اشاره به افزایش ۷2۹ نفره مددجویان، اضافه کرد: در اردیبهشت ماه سال گذشته، هشت هزار و 
3۸6 بیمار و مصدوم حوادث رانندگی از خدمات اورژانس 11۵ قم استفاده کردند که این تعداد با افزایش 
۸.6 درصدی در اردیبهشت امسال به ۹ هزار و 11۵ نفر رسیده است. بهزادی نیا با اشاره به انجام 24 
ماموریت توسط اتوبوس آمبولانس اورژانس 11۵ در اردیبهشت امسال، بیان کرد: بالگرد اورژانس نیز 

اردیبهشت سال گذشته هفت ماموریت و در مدت مشابه امسال 3۹ ماموریت انجام داده است.
به گفته وی، تعداد تماس با اورژانس 11۵ قم در اردیبهشت ماه پارسال 2۵ هزار و 4۸4 مورد بوده که 
امسال با افزایش 4.6 درصدی به 26 هزار و 6۷3 مورد رسید. اورژانس 11۵ استان قم دارای 22 پایگاه 
شهری، 1۸ پایگاه جاده ای، یک پایگاه هوایی، 61 دستگاه آمبولانس، 10 دستگاه موتورلانس، یک 

دستگاه اتوبوس آمبولانس و یک فروند بالگرد با 2۷0 نیروی انسانی است.

معاون شهردار قم تشریح کرد؛

آخرین وضعیت ارائه خدمات و 
اقدامات غیرحضوری حوزه شهرسازی 
معاون شهرسازی و معماری شهرداری قم، اقدامات در حوزه توسعه خدمات 

غیرحضوری و ارائه خدمات الکترونیکی به شهروندان را تشریح کرد.
مجید متین فربا اشاره به اقدامات در حوزه توسعه خدمات غیرحضوری 
و الکترونیکی در حوزه شهرسازی در شهرداری قم اظهار داشت: یکی از 
اقدامات در سال گذشته ارجاع مجازی فایل، نقشه های تفکیکي و افرازي با 
همکاری سازمان نظام مهندسی ساختمان استان توسط مهندسین شهرساز 

ذی ربط و بررسي و در نهایت تأیید نقشه های مزبور توسط شهرداري بود.
به گفته وی، پیاده سازی نرم افزار تحت وب شهروندي با آدرس برای سهولت 
اطلاع رسانی طرح ها و ضوابط و ایجاد شفافیت و گردش آزاد اطلاعات حوزه 
شهرسازی مورد استفاده شهروندان، سازمان ها ، کارشناسان دادگستري نیز 

در سال جاری صورت گرفت.
معاون شهرسازی و معماری شهرداری قم تصریح کرد: امکان پیگیری 
غیرحضوری درخواست های ثبت شده در حوزه شهرسازی، امکان خروجی 
آراء  چاپ  و  رؤیت  قابلیت  املاک،  تمامی  برای  سیستم  از   UTM نقشه 
کمیسیون ماده 100 پس از انشاء رأی و ارسال پیامک به مالک، امکان تصدیق 
و چاپ گواهی های پروانه و پاپان کار در سیستم شهروندی، امکان اعلام اولیه 
ضوابط ساخت و همچنین عوارض صدور پروانه قبل از مراجعه به شهرداری 
از دیگر اقدامات بود. وی ادامه داد: امکان محاسبه عوارض نوسازی سالانه، 
بارگذاری تصاویر پانوراما 13۹0  و 13۹۷ و 13۹۹، در اختیار قرار دادن طرح 
تفصیلی، مصوبات بروز ماده ۵ ،توافقات ماده 101، اطلاعات پروانه ها و پایان 
کارهای صادره در سایت شهروندی، ارسال پیامک وضعیت اعتبار پروانه و 
بارگذاری آخرین ضوابط مصوب مرتبط با شهرسازی نیز از سامانه های ارائه 

خدمات غیرحضوری حوزه شهرسازی در سال گذشته انجام شده است.
متین فر با بیان اینکه امکان پرداخت غیرحضوری فیش های نوسازی و 
درآمد نیز فراهم شده است، مطرح کرد: ارسال لینک پیامک فیش درآمد پس 
از صدور که پس از پرداخت فیش درآمد از طریق سرویس، فیش تأیید صادر 
می شود. وی اذعان کرد: امکان پرداخت فیش نوسازی و درآمد مرتبط با هر 
درخواست در کارتابل قمیار دفاتر اسناد رسمی امکان پرداخت فیش نوسازی 
پرداخت های غیرحضوری  اقدامات در حوزه  از دیگر  نیز  از طریق قمیار 

فیش های نوسازی و درآمد بوده است.
معاون شهرسازی و معماری شهرداری قم صدور پاسخ استعلام آپارتمانی در 

مناطق بدون نیاز به حضور ارباب رجوع را نیز از دیگر برنامه ها دانست.

مدیر مرکز پدافند غیرعامل و مدیریت بحران شهرداری قم :
مصوبه اطفا حریق جاده ای توسط 

آتش نشانی شهرداری ها مغایر با قانون است
مدیر مرکز پدافند غیرعامل و مدیریت بحران شهرداری قم از مصوبه اخیر 
هیئت دولت در خصوص اطفا حریق جاده ای توسط آتش نشانی شهرداری ها 

انتقاد کرد.
در  به مصوبه هیئت دولت  اشاره  با  در گفت وگویی  برزویی خواه  مهدی 
خصوص تبصره ماده 33 آئین نامه ایمنی حمل ونقل و سوانح رانندگی مبنی بر 
انجام عملیات اطفاء حریق و امداد و نجات در مسیرهای جاده ای در محدوده 
جغرافیایی تعیین شده توسط ستاد مدیریت بحران اظهار داشت: مصوبه یاد 

شده دارای ابهام و دارای تضاد با قانون شهرداری ها است.
وی با بیان اینکه طی سالیان گذشته سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی 
شهرداری قم به صورت داوطلبانه و در راستای وظایف انسان دوستانه و بر 
اساس درخواست ستاد مدیریت بحران استان نسبت به انجام عملیات اطفا 
حریق در خارج از محدوده و حریم قانونی شهر قم اقدام کرده است، افزود: در 
نمونه اخیر آن می توان به انجام عملیات اطفا حریق در شهر قنوات اشاره کرد 
و حتی در مواردی هم علاوه بر تحمل هزینه های مواد مصرفی، خسارت های 
نیروهای  به  به ماشین آلات و متأسفانه خسارت های جانی  مالی سنگین 

عملیاتی این سازمان واردشده است.
عدم پیش بینی ردیف های ملی و استانی به منظور خرید تجهیزات 

اطفا حریق جاده ای 
مدیر مرکز پدافند غیرعامل و مدیریت بحران شهرداری قم گفت: سازمان 
آتش نشانی شهرداری ها موظف به ارائه خدمات در محدوده و حریم قانونی 
شهرها بوده و بر اساس تبصره یک ماده 6۸ و ماده ۷3 قانون شهرداری ها و 
همچنین ماده ۵6 این قانون امکان احداث پایگاه برون شهری و ارائه خدمات 
خارج از محدوده و حریم قانونی شهرها برای شهرداری ها و سازمان های تابعه 

آن امکان پذیر نیست.
به گفته وی، زمان طلایی برای کنترل حریق در تصادفات جاده ای حداکثر 
۵ دقیقه است و طبیعتاً سازمان آتش نشانی هیچ شهری امکان ارائه خدمات 
مناسب در جاده های استانی در زمان یاد شده را نخواهد داشت و عملًا این 
مصوبه علاوه بر عدم کارایی در صحنه عملیاتی، موجب تخریب چهره سازمان 
آتش نشانی شهرداری ها در اذهان عمومی خواهد شد و این در حالی است که 
ماشین آلات و تجهیزات اطفا حریق آتش نشانی  متناسب با ساختار و فضاهای 
شهری پیش بینی شده است و در حال حاضر نیز بسیاری از سازمان های 

آتش نشانی در شهرها با شرایط استاندارد شهری نیز فاصله دارند.
برزویی با اشاره به عدم پیش بینی ردیف های ملی و استانی به منظور خرید 
تجهیزات اطفا حریق جاده ای مطرح کرد: از طرق مختلف به دنبال اصلاح 
مصوبه هیئت دولت هستیم و لازم است باتوجه به مغایرت های مصوبه فوق 
با قوانین بالادستی، اصلاحات لازم در این خصوص صورت پذیرد و بدیهی 
است معضلات اطفا حریق در تصادفات جاده ای در سطح کشور زمانی مرتفع 
خواهد شد که یک سازمان ملی دارای توزیع مناسب پایگاه های امداد و نجات 
بین جاده ای و با بودجه مشخص سالانه بدین منظور تعیین گردد و در غیر این 

صورت مشکلات فعلی در سطح جاده های بین شهری ادامه خواهد داشت.
 

فرصت یک هفته ای متقاضیان طرح نهضت ملی مسکن ؛

اطلاعیه مهم و فوری در خصوص 
نحوه انتخاب ویلایی و آپارتمانی

متقاضیان طرح نهضت ملی مسکن در قم یک هفته برای انتخاب یکی از 
گزینه های ویلایی یا آپارتمانی فرصت دارند.

به گزارش ایمان ، در اطلاعیه ی روابط عمومی اداره کل راه و شهرسازی 
است؛  آمده  آپارتمانی  و  ویلایی  انتخاب  نحوه  خصوص  در  قم  استان 
متقاضیان طرح نهضت ملی مسکن در مدت یک هفته نسبت به انتخاب 
یکی از گزینه های ویلایی یا آپارتمانی اقدام نمایند. در این اطلاعیه به تشــابه 
خانه های ویلایی و آپارتمانی همچون مبلغ یکسان تسهیلات بانکی، اراضی 

۹۹ ساله و ملاک آورده هر دو قیمت تمام شده ساخت اشاره شده است.
در این اطلاعیه با اشاره به ساخت خانه های آپارتمانی در محدوده منطقه 
از  متر  تا 11۵  بین ۷0  تقریبی  متراژ  در  ورجان  اول جاده  ۵60 هکتاری 
متقاضیان خواسته شده هر سه تا چهار ماه مبلغ 40 میلیون تومان واریز 

نمایند که در صورت عدم واریز در هر مرحله از پروژه حذف خواهند شد.
در ادامه این اطلاعیه با بیان اینکه عملیات اجرایی خانه های ویلایی در دو 
نقطه و پهنه اسلام آباد قنوات و طایقان با متراژ بین 160 تا 1۸0 متر به صورت 
یک طبقه حیاط دار از حدود یک ماه آینده آغاز می شود آمده است؛ آورده 
متقاضی در حالی کمتر از آپارتمانی خواهد بود که عملیات سفت کاری توسط 

اداره کل و انجام عملیات نازک کاری توسط متقاضی انجام می شود.

سرپرست معاونت مهندسی و ساخت اداره کل راه و 
شهرسازی استان قم گفت: در محور قم- نیزار در دو 
نقطه عملیات اجرایی راهسازی و احداث پل در دست 
احداث است که با تأمین اعتبارات لازم و مورد نیاز تا 

پایان سال این محور تکمیل خواهد شد.
به گزارش ندای قم ، داود طلوعی اظهار کرد: محور 
قم- نیزار یکی از محورهای اصلی و مواصلاتی استان 
در بخش جنوبی قم است که طی سالیان گذشته در 
بخش های مختلف در این محور عملیات بهسازی و 

راهسازی انجام شده است.
وی افزود: از آخرین اقدامات این اداره کل در محور 
قم- نیزار عملیات احداث راه از مقابل امامزاده عبدالله 
)ع( تا انتهای حوزه استحفاظی به طول12 کیلومتر 
است. به گفته طلوعی عملیات اجرایی از سال ۹۹ 
آغاز شده است و در پایان اردیبهشت ماه سال جاری 
۸۵ درصد پیشرفت فیزیکی دارد. وی کل اعتبار مورد 
نیاز این پروژه را ۷0 میلیارد تومان عنوان کرد و افزود: 
تاکنون در این محور 4۵ میلیارد تومان هزینه شده 

و  راه  ساخت  و  مهندسی  معاونت  سرپرست  است. 
شهرسازی قم به احداث پل در این محور اشاره کرد و 
توضیح داد: عملیات اجرایی احداث دو دستگاه پل از 
تقاطع علی آباد نیزار تا چشمه علی سال گذشته کلید 
خورد که هم اکنون 2۵ درصد پیشرفت فیزیکی دارد و 
تا پایان سال جاری به اتمام می رسد. طلوعی در خاتمه 
گفت: تاکنون حدود 20 میلیارد تومان برای اجرای این 
دو دستگاه پل هزینه شده است و برای تکمیل نیازمند 

تزریق 13۵ میلیارد تومان اعتبار دیگر است.

سرپرست معاونت مهندسی و ساخت اداره کل راه و شهرسازی استان قم خبرداد :

پایان عملیات راهسازی محور قم-نیزار در سال جاری 

معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری قم از تشکیل کمیته ای به منظور 
آئین نامه های احداث ساختمان های سبز و افزایش اهرم های  بازنگری  اصلاح و 

تشویقی به منظور توسعه و احداث آن ها در شهر قم خبر داد. 
مهدی اصفهانیان مقدم در گفت وگویی بابیان اینکه افزایش جمعیت و گسترش 
بگیرد  قرار  تأثیر  تحت  محیط زیست  و  طبیعی  منابع  که  شده  سبب  شهرها 
آلودگی های  افزایش  سبب  صنعتی  شهرک های  و  شهرها  توسعه  داشت:  اظهار 
زیست محیطی شده و در جوامع پیشرفته دنیا چنین مشکلاتی روزبه روز در حال 

افزایش است.
 وی با تأکید بر اینکه شهرها ناگزیرند که برای توسعه پایدار نگاه ویژه به ساختمان های 
سبز داشته باشند تصریح کرد: نتیجه ایجاد این ساختمان ها، بهینه سازی مصرف 
انرژی و افزایش استفاده از منابع تجدید پذیر بوده و مدیریت شهری در قم نیز به سهم 

خود و تا حد امکان به استفاده از انرژی های تجدیدپذیر روی آورده است. 
معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری قم استفاده از انرژی های نو در 
اجراشده عنوان  برنامه های  از  را بخشی  انرژی  بهینه سازی مصرف  و  بوستان ها 
کرد و افزود: بااین حال بحث احداث ساختمان های سبز و حمایت از شهروندان 

حوزه  در  بازنگری  شد  موجب  ساختمان ها  این  توسعه  برای  سرمایه گذاران  و 
آئین نامه های ساخت این ساختمان ها صورت گیرد تا اهرم های تشویقی و ارائه 
تخفیفات بیشتری پیش بینی شود.  وی با بیان اینکه کمیته بازنگری این آئین نامه ها 
تشکیل شده و مدیران عامل سازمان های پارک ها و فضای سبز، مدیریت پسماند و 
مدیرکل درآمد و دیگر مدیران حوزه خدمات شهری شهرداری در آن حضور دارند 
عنوان کرد: ارائه یارانه گل و گیاه و کود و...، افزایش تخفیفات در بهای خدمات 
پسماند در دوره بهره برداری تا سقف ۸0 درصد و... در این کمیته پیشنهادشده است.

اصفهانیان مقدم با تأکید بر اینکه با طی مراحل قانونی و با نهایی شدن آئین نامه 
جدید ساختمان های سبز اتفاقات خوبی در این حوزه رخ می دهد گفت: البته دیگر 
دستگاه های فعال در حوزه ساختمان در شهر نیز باید نقش خود را در این بخش 
عملیاتی کنند. وی به نتایج مطلوب حاصل از احداث ساختمان های سبز در شهر 
اشاره و مطرح کرد: مدیریت پسماند از مبدأ، افزایش کیفیت زندگی، افزایش سطوح 
سبز، بهینه سازی مصرف انرژی و استفاده از انرژی های تجدیدپذیر، سازگاری بیشتر 
با محیط زیست و... مدیریت بهینه آب و بازچرخانی پساب و... ازجمله ویژگی های 

توسعه ساختمان های سبز در شهر است

معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری قم خبر داد:

افزایش مشوق های حمایتی برای توسعه و احداث ساختمان های سبز

استاندار قم گفت: بهره گیری از پساب به عنوان 
یکی از راه حل ها برای آبیاری فضای سبز شهری 
و استفاده در بخش صنعت مورد غفلت واقع شده 

است.
آب  شرکت  از  بازدید  در  شاهچراغی  محمدتقی 
منطقه ای استان قم با تاکید بر استفاده از پساب برای 
آبیاری فضای سبز شهری گفت: مقرون به صرفه 
نیست آبی که با هزینه سنگین برای شرب پیش بینی 

شده برای فضای سبز استفاده شود. 
زمینه  در  شده  انجام  اقدامات  به  اشاره  با  وی 
خواستار  ناقص  صورت  به  اما  پساب،  از  استفاده 
توجه جدی دستگاه ها و ارگان های متولی همچون 
و  کشاورزی  جهاد  طبیعی،  منابع  شهرداری، 
شرکت های خصوصی در عمل به تکالیف خود در 

این زمینه شد.
بهره برداری بی رویه آسیب های جدی به 

مدیریت منابع آب قم زده است
حفاظت  شورای  تشکیل  اینکه  بیان  با  استاندار 

آب برای مدیریت موضوعات مرتبط با آب در استان 
ضروری است گفت: به دلیل وجود مسائل مختلف 
در حوزه مدیریـت آب لازم است این شورا در خرداد 
ماه با حضور ذی نفعان، ارگان ها و تشکل های مرتبط 

با موضوع آب برگزار شود. 
شاهچراغی افزود: بهره برداری بی رویه از آب های 
دار  اولویت  و غیر  استفاده های مکرر  و  زمینی  زیر 
با  را  منابع آب قم  آبی، وضعیت مدیریت  منابع  از 
آسیب های جدی مواجه کرده است که برای مقابله با 
کم آبی امروز نیازمند همکاری همگانی در استفاده و 

مدیریت منابع آبی هستیم.
بر روی چاه های  وی نصب کنتور های هوشمند 
آب کشاورزی و استفاده از پساب برای فضای سبز 
شهری و بخش صنعت را از موضوعات اولویت دار 
در بهره برداری و مدیریت منابع آب استان دانست و 
بر استفاده و بهره مندی استان از حقابه رودخانه قره 

چای بر اساس اسناد و مقررات گذشته تاکید کرد.
روی  بر  البرز  احداث سد  اینکه  بیان  با  استاندار 

رودخانه قره چای مانع بهره مندی استان قم از حقابه 
است تصریح کرد؛ قرار شد با پیگیری های وزارت نیرو 
این موضوع مورد بررسی قرار گیرد تا حقابه کشاورزی 
و محیط زیست از این محل برای استان قم تامین 

شود. 
شاهچراغی با بیان اینکه برای تامین آب آشامیدنی 
استان قم طرح هایی در جلسه مطرح شد افزود: برای 
اجرای طرح تکمیلی استفاده از آب سرشاخه های دز 
توسط وزارت نیرو کارگروهی تشکیل شده که اجرای 
طرح می تواند مشکلات عموم مردم منطقه شامل 
استان های اصفهان، لرستان و قم را در زمینه تامین 

آب برطرف نماید. 
استاندار با اشاره به وضع نامناسب قم در موضوع 
و  مردم  همه  از  گزارش ها  و  آمار ها  اساس  بر  آب 
صاحبان صنایع و متولیان این حوزه خواست؛ ضمن 
در  پایدار  آب  تامین  برای  حداکثری  جویی  صرفه 
بخش های مختلف در فصل گرم سال همکاری لازم 

را داشته باشند. 

استاندار قم مطرح کرد:

غفلت دستگاه های متولی در استفاده از پساب 

باغ پرندگان قم در زمینی به مساحت ۱۲ هکتار در دامنه بین دو 
کوه در مجاورت بلوار شهید آوینی قم احداث که ۱۱ قفس کوچک 
پرنده و یک قفس ۲ هزار متر مربعی در قالب گلخانه گیاهان و 

پرندگان گرمسیری در آن طراحی شده است.


